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ŽUPANOV KOTIČEK

Spoštovane občanke, 
spoštovani občani!

Pred kratkim sem po elektronski pošti prejel sporočilo z naslovom »Zamisli se«. Po 
navadi takšnih sporočil, šal in dobronamernih nasvetov zaradi kroničnega pomanjkanja 
časa niti ne odpiram, toda ta zgodba me je pritegnila in mi dala misliti.
Deček je pozno zvečer čakal, da se iz službe vrne njegov oče, uspešen in zmeraj za- 
poslen direktor. Ko ta ves utrujen končno vstopi, ga sinek kar pri vhodu zaprosi za 
denar. O če se razjezi, češ, da od njega vsa družina zahteva samo še denar. Da bi se 
ga po napornem dnevu čim prej odkrižal in izognil nepotrebnim razgovorom, sinu 
pomoli bankovec. Vseeno pa očetu ne da miru in svojega šestletnega sinčka povpraša, 
zakaj potrebuje denar. O trok mu odgovori, da pridno varčuje in bo kmalu imel toliko, 
da mu bo lahko za uro njegovega časa plačal več, kot mu plačujejo v službi. Tako bo 
lahko prišel prej domov in šel z njim  na igrišče.
Ž al se tudi v naših družinah prepogosto dogaja, da ob hitri naglici življenja in pehanja 
za materialnimi dobrinami starši otroka v zameno za svoj čas zasujemo z igračami ali 
ga posadimo pred televizijo. Trenutki, ki jih  lahko preživimo s svojimi družinami, so 
neprecenljivi, zato vas prisrčno vabim, da si v soboto, 23. maja, družine vzamete čas 
samo zase in za svoje male nadobudneže ter preživite dan v Soboškem parku. Tisti, 
ki ste bili že minulo leto na prvem D R U Ž IN SK E M  P IK N IK U , zagotovo lahko 
zagotovite, da bo veselo in razigrano.
Napolnite košare za piknik, pripravite odeje in pridite z veliko dobre volje. Program 
bosta povezovala Primož in M iran, ki bosta skupaj z otroki v živo posnela oddajo z 
ekipo T V  Idea -  Kanal 10 »Otroci odgovarjajo«. Za zanimiv program in živahno do- 
gajanje bomo na mestni občini poskrbeli skupaj z vrtci in šolami iz občine ter plesno 
šolo Devžej. Jeep -  klub Veteran Murska Sobota bo za tiste, ki so bolj tehnične narave, 
v parku pripravil razstavo starodobnih avtomobilov. Želimo, da bo to prijeten dan, 
poln zabave, iger, družabnih in tudi poučnih tekmovanj. Tako bodo otroci skupaj s 
starši in lisjačkom Zigijem, maskoto podjetja Saubermacher-Komunala, tekmovali 
v ločevanju odpadkov. O troci bodo zapeli, zaplesali, skratka pokazali svoje mlade, 
morda še neodkrite talente. Za prijeten zaključek dneva pa se bomo po mačjem 
plesu skupaj z legendarno Neco Falk in mačjo godbo vsi skupaj odpravili na potep 
v M ačje mesto.
Današnji dan, 15. maj, je  svetovni dan družine. O b tem dnevu želim vse lepo vsem 
družinam!

Vaš župan 
Anton Štihec

Prisrčno vabljeni v soboto, 23. maja 2009, v Soboški park 
na DRUŽINSKI PIKNIK, kjer bo med 10. in 17. uro 

vse polno smeha in zabave za vse družine!
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MESTNI SVET

Mestni svetniki o zaključnem računu,
TC Mercator in odpisu terjatev družbi M ura Karlo Vratarič

21. seja mestnega sveta je pote- 
kala predzadnji četrtek v aprilu. 
Po ugotovitvi prisotnosti in po- 
trditvi dnevnega reda so mestni 
svetniki najprej v drugi obravna- 
vi sprejeli predlog sprememb in 
dopolnitev Poslovnika mestne- 
ga sveta Mestne občine Murska 
Sobota ter predlog odloka o spre- 
membah in dopolnitvah odloka 
o občinskih cestah, prav tako v 
drugi obravnavi.
V peti točki dnevnega reda so v 
mestnem svetu v združeni prvi 
in drugi obravnavi obravnavali 
predlog odloka o zaključnem 
računu proračuna Mestne obči- 
ne Murska Sobota za leto 2008. 
Skupni prihodki proračuna za 
leto 2008 so znašali 16,6 mili- 
jona evrov, skupni odhodki pa 
18,9 milijona evrov, kar pomeni 
presežek odhodkov nad prihod- 
ki v višini 2,3 milijona evrov. 
Realizacija prihodkov proraču- 
na znaša malenkost manj kot 
82 odstotkov. Ocena realizacije 
prihodkov je lahko pozitivna ob 
upoštevanju dejstva, d a  je najve- 
čji izpad pri kapitalskih prihod- 
kih (za 3.431.409 evrov), ki so v 
veliki meri odvisni od delovanja 
nepremičninskega trga. 
Nadzorni odbor mestnega sveta 
je v svojem poročilu navedel za- 
dovoljstvo nad neporabljenimi 
likvidnostnim i sredstvi, saj je 
bilo bilančno stanje pozitivno 
za več kot 500 tisoč evrov. Skrbi 
jih nizki kapitalski izkoristek, 
pohvalili pa so kakovostno pri- 
pravljen zaključni račun, kjer so 
bili upoštevani vsi računovodski 
standardi, zato so svetnikom 
predlagali, da se odlok sprejme. 
O dbor za proračun in finance je 
poudaril velik del porabljenih 
sredstev iz preteklih let, veseli 
pa jih, da ni neplačanih zapadlih 
obveznosti in likvidnostnih težav. 
Opozorili so na le 15,7-odstotno 
izvršitev kapitalskih sredstev ter 
podali zahtevo za primerjavo 
zaključnih računov od 2006 do

2008 s primerljivo pomursko in 
nepomursko občino.
Svoj pogled na zaključni račun 
2008 je podala tudi svetniška 
skupina LDS, ki je ob sprejetju 
proračuna za lansko leto imela 
pomisleke o njegovi realnosti; 
sami so pričakovali 16 do 17 mi- 
lijonov prihodkov, in ne 20, kar 
se je izkazalo za pravilno. 82-od- 
stotna realizacija pa niti naj ne bi 
bila tako slaba, če bi bili odstot- 
ki razporejeni med več postavk. 
Poudarili so le 66 odstotkov iz- 
vedenih investicij, ob čemer pa 
so se stroški delovanja občine 
povečali za 36 odstotkov s pri- 
bližno 7 milijonov na približno 
11 milijonov evrov. Poudarjajo, 
da je izpad pri investicijah skoraj 
identičen izpadu zaradi nepro- 
daje zemljišč v Severni obrtno- 
industrijski coni, ki v zadnjih 
letih prinaša veliko prihodkov, 
opozarjajo pa, da ti prihodki niso 
neomejeni. Zato bo nujno iskati 
druge vire, investicije izvajati z 
javno-zasebnimi partnerstvi ter 
pridobiti več državnih in evrop- 
skih sredstev. Poudarjajo, da bo 
treba v časih, ki prihajajo, strniti 
vrste in konstruktivno sodelovati 
ter obdržati likvidnost. Že zdaj 
predlagajo pripravo rebalansa 
proračuna in pripravo progra- 
ma varčevanja. Svoje mnenje je 
podal še svetnik Rudolf Horvat, 
direktor mestne uprave Bojan 
Petrijan in župan Anton Štihec 
pa sta navedla že zdajšnje aktiv- 
nosti priprave na težke čase. Na 
koncu te točke je župan podal 
pregled višine zaključneih raču- 
nov od 2000 do 2008, iz katereih 
so vidna nihanja prihodkov in 
odhodkov v proračunu.
V naslednji točki so prvič 
obravnavali osnutek odloka o 
sprem em bah in dopolnitvah 
odloka o sprejetju zazidalnega 
načrta za območje »Potrošnik« 
v Murski Soboti za namen TC 
MERCATOR. Šestega aprila je 
bila končana javna razgrnitev,

kot pa je povedala Angela Dokl 
Mir z Oddelka za infrastrukturo, 
okolje in prostor ter gospodarske 
javne službe, pa je v tem času pri- 
spela ena pripomba. O dbor za 
urbanizem in urejanje prostora 
ter gospodarsko infrastrukturo 
meni, da mora investitor financi- 
rati obe krožišči, obrazložiti, kaj 
pomeni logistični center, saj ta 
ne sodi v to območje, razmisliti 
je treba o drugi lokaciji za trans- 
formatorsko postajo, pa tudi o 
tem, ali je 75-odstotna pozida- 
nost dvorišča smiselna. Nadalje 
je treba definirati zazidalne po- 
vršine in pripraviti idejno za- 
snovo zunanje ureditve centra. 
Svetniška skupina LDS soglaša 
s pripombami matičnega odbo- 
ra, sprašujejo pa se o smiselnosti 
ohranjanja objekta stare poro- 
dnišnice, ki bi v tem modernem 
okolju bila tujek. Svetniška sku- 
pina SDS podpira osnutek odlo- 
ka in dejstvo, da trgovski center 
ne bo na obrobju mesta, pač pa 
bliže ljudem, bojijo pa se velike- 
ga posega v prostor in prometne 
infrastrukture, zato zahtevajo, da 
naj investitor sanira tudi Ulico 
arhitekta Novaka. Svetniška sku- 
pina SD poziva, da se določijo 
zunanja ureditev, fasada in zelene 
površine.
Nadalje so bili sprejeti investicij- 
ski program z analizo stroškov in 
koristi projekta »Izgradnja regij- 
skega centra za ravnanje z odpad- 
ki Pomurje« v drugi fazi, aneksi 
št. IV, V in VI k medobčinski po- 
godbi o sofinanciranju izgradnje 
in obratovanja regijskega zbirno- 
sortirnega centra za odpadke v 
Puconcih, predlog odloka o spre- 
membah in dopolnitvah odloka 
o ustanovitvi javnega podjetja 
Center za ravnanje z odpadki 
Puconci, d. o. o., v skrajšanem 
postopku ter dokument identifi- 
kacije oskrbe prebivalstva s pitno 
vodo in varovanje vodnih virov 
Pomurja za podsistem B.
V  1 1 . točki dnevnega reda, to

je bila obravnava vloge delniške 
družbe Mura Murska Sobota v 
zvezi z odprtim i terjatvami do 
Mestne občine Murska Sobota, 
je bil svetnikom predstavljen 
predlog z decembrskega posve- 
ta z zaključkom, da naj lokalne 
skupnosti, na območju katerih 
družba Mura posluje, po svojih 
močeh pomagajo pri zniževanju 
stroškov. Najprej je trenutno sta- 
nje v Muri mestnemu svetu pred- 
stavil predsednik uprave Franc 
Huber in prosil za odlog terjatev,

kar so svetniki podprli. Tako je 
bil sprejet sklep, da se plačilo dol- 
ga družbe Mura in nadaljnje ter- 
jatve preložijo do 20. decembra 
letos, ta sklep pa preneha veljati, 
če pride do stečaja Mure.
Pri kadrovskih zadevah so mestni 
svetniki dali soglasje k im eno- 
vanju Ivana Zajca za direktorja 
Pomurskih lekarn, pozitivno 
m nenje k imenovanju Vijole 
Bertalanič za direktorico Doma 
starejših Rakičan, imenovali so 
predstavnike ustanoviteljev v 
nadzorni svet Javnega podjetja 
Komunala in v svet Vrtca Murska 
Sobota ter soglašali k izplačilu 
dela plače za delovno uspešnost 
za leto 2008 direktorici javnega 
zavoda Ljudska univerza Murska 
Sobota Vesni Laissani.
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S v e t n i š k e  p o b u d e ,

ž u p a n o v i  o d g o v o r i

Brigita PERHAVEC

Glede na gospodarsko stanje in socialne raz- 
mere v Prekmurju je županu predlagala, da se 
z ostalimi župani prekmurskih občin dogovori, 
da se Prekmurci odpovemo letošnji proslavi 
ob dnevu priključitve Prekmurja k Sloveniji,

ter državi predlaga, da naj sredstva za proslavo prerazporedijo na 
socialne transferje in prenakažejo na institucije v Prekmurju, ki 
bodo tako lahko vsaj malo ublažile socialno stisko posameznikov, 
ki se niso po svoji krivdi znašli v težkem položaju. Država bi 
naj temu vzoru sledila tudi z drugimi proslavami po Sloveniji. 
Zakaj bi bilo treba vsako leto pripravljati megalomanske proslave? 
Prekmurci znamo tak praznik skromno obeležiti.

Odgovor župana Antona ŠTIH C A:
Župan podpira pobudo, da bi se prekmurski župani do- 
govorili in državo pozvali, da sredstva, predvidena za  
proslavo priključitve Prekm urja matični državi, nameni 
organizacijam, k i se v Prekmurju ukvarjajo s socialo. 
Predlog je  dober, župan ga bo prenesel na Svet regij. Ce bo 
predlog tam potrjen, bo prenesen še na drža vno raven.

Spomladi bi za rekreacijo rabili športne površine. Ugotavlja, da 
so te površine ob šolah spet zaklenjene. O  tem je bilo govora že 
velikokrat. Pred dnevi je svetnico poklicala mamica, ki je šla v 
soboto z otroki na športno igrišče pri Osnovni šoli III. Vrata so 
bila sredi dneva zaklenjena, tako da ni mogla vstopiti na igrišče. 
Na igrišču pa je bilo približno 60 mladostnikov, starejših in mlaj- 
ših otrok, ki so na igrišče zlezli pod ograjo. V  dokaj novi ograji 
je bila narejena velika luknja, kjer so otroci prišli do tistega, kar 
so želeli.

Odgovor župana Antona ŠTIH C A:
Zaklenjene športne površine vedno bolj jezijo tudi župa- 
na. Sklican bo sestanek vseh ravnateljev oz. ravnateljic, 
na katerem se bo občinska uprava poskušala dogovoriti, 
da bodo športne površine v bodoče odprte. Vodje šol sicer 
vedno opozarjajo na storjeno škodo, občinska uprava pa  
bo z  ravnatelji zadevo skušala dogovoriti.

mag. Nataša HORVAT:
M esto in primestna naselja naj bi bila čista 
in urejena. Mestna občina Murska Sobota v 
sodelovanju s krajevnimi skupnostmi vzorno 
organizira letne očiščevalne akcije. Zal pa ugo- 
tavlja, da se po opravljeni očiščevalni akciji

odlagališča, kjer je jasno in nedvoumno navedeno, zapisano in 
z znakom za prepovedno odlaganje odpadkov označeno, hitro 
zapolnijo s smetmi, ki tja ne sodijo. Mestna občina oziroma ob- 
činska uprava naj poostri nadzor in poskuša mogoče tudi s kakšno 
oglaševalsko akcijo ekološko ozavestiti ljudi. Tudi videonadzor 
ne bi bil odveč.

Prebivalci Kološeve ulice v Murski Soboti iskreno prosijo vsaj za 
osnovno infrastrukturo. Menila je, da v proračunu nekaj sredstev 
lahko najdejo, vsaj toliko, da bodo prebivalci lahko ponoči, ali 
pa v večernih urah, varno prišli domov.

Odgovor Oddelka za infrastrukturo, okolje in prostor ter 
gospodarske javne službe:
V preteklih letih je  bila Kološeva ulica opremljena z  vo- 
dovodnim, kanalizacijskim in električnim omrežjem, kar 
je  omogočilo individualno stanovanjsko gradnjo na tem 
območju. Izključno zaradi pomanjkanja sredstev ni bilo 
v letu 2008  izvedeno asfaltiranje ceste in pločnika in je  
bila zato ta investicija vključena v proračun Mestne občine 
Murska Sobota za leto 2009. Dokončna ureditev Kološeve 
ulice, ki zajema asfaltiranje ceste in pločnika ter ureditev 
javne razsvetljave, bo tudi v letu 2 0 0 9  odvisna predvsem 
od finančnih zmožnosti proračuna Mestne občine Murska 
Sobota.

Prijazno se je zahvalila občinski upravi, županu in vsem svetnikom 
in svetnicam, ki so s tako dobro voljo mestno občino predstavljali 
v pobratenem Ingolstadtu.

Nikolaj Miran LANŠČAK:
O pozoril je  na problem  prekomernega ce- 
stnega prometa na obm očju Ciril Metodove, 
Kopališke in Grajske ulice. Zaradi spremembe 
prometnih tokov so te ulice preobremenjene 
oziroma je promet neznosen. Dolgoročno reši-

tev vidi v severni obvoznici, o čemer je bilo govora v začetku tega 
mandata. Postavil je vprašanje, kaj in kakšne so aktivnosti v zvezi 
s severno obvoznico. Kot kratkoročno rešitev je predlagal dvig 
platoja cestišča za umiritev prometa, namreč po Ciril Metodovi 
ulici poteka tudi šolska pot.

Odgovor župana Antona ŠTIH C A:
Kar se tiče severne obvoznice, je  zadeva še v samih povo- 
jih. Zupan lahko razloži, kaj je  z  vzhodno in zahodno 
obvoznico. Ob izgradnji podvoza na Lendavski ulici bo 
verjetno še večji interes vseh, da bodo še bolj koristili Ciril 
Metodovo, Kopališko in Grajsko ulico. N ujn i bodo ukrepi 
za umirjanje cestnega prometa, kakšni pa bodo, bo dogo- 
vorjeno na občinski upravi.

Odgovor Oddelka za infrastrukturo, okolje in prostor ter 
gospodarske javne službe:
Posebni ukrepi za umirjanje prometa na Ciril Metodovi 
ulici, Grajski in Kopališki ulici, na katerih velja splošna 
omejitev hitrosti za naselja 5 0  km/h, doslej niso bili pred- 
videni, saj so ob vseh navedenih cestah urejene površine 
za pešce in kolesarje. Prvenstveno bo zato treba zagotoviti 
upoštevanje vzpostavljene omejitve hitrosti, saj verjetno 
hitrosti v okviru omejitve ne bi smele predstavljati ne-
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varnosti za kogarkoli izm ed udeležencev v prometu. Zato  
bo mestna uprava kot najblažji ukrep umirjanja hitrosti 
občasno kontrolirala hitrosti z  merilnikom hitrosti, ki 
ga bo v ta namen namestila in v primeru prekoračitev 
zaprosila tudi policijo, ki je  pristojna za sankcioniranje 
prekoračevanja hitrosti. Glede na rezultate meritev in 
(ne)učinkovitosti policije pa mestna uprava, po predhodni 
obravnavi na Svetu za preventivo in vzgojo v cestnem 
prometu, ne izključuje tudi drugih možnih ukrepov za  
umirjanje prometa, med katerimi je  tudi možnost, k i ste 
jo  sami omenili.

Rudolf HORVAT:
Izrazil je  svoje občutke v zvezi z izletom v 
Ingolstadt. Vesel je bil, da se bo mestni svet 
združeno udeležil 30-letnice pobratenja. Težko 
si je vzel dva dni dopusta, ob prihodu na po- 
stajališče pa je videl, da na avtobus z 32  sedeži

čaka sedem svetnikov in dva predstavnika občinske uprave. Kljub 
pomislekom je odšel v Ingolstadt. Organizatorje je  prosil, da si 
v bodoče takšnega luksuza ne privoščimo. Če se neka aktivnost 
pripravi, se od prijavljenih pričakuje, da se bodo tega udeleži- 
li. Predstavniki Ingolstadta so predstavnike mestne občine zelo 
lepo pričakali, pripravili so tudi ogled mesta in isti dan večerjo 
samo za predstavnike mestne občine. Prisoten je bil vicekonzul in 
drugi, predstavnikov mestne občine je bilo osem, predstavnikov 
Ingolstadta pa 50. O b jubileju je pričakoval, da se bo srečanja 
v Ingolstadtu udeležil vsaj nekdo od tistih, ki so občino vodili 
takrat, ko se je pobratenje začelo. Zal nekaterih ni več med nami, 
nekateri so pa še tukaj. Drugič se kaj takega naj več ne dogodi. 
Svetnike je pozval k večji resnosti, v bodoče pa naj se poskušajo 
takih srečanj udeležiti.

Odgovor župana Antona ŠTIH C A:
Glede občutkov z  izleta v Ingolstadt se župan pridružuje  
mnenju svetnika Horvata. To ni neposredna kritika vseh 
svetnikov, pa  tudi ne organizatorjev (občinske uprave 
in protokolistke). Tudi župan se je  želel udeležiti obiska 
Ingolstadta, pa  je  zbolel ravno takrat, ko bi morali oditi, 
in je  b il dva tedna na bolniškem. Z a  obisk je  prvotno  
bilo prijavljenih več svetnikov, nakar se je  število iz  dne- 
va v dan spreminjalo, nekateri so še dan pred odhodom 
odpovedali udeležbo. Prvotno je  bilo predvideno, da gre 
v Ingolstadt uradna štiričlanska delegacija (župan in še 
trije), tako kot iz  drugih pobratenih občin. N a  pobu- 
do mestne občine je  Ingolstadt soglašal z  obiskom celega 
mestnega sveta. Zato je  tudi bila organizirana skupna 
večerja. Nenehno zmanjševanje števila prijavljenih je  pov- 
zročalo teža ve, saj je  bilo to treba sporočati v Ingolstadt 
( rezervacije prenočišč). Zupan se strinja, da je  v takih  
zadevah treba biti ažurnejši in spremembe sporočiti pra- 
vočasno. Predstavniki bivših vodstev občine, k i so kakor 
koli sodelovali z  Ingolstadtom, bodo vabljeni na srečanje, 
ki ga bo organizirala mestna občina, na katerem bo na 
primeren način obeležila 30-letnico sodelovanja tako z  
Ingolstadtom kot Paračinom. Povabljeni p a  bodo tudi 
gospodarstveniki iz  mestne občine.

Daniela ŽITEK:

Podjetje Komunala je pozvala, da naj v Krajevni 
skupnosti Satahovci, pri gasilskem domu, ure- 
di cestišče, ker ogroža promet.

Odgovor Oddelka za infrastrukturo, okolje 
in prostor ter gospodarske javne službe:
Z a  naselji Satahovci in Krog je  že sklican ogled, na kate- 
rem bodo naložene obveznosti za saniranje javn ih  površin 
po izgradnji vodovoda kot odprava napak in drugih ne- 
pravilnosti kakor tudi določeni ukrepi, ki se morajo izvesti 
v sklopu tekočega vzdrževanja teh površin. Navedena  
problematika je  mestni upravi znana, saj je  bil priložno- 
stni ogled že izveden, vendar zaradi »mirovanja« asfaltne 
baze zadev ni bilo mogoče izvesti.

Zanim a jo , kdaj se bo začela sanacija potoka Mokoš.

Odgovor Oddelka za infrastrukturo, okolje in prostor ter 
gospodarske javne službe:
V  letu 2 0 0 8  je  bila izdelana Študija variantnih rešitev 
revitalizacije potoka Mokoš — I. faza , v skladu z  izdelano 
projektno nalogo za izdelavo projektne dokumentacije 
revitalizacije potoka Mokoš, ki predvideva tri fa ze  izvedbe 
dokumentacije. Projektna in posvetovalna skupina za  
izdelavo projektne dokumentacije revitalizacije potoka 
Mokoš je  potrdila I. fazo izdelane dokumentacije ter na 2. 
sestanku te skupine pripravila izhodišča za izvedbo druge 
fa ze  dokumentacije, k i se naj p r i naslednjem razpisu za 
izdelavo projektne dokumentacije upoštevajo. V  občinskem 
proračunu za leto 2 0 0 9  so planirana sredstva za izdelavo 
projektne dokumentacije oživitve in vzpostavitve urav- 
noteženega ekosistema potoka M okoš  —  II. faza, vendar 
niso med prioritetnim  koriščenjem sredstev iz  proračuna, 
ki ga je  sprejel M estni svet Mestne občine Murska Sobota 
ob sprejemu občinskega proračuna za leto 2009. Ce bodo 
finančna sredstva dopuščala, bomo k  realiziaciji II. fa ze  
pristopili še letos.
Mestna občina kot lastnica in upravljavka potoka Mokoš 
ima na podlagi odloka, sprejetega v lanskem letu, za vzdr- 
ževanje potoka sklenjeno pogodbo za izvajanje javne služ- 
be s podjetjem Komunala Murska Sobota, ki ta dela izvaja 
pretežno z  ja vn im i delavci. Izvajanje vzdrževalnih del se 
vrši v skladu s programom ukrepov tekočega vzdrževanja, 
sestavnim delom pogodbe o izvajanju javne gospodarske 
službe. Izvajalec je  s tekočimi vzdrževalnimi deli — košnjo 
potoka Mokoš — že pričel.

Kaj je s cesto, ki poteka ob kroški kam enšnici iz Satahovcev 
proti Krogu. O bljubljeno je namreč bilo, da bo ob komasaciji 
omenjena cesta urejena.

Odgovor župana Antona ŠTIH C A:
Cesta med Satahovci in Krogom bo v sklopu komasacije 
narejena. Prva fa za  komasacije je  že narejena, dani so 
že p rv i finančni zahtevki v višini več kot 300 .000  evrov. 
Občina je  od posameznih lastnikov že odkupila nekatera
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zemljišča prav z  namenom, da bo v samem procesu koma- 
sacije ta zemljišča zamenjala za zemljišče, kjer bo urejena 
cesta ali kolesarska steza.

Miran FORJANIČ:
Na 19. seji je  mestni svet sprejel sklep o cenah 
za ravnanje z biološkimi odpadki za občane 
naselja Cernelavci. Podjetje Sauberm acher 
Komunala pa bioloških odpadkov iz naselja 
Cernelavci ne odvaža z obrazložitvijo, da odvo-

za ne more opravljati, ker ni zakonske podlage. Občinska uprava 
naj občanom Č ernelavcev obrazloži, ali je  to res nemogoče ali se 
lahko najde kakšna alternativna možnost odvoza bioloških od- 
padkov. Košnja trave se je začela, ljudje imajo težave z odpadki, 
in to ne samo s svojimi odpadki, saj prebivalci Murske Sobote 
dovažajo v zabojnike svoje odpadke, občani Cernelavcev pa to 
pridno fotografirajo. O bčinska inšpekcija naj, če ne gre drugače, 
kaznuje te, ki dovažajo odpadke v Č ernelavce. Vprašanje odpad- 
kov v tem naselju mora biti rešeno.

Odgovor je  podala N ada C V E T K O  T ÖR ÖK, vodja 
Oddelka za infrastrukturo, okolje in prostor ter gospo- 
darske javne službe:
Glede odvoza bioloških odpadkov za občane naselja 
Cernelavci še ni odobrena cena s strani vlade. Podjetje 
Saubermacher Komunala ne najde pravne podlage, da bi 
zaračunavalo občano?n kot uporabnikom to storitev. To 
je  obvezna gospodarska javna služba, in podjetje lahko 
storitve izvaja samo s soglasjem vlade. Iščejo se tudi druge 
možnosti, vendar nobena zaenkrat še ni bila izvedena.

Anton CAMPLIN:
Z  velikim zanim anjem  je gledal fotografije 
uspešnih aktivnosti v Soboti in nestrpno pri- 
čakoval, kdaj se bo prikazala projekcija (foto- 
grafija) Slovenske ulice -  II. faza. Ce bi bila 
Slovenska ulica prikazana z druge projekcije,

bi videli šest nedokončanih prostorov za lokale. Že julija lani je 
postavil v zvezi s tem vprašanje in dobil odgovor, da bo opravljen 
tretji razpis za prodajo teh lokalov, če pa prijav ne bo, bodo raz- 
pisni pogoji spremenjeni. M inilo je že leto dni, zanima ga, kako 
daleč je ta zadeva.

Odgovor je  podala N ada C V E T K O  TO ROK, vodja 
Oddelka za infrastrukturo, okolje in prostor ter gospo- 
darske javne službe:
Glede prodaje lokalov na Slovenski ulici je  bil razpis po- 
novljen. Cena ni bila znižana, ker občinska uprava meni, 
da znižanje ne bi bilo pošteno do kupca, ki je  en lokal 
kupil. Ponujena je  bila možnost obročnega plačevanja, 
vendar zaenkrat še ni nobenega interesenta. Bilo je  nekaj 
povpraševanja, na razpis pa se ni prijavil nihče. Razpis 
bo ponovljen še enkrat, potem pa  se bo treba odločiti, ali 
te lokacije začasno zapolniti ali zasaditi, da ne bodo tako 
moteče.

Pisna vprašanja je oddala Elizabeta 
ROŽMAN, in sicer:

Prosim vas za rešitev »cestnovarnostnega pro- 
blema«. Vem, da je Zvezna ulica predvidena 
kot peš cona, a pred vhodom v knjižnico bi 
bilo dobro postaviti stebričke, ki bi onem o-

gočali vožnjo po pločniku. Pri »mariborski banki« je namreč 
postavljen trezor, v katerega ob večernih urah pripeljejo denar, in 
to večinoma z avtomobili. Na pločnik se pripeljejo z leve strani 
knjižnice, kjer je predvideno parkiranje za invalidsko vozilo. 
Peljejo se mimo vhoda do trezorja, kar pa je zaradi stebrov knji- 
žnice in nepreglednosti zelo nevarno, sploh za otroke, ki zapuščajo 
stavbo knjižnice in so velikokrat razigrani ter nepozorni, saj še 
niso na cestišču. Vem, da bo to morda oviralo razstavljavce ob 
ponedeljkovih in drugih sejmih, vendar se mi zdi, da bi morala 
biti varnost na prvem mestu. Verjamem, da stebrički ne bi pred- 
stavljali večjega finančnega zalogaja.

Odgovor župana Antona ŠTIH C A:
Župan se strinja z  navedenim glede postavitve stebričkov; 
uprava bo preverila, ali lahko pred vhodom v knjižnico 
postavijo stebričke in s tem onemogočijo vožnjo vozil na 
pločnik ter poskrbijo za varnost.

Odgovor Oddelka za infrastrukturo, okolje in prostor ter 
gospodarske javne službe:
Pločnik je  posebna prometna površina, namenjena iz - 
ključno pešcem, zato sta vožnja in parkiranje po pločnikih 
prepovedana po zakonu in se sankcionirata, za kar pa  je  
v celoti pristojna policija, redarska služba pa  je  zaenkrat 
pristojna samo za parkiranje. Mestna uprava bo s svojo re- 
darsko službo poostrila nadzor nad parkiranjem, obenem 
pa  tudi vzpostavila stik z  omenjeno banko glede ustreznej- 
še rešitve dostave, saj je  dostava po pločniku v vzdolžni 
smeri le-tega povsem nesprejemljiva. Morebitne stebričke 
ali druge fizične ovire pa  bo mestna uprava postavila v 
primeru, v kolikor z  vsemi drugimi, sicer ustreznejšimi 
in tudi cenejšimi ukrepi, ne bi mogla zagotoviti želenega 
učinka.

Ali je vhod v Savel center parkirni prostor? Kje pa je potem vhod 
za pešce, za kolesarje? Pa za starše z vozički in bolnike, ki gredo 
v lekarno po zdravila?

Odgovor župana Antona ŠTIH C A:
Glede parkiranja na pločnikih pred vhodom v Šavel center 
bo občinska uprava proučila predlog, da bi postavili ovire 
za preprečitev parkiranja na pločniku.

Odgovor Oddelka za infrastrukturo, okolje in prostor ter 
gospodarske javne službe:
Mestna uprava je  pred kratkim uredila modro cono na 
Cvetkovi ulici, vključno z  ureditvijo enosmernega prome- 
ta, s čimer je  vzpostavila določen red na ja vn ih  površinah 
v »ozkem grlu« ob Šavel centru, ki ga bo z  redarsko službo 
tudi nadzirala in kršitelje sankcionirala. Ugotavljamo pa, 
da tlakovana površina ob Šavel centru ni javna  površi-

7



MESTNI SVET

na, temveč je  to površina, ki je  v lasti etažnih lastnikov, 
zato bo mestna uprava o nesprejemljivem parkiranju na 
tej površini obvestila etažne lastnike oziroma njihovega 
upravnika in j ih  pozvala, da na tem zemljišču zagotovijo 
varnost ljudi pred nevestnimi vozniki. Za  ukrepanje pa  

je  pristojna tudi policija, kamor bo mestna uprava prav 
tako naslovila poziv za rešitev.

Kdaj bodo postavljeni smerokazi pred vhodom v mesto? Nižje 
od gasilskega doma se cesta razcepi. Č e se nekdo pripelje iz ma- 
riborske smeri, ne ve, kako naj pride v mesto. Tudi pri Petrolu 
nastane problem, če nekdo išče na primer občino, hotel . . .  Tudi 
iz drugih smeri je podobno.

Odgovor župana Antona ŠTIH C A:
Glede smerokazov mestna uprava pripravlja projekt usmer- 

jevalnih tabel za pomembne javne objekte v Mestni občini 
Murska Sobota. Projekt je  tik  pred potrditvijo, še v leto- 
šnjem letu bomo pristopili k  realizaciji, tako da bodo javn i 
objekti, kot so knjižnica, grad, občina in drugi, ustrezno 
označeni s smerokazi, ki bodo usmerjali obiskovalce.

Odgovor Oddelka za infrastrukturo, okolje in prostor ter 
gospodarske javne službe:
V  občinski upravi Mestne občine M urska Sobota si že 
nekaj časa prizadevamo, da bi rešili problem usmerjanja 
oziroma vodenja k pom em bnim  mestnim funkcijam . Iz  
tega vzroka smo tudi pristopili k  izdelavi Elaborata usmer- 
jevalne in obvestilne signalizacije v mestu Murska Sobota, 
k ije  že v končni fazi. Ker pa mesto Murska Sobota križajo 
državne ceste in bo omenjena usmerjevalna signalizacija v 
veliki meri postavljena v varstvenem pasu državnih cest, 
mora biti omenjeni elaborat še potrjen s strani DRSC, 
ki je  lastnik in upravljavec državnih cest, nakar bomo 
lahko pristopili k  vzpostavitvi omenjenega sistema na 
samem terenu.

Kdo si je ogledal in ocenil prostor za ulični svetilki pri vhodu 
pokopališča? M enim , da sta svetilki zelo nevarni za kolesarje. 
Varnost bi morala biti na prvem mestu.

Odgovor župana Antona ŠTIH C A:
V  zvezi s postavijo svetilk pred vhodom na pokopališče 

je  vprašanje bilo postavljeno tudi na spletnem portalu  
Pomoč občanu. Ta investicija — osvetlitev prehoda — je  v 
skladu z  zakonodajo. Svetilka je  postavljena na mejo med 
kolesarsko stezo in pločnikom.

Odgovor Oddelka za infrastrukturo, okolje in prostor ter 
gospodarske javne službe:
Droga, namenjena osvetlitvi prehoda za pešce na Panonski 
ulici v M urski Soboti, ni bilo možno postaviti na rob 
pločnikov ali na samo razmejitveno črto ( med kolesarsko 
stezo in površino za pešce) zaradi poteka obstoječih ko- 
m unalnih vodov.
Ta osvetlitev ni klasična javna razsvetljava, ampak je  na- 
menjena osvetlitvi prehoda za pešce. Nameščene svetilke so 
posebne izvedbe in so namenjene točkovni osvetlitvi, zato

so odmiki od samega vozišča in prehoda točno določeni 
oz.predpisani.
Da pa  ne bosta postavljena droga ogrožala varnosti kole- 
sarjev in pešcev, sta za lažjo vidljivost označena s svetlečimi 
varnostnimi nalepkami.
Dosedanja talna označba (bela črta), ki razmejuje povr- 
šini za kolesarje in pešce, je  prilagojena stojnemu mestu 
novih drogov. Prav tako bo del površine za pešce, ki je  
s postavitvijo droga ožji, razširjen v smislu zagotovitve 
predpisanega prostega profila za pešce.
Prostor za postavitev drogov so si ogledali predstavniki 
Mestne občine Murska Sobota, Komunale Murska Sobota 
in izvajalec del Elektro Petek.

Pri mestni občini je bil v letu 20 0 5  imenovan koordinacijski 
odbor za varstvo starejših oseb. Leta 2 0 0 6  je bila sklicana prva in 
tudi zadnja seja. Za predsednico je bila izvoljena M arija Horvat, 
ki si do danes prizadeva, da bi bila seja sklicana. Na podlagi sklepa 
občnega zbora Društva upokojencev Murska Sobota se ponovno 
daje pobuda za sklic omenjenega odbora, čeprav predstavlja samo 
posvetovalno telo. V  skrbi za starejšega človeka je v tem kriznem 
času nujno posvetovanje na tem področju. Podrobnejša razlaga 
je bila predana gospodu Ciganu.

Odgovor župana Antona ŠTIH C A:
Predsednica posvetovalnega organa  —  koordinacijskega 
odbora za varstvo starejših oseb — je  izvoljena, župan ne 
vidi ovire, da seja ne bi bila sklicana. Gospod Cigan bo 
poskrbel za sklic seje.

In še zahvala. Zupanu Mestne občine Murska Sobota so prosto- 
voljke Društva upokojencev Murska Sobota hvaležne za njegovo 
pisno zahvalo za opravljeno prostovoljno delo. Obiskale in anketi- 
rale so več kot 20 0 0  starejših oseb in pripravile podrobno analizo 
predvsem o življenju, potrebah in pomoči starejšim ljudem. 
Likovna sekcija Mozaik Društva upokojencev Murska Sobota se 
celotni mestni občini, gospodu županu Antonu Štihcu in gospodu 
Bojanu Petrijanu zahvaljuje za pomoč pri prevozu slik v Ingolstadt 
in za prevoz članov sekcije, ki so tam razstavljali in doživeli veliko 
gostoljubnost. Prinesli pa so tudi mnogo pozdravov županu in 
vsem občanom, posebno pozdrave gospoda Petra Schnella.

Odgovor župana Antona ŠTIH C A:
Društvo upokojencev je  mestni občini predalo analizo o 
življenju, potrebah in pomoči starejšim ljudem. Župan se 
je  prostovoljkam zahvalil za opravljeno delo in za izražene 
pohvale.
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AKTUALNO

E v r o p s k o  v a s  v  M u r s k i  S o b o t i

o b i s k a l  p r e d s e d n i k  d r ž a v e  D a n i l o  T ü r k Karlo Vratarič

Na Trgu kulture v Murski Soboti je 

danes četrto leto zapored potekala 

vseevropska akcija Evropska vas. 

Prireditev je potekala tudi v osmih pre- 

ostalih regijskih središčih v Sloveniji, 

v akcijo pa je skupno bilo vključenih 

120 osnovnih šol. Samo iz pomur- 

ske regije, kjer je bila koordinatorka 

prireditve Osnovna šola II iz Murske 

Sobote, je nastopilo 31 osnovnih šol, 

sodelovali pa so tudi osnovnošolci iz 

Števanovcev iz Porabja.

Namen projekta je bolje spoznati 
vse pridružene članice Evropske 
unije, se seznaniti z njihovo 
kulturo, kulinariko, običaji, 
navadami, glasbo, posebnost- 
mi, spoznati njihove zastave in 
grbe ter proučevati njihov način 
življenja. Dogajanje v Evropski 
vasi v Murski Soboti si je prišel 
ogledat tudi predsednik države 
Danilo Turk, ki je ob tej prilo- 
žnosti povedal: »Zelo sem srečen, 
da sem danes v Murski Soboti na 
predstavitvi vseevropske akcije 
Evropska vas, ki tačas poteka v 
vseh državah Evropske unije. Tu 
v Murski Soboti je prireditev še 
posebno velika in množična, zato 
bi najprej čestital vsem otrokom 
za udeležbo v tej akciji. Vem, 
da se ob taki priložnosti veliko 
naučite in obenem zabavate ter 
na ta način povežete z evropski- 
mi ideali, perspektivo in vsem, 
kar vas v življenju čaka. Datum 
dogodka ni naključen, to je da- 
tum konca druge svetovne voj- 
ne v Evropi. In Evropa se je iz 
tiste tragične izkušnje marsičesa 
naučila. Naučila se je, kako po- 
memben in vreden je mir ter kaj 
vse lahko postorimo z dobrim 
in strpnim sodelovanjem. Mir 
in sodelovanje sta izjemno po- 
membni vrednoti. Včasih je bilo 
v Evropi dosti sovraštva, danes pa 
je tu veliko prijateljstva.« 
Navzoče je pozdravil tudi župan 
mestne občine Anton Stihec: 
»Mislim, da je danes v Murski

Soboti zelo lep dan, za kar pa 
obstaja več razlogov. Prvi je ta, 
da se vas je zbralo tako veliko, 
še posebej veliko je najmlajših. 
Drugi razlog pa je obisk predse- 
dnika države. Mislim, da bo iz 
naši krajev odšel z lepimi spo- 
mini. Ob slovesu sem se mu za- 
hvalil, da nam je polepšal dan, 
predvsem najmlajšim pa je po- 
daril dogodek, ki se ga bodo prav

gotovo spominjali celo življenje.« 
V  kulturnem programu so učen- 
ci osnovnih šol na stojnicah in 
odru predstavljali evropske dr- 
žave, prireditev pa sta popestrili 
še Langa in Mala Langa.
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M e s t n a  o b č i n a  o g r o ž e n i m  p o d e l i l a

ž e  2 0  t i s o č  e v r o v  d e n a r n e  p o m o č i Karlo Vrataric

Na majski »kavi z županom«, me- 

sečnem srečanju za novinarje, je bilo 

govora o podeljevanju denarne pomoči 

ogroženim, pismu ministru Svetliku, 

podvozu na Lendavski ulici ter priha- 

jajočih dogodkih.

Najprej je župan podal infor- 
macijo o občinski pomoči za- 
poslenim, ki že nekaj časa niso 
prejeli plače. Le-ti so upravičeni 
do denarne pomoči, ki jo mora 
odobriti Center za socialno delo, 
mestna občina pa je v ta namen 
iz proračuna prispevala že okoli 
20 tisoč evrov. Pomoč je preje- 
lo 46 zaposlenih v Pomurki in 
še nekaj oseb, ki delajo sicer v

Ljutomeru, so pa občani mur- 
skosoboške mestne občine. V  
preteklem letu je bilo za podob- 
ne primere izplačanih 26 tisoč 
evrov, v letošnjem proračunu pa 
so za ta namen predvideli 29 ti- 
soč evrov, končni znesek pa bodo 
glede na gospodarske razmere še 
prilagajali potrebam.
Zaradi počasnih postopkov za iz- 
gradnjo doma starejših in objekta 
oskrbovanih stanovanj v Murski 
Soboti je župan Stihec ministru 
za delo, družino in socialne za- 
deve dr. Ivanu Svetliku poslal 
dopis, v katerem je izrazil neje- 
voljo nad dolgotrajnim usklaje- 
vanjem besedila pogodbe, ki traja 
že več kot tri mesece. Čeprav je 
Nepremičninski sklad že v za- 
četku leta izbral izvajalca del, se 
dela še niso začela, saj se mora 
urediti ustrezno državno sofinan- 
ciranje opreme, ki je v domeni 
Ministrstva za delo, družino in 
socialne zadeve.
Za podvoz na Lendavski ulici 
je mestna občina že podpisala

sporazum o sofinanciranju, po 
katerem so dolžni priskrbeti 346 
tisoč evrov, v petek, 8. maja, pa je 
bila v Škofji Loki tiskovna kon- 
ferenca glede pogodbe za ome- 
njeni podvoz, ki se je je udeležil 
direktor mestne uprave Bojan 
Petrijan.
V  soboto, 23. maja, bo potekal 
drugi družinski piknik v mur- 
skosoboškem parku, ki bo trajal 
predvidoma od 10. do 17. ure. 
Nastopali bodo otroci iz vrtca 
in učenci vseh štirih osnovnih 
šol iz Murske Sobote ter plesna 
šola Devžej, potekale bodo tudi 
številne ustvarjalne delavnice, 
glasbena gostja pa bo Neca Falk. 
Istočasno bo na zahodni strani 
parka še razstava starodobnih 
vozil. 27. maja bo zaključna ur- 
banistična delavnica glede pri- 
hodnjega prostorskega urejanja 
severnega dela Murske Sobote 
— med Lendavsko ulico in ob- 
močjem med Kopališko ulico in 
reko Ledavo. Delavnica bo pote- 
kala na Ekonomski šoli.

K o l e s a r s k o  o m r e ž j e

d o d a t n o  i z b o l j š a l i Karlo Vratarič

Kolesarska steza od Murske 
Sobote proti Markišavcem bo

zaradi dodatno naročenih del 
zaključena do konca maja, v 
kratkem, ko bo izbran izvajalec 
del, pa se bo začela gradnje steze 
med Č ernelavci in Polano. 
Kolesarska steza med Mursko 
Soboto in Markišavci bi morala 
biti končana že v prvi polovici 
aprila, vendar dela še niso za- 
ključena. »Omenjena kolesarska 
steza še ni dokončana zaradi 
dodatno naročenih del s strani 
Mestne občine Murska Sobota 
— gre za položitev cevi in izved- 
bo stojnih mest za javno razsve- 
tljavo kolesarske steze. Tako bo 
steza dokončana predvidoma 
do 31. maja letos,« pojasnjuje 
mag. Hugo Maučec, svetovalec

III za prostorsko in urbanistično 
planiranje ter področje cestnega 
prometa.
Pred mesecem dni je bilo prido- 
bljeno gradbeno dovoljenje za 
novo kolesarsko stezo, in sicer 
med Cernelavci in Polano. »Dela 
v zvezi z izvedbo kolesarske ste- 
ze med Cernelavci in Polano se 
bodo začela s podpisom pogod- 
be z izbranim izvajalcem del, ki 
pa trenutno še ni izbran,« pravi 
mag. Maučec. Na razpis se je pri- 
javilo pet izvajalcev, občina pa bo 
odločitev sprejela po pogajanjih. 
Omenjena steza bo predvidoma 
potekala po desni strani LC 
269022 od ceste k Športnemu 
centru v Černelavcih čez potok

z novim mostom vse do Ledave 
pri Polani. Dolžina celotne trase 
kolesarske steze je okoli 600 me- 
trov. Med cesto in hodnikom bo 
izveden vmesni varovalni pas v 
širini metra in pol, pri podjetjih 
Roto in Inox pa bo kolesarska 
steza od vozišča ločena z rob- 
nikom. Obstoječa cesta meri v 
širino pet metrov in pol, sama 
kolesarska steza bo široka dva 
metra in pol, bankinam pa bo 
namenjenega pol metra. Izvedba 
naklona novih površin je proti 
vozišču, kolesarska steza pa bo v 
asfaltni izvedbi.
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AKTUALNO

M u r s k a  S o b o t a  o d s l e j

z  v a r č n e j š o  u l i č n o  r a z s v e t l j a v o Tadej K irinčič

Mestna občina Murska Sobota je v 

minulem letu za porabo električne 

energije, namenjene ulični razsvetlja- 

vi, plačala vrtoglavih 251.375 evrov. 

Zaradi posodobitve javne razsvetljave 

so pričeli z zamenjavo uličnih svetilk, ki 

so ponekod v mestu že nameščene.

Tako smo konec minulega me- 
seca lahko na Ciril Metodovi in 
Lendavski ulici opazili delavce, 
ki so že opravljali zamenjavo sta- 
rih, energetsko potratnih uličnih 
svetilk z novimi, varčnejšimi ter 
okolju prijaznejšimi. Na Ciril 
Metodovi ulici so zaenkrat zame- 
njali sedemnajst uličnih svetilk, 
medtem ko so jih na Lendavski 
ulici zaenkrat zamenjali zgolj de- 
set. Gre za natrijeve visokotlačne 
svetilke, katerih življenjska doba 
je od 20.000 do 24.000 ur, kar je 
skoraj enkrat več od starih živo- 
srebrnih svetilk, katerih povpreč- 
na življenjska znaša zgolj 13.000 
do 15.000 ur. Nove svetilke so, v 
primerjavi s starimi, tudi precej 
manj energetsko potratne, saj ob 
nereducirani svetilnosti porabijo 
v uri delovanja zgolj 150 W  ele- 
ktrične energije, kar je za kar 40 
odstotkov manj, kot so je pora- 
bile zamenjane ulične svetilke. V 
nočnem času, ki traja približno 
pet ur dnevno, svetijo svetilke s še 
dodatno znižano močjo, kar pri- 
naša dodatnih 30 odstotkov nižje 
porabe električne energije. Poleg 
občutno nižje porabe ter daljše 
življenjske dobe pa imajo nove 
ulične svetilke še nekatere druge 
prednosti, med katerimi je treba 
izpostaviti možnost daljinskega 
krmiljenja in nadzorovanja ter 
nadzora porabe električne ener- 
gije posamezne svetilke. Sistem 
obenem omogoča tudi hitrejšo 
in učinkovitejšo odpravo napak. 
Prednost novih svetilk, ki je rav- 
no tako ne smemo zanemariti, 
je tudi to, da ne bleščijo ter da 
ne povzročajo svetlobne onesna- 
ženosti, saj imajo povsem ravno 
steklo in so nameščene pod ko- 
tom nič stopinj. Seveda pa z za- 
menjavo uličnih svetilk v le dveh 
ulicah Murske Sobote projekt 
posodobitve javne razsvetljave še 
zdaleč ni dokončan. Trenutno je 
v izdelavi celovit kataster javne 
razsvetljave za območje celotne

Mestne občine Murska Sobota, 
ki bo predvidoma izdelan do 
konca maja 2009 in na podlagi 
katerega bodo izdelali tudi celo- 
vit načrt posodobitve javne raz- 
svetljave. Ta bo poleg zamenjave 
svetilk zajemal tudi nekatere 
druge ukrepe, s katerimi bodo 
poskušali ob čim manjših vložkih 
v posodobitev razsvetljave privar- 
čevati največ energije. Točna vi- 
šina investicije zamenjave ulične 
razsvetljave v tem trenutku še ni 
znana. Mestna občina Murska 
Sobota bo posodobitev izvajala 
v skladu z možnostmi proračun- 
skega financiranja v čim krajšem 
možnem času, vsekakor pa po 
dinamiki, ki jo določa Uredba 
o mejnih vrednostih svetlobne- 
ga onesnaževanja okolja, ki je 
bila objavljena v Uradnem listu 
RS, številka 81/2007. Dinamika 
posodobitve bo dokončno opre-

deljena z načrtom celovite poso- 
dobitve javne razsvetljave, ki bo 
izdelan tekom letošnjega leta, z 
njim pa bo opredeljen tudi čas, 
ki bo potreben za povrnitev 
investicije.

TURISTIČNA AGENCIJA CENTER
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AKTUALNO

V  m a d ž a r s k e m  K ö r m e n d u

o  s o d e l o v a n j u  m e d  o b č i n a m a Vida Lukač

Na povabilo župana Körmenda, 

Istvana Bebesa, se je župan Mestne 

občine Murska Sobota Anton Štihec 

s predstavniki s področja gospodar- 

stva, kulture in izobraževanja udeležil 

srečanja v Kormendu. Na madžarski 

strani so se srečanja poleg župana 

udeležili še podžupan in predstavniki 

mestne uprave, predstavniki kulturnih 

institucij ter vodja Trgovske in obrtne 

zbornice Železne županije.

Župan Körmenda Istvan Bebes 
je udeležence srečanja seznanil 
z možnostmi in že doseženimi 
rezultati obojestranskega sode- 
lovanja na področju kulture, 
izobraževanja in gospodarstva. 
Posredoval je tudi željo rim- 
skokatoliške škofije, ki bi želela 
vzpostaviti stike z murskosobo- 
ško škofijo.
Murskosoboški župan Anton 
Štihec je predstavil dosedanje in 
možnosti nadaljnjega skupnega 
sodelovanja. Predstavil je tudi 
načrte za izgradnjo univerze v 
Murski Soboti, kjer bi izvaja- 
li študijske programe turizma, 
zdravstva in fizioterapije. Te pro- 
grame bi želeli izvajati na nacio- 
nalni ravni, kjer bi lahko gostili 
tudi študente iz tujine.
Ferenc Szabo, podžupan Mestne 
občine Körmend, je predlagal 
sodelovanje na področju šol (v 
šolah na obeh straneh poučuje- 
jo angleški in nemški jezik, zato 
jezik ne bi smel predstavljati ovi- 
re) ter soudeležbo na različnih 
prireditvah v Kormendu, kjer 
imajo podobno kot v Murski 
Soboti tradicionalne priredi- 
tve, kot so Pomladni praznik 
(marec), Grajski koncert s sre- 
čanjem pevskih zborov, ki se ga 
bo letos predvidoma udeležilo 
tudi Društvo mešani pevski zbor 
Štefan Kovač Murska Sobota (ju-

nij) in K örm end a dnevi v av- 
gustu, na katerih je že nastopila 
Prekmurska godba Bakovci, letos 
pa se jih bo predvidoma udeležil 
Pihalni orkester Murska Sobota. 
V  naslednjem mesecu pa je pred- 
videno tudi srečanje galerij obeh 
mest, ki sta izrazili željo po izme- 
njavi razstav v prihodnjem letu. 
Alojz Sraka, predstavnik Ljudske 
univerze Murska Sobota, je pred- 
stavil delovanje Ljudske univerze 
ter poudaril pomen vseživljenj- 
skega učenja, nakar je sledil pre- 
dlog, da izobraževalne institucije 
pripravijo seznam prireditev in 
programov, iz katerih se lahko 
pripravijo skupni programi in 
projekti.
Mag. Mojca Breščak, direkto- 
rica Razvojnega centra Murska 
Sobota, je v imenu Pomurske go- 
spodarske zbornice in Območne 
obrtno-podjetniške zbornice 
Murska Sobota prenesla željo 
obeh zbornic po večjem gospo- 
darskem sodelovanju ter sode- 
lovanju na področju raziskav in 
razvoja z madžarsko stranjo. V  
Sloveniji se že pojavlja problem 
na področju pridobivanja kvalifi- 
cirane delovne sile v posameznih 
panogah, zato se že oziroma se 
bo morala delovna sila v priho- 
dnje uvažati. V  Murski Soboti v 
prihodnje načrtujejo tudi vzpo- 
stavitev centra odličnosti.
Z madžarske strani je prišla po- 
buda po organizaciji srečanj po 
posameznih gospodarskih po- 
dročjih v povezavi z ogledi pro-

izvodnje in izmenjavo primerov 
dobre prakse na obeh straneh. 
Sandor Kiss, vodja Trgovske in 
obrtne zbornice Železne župani- 
je, je prisotne seznanil s plodovi 
skoraj desetletnega skupnega so- 
delovanja obeh strani. Povedal je 
tudi, da so izdali skupne brošure, 
izvajajo skupne projekte ter orga- 
nizirajo strokovne forume. Tako 
obstaja brošura Žalske županije, 
ki je bila izdana v slovenskem in 
madžarskem jeziku, kjer lahko 
najdemo pomembne podatke o 
podjetjih v Žalski županiji.
Po intenzivni izmenjavi infor- 
macij o kulturnih in družabnih 
prireditvah v obeh občinah ter 
nekaterih konkretnih predlogih 
za sodelovanje je Anton Štihec 
povabil madžarske obrtnike, 
da se s svojimi izdelki udeleži- 
jo tradicionalnega Trejzinega 
in Mikloševega sejma v Murski 
Soboti. Tibor Korbacsics, vodja 
kulturnega doma v Kormendu, 
pa je izpostavil željo po sodelo- 
vanju kulturno-umetniških dru- 
štev, turističnih pisarn, društev 
upokojencev ter poudaril pomen 
sodelovanja mladih glasbenikov, 
izmenjave razstav in drugih kul- 
turnih vsebin.
V sproščenem zaključku srečanja 
je župan Anton Štihec delegacijo 
iz Kormenda povabil na vodne 
športne igre v okviru Soboških 
dnevov, ki se jih  tradicionalno 
udeležijo tudi ekipe pobratenih 
mest Mestne občine Murska 
Sobota.
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AKTUALNO

P o n e s r e č e n o  k r e s o v a n j e

b r e z  k r e s a Tadej Kirinčič

Dežna ploha, ki je na predvečer 
praznika dela namočila drva, pri- 
pravljena za prvomajski kres, je 
največji krivec, da so obiskovalci 
letošnjega kresovanja v mursko- 
soboškem parku ostali brez tiste- 
ga, po kar so prišli — pogleda na 
goreči kres seveda. Organizatorji 
so se namreč zaman trudili priž- 
gati vlažen les, ki se ni in ni hotel 
vžgati. Čast in slavo prekmurske 
prestolnice so pozno ponoči rešili 
neznanci, ki jim je z dobro mero 
vztrajnosti kljub vsemu uspelo 
prižgati kres ter s tem nadaljevati 
tradicijo. Kljub temu da kres ob 
načrtovanem terminu ni zago- 
rel, je zbrane obiskovalce, ki pred

hladnim vremenom niso zbežali 
v bližnji MIKK, kjer je ravno ta- 
krat potekal koncert, na zelenici 
pred gradom zabavala skupina

Blue Planet, ki ji nastopanje na 
tej prireditvi ni tuje, saj so za- 
dnja leta kar stalni gostje odra 
na kresovanju.

P o s t a v l j a n j e  m l a j a  v  N e m č a v c i h

T r a d i c i j a  k l j u b  v s e m u  o s t a j a Geza Grabar

Zaradi recesije, ki so je mediji polna 

usta, delo postaja vse večja vrednota. 

Pravzaprav bi tako moralo biti vseskozi, 

a je bil včasih odnos do dela drugačen 

kakor danes. Zato tudi praznovanje 1. 

maja dobiva drugačen prizvok, kljub 

vsemu pa tradicija nekaj velja, in če 

kdaj, je to skoraj najbolj očitno prav 

na predvečer prvega maja.

Skoraj ni kraja, kjer ob tem času 
ne bi postavljali majskega dreve- 
sa ali mlaja ter zatem zakurili še 
kresa. Tudi v zelo lepo urejenem 
športno-rekreacijskem centru v 
Nemčavcih oziroma na lokaci- 
ji nekdanjih »ciglenic« je tako 
vse od osamosvojitve dalje. Po 
odzivu na družabno srečanje, ki 
vedno sledi, bo tako ostalo še 
dolgo. Tudi na ta način pa se je 
dodatno okrepila skupna pripa- 
dnost kraju.
Člani vseh treh društev v kra-

ju  — gasilskega, športnega in 
kluba malega nogometa, se tra- 
dicionalno zberejo in po stari 
tradiciji -  na roko, ki velja za 
posebni obred, postavijo mlaj. 
Ta je bil tudi letos izjemnih 
dimenzij, za to pa so poskrbe- 
li delavci Gozdnega in lesnega 
gospodarstva Murska Sobota, 
ki so več kot 20 metrov visoko 
smreko posekali v Vadarcih, za 
prevoz je poskrbela Komunala 
Murska Sobota, za nakladanje 
in razkladanje pa Elektro Petek 
iz Sratovcev. Da je majsko drevo 
z živopisanimi barvnimi trakovi 
dobilo pravo podobo, so svoje 
dodali še mladi, ki so smreko 
okrasili.
Stefan Barbarič, predsednik 
KS Nemčavci in najbolj zaslu- 
žen, da so ob Murski Soboti in 
Černelavcih z istega mesta tudi 
letos majsko drevo dobili tudi v 
Nemčavcih, pravi, da so ostali 
zvesti tradiciji in je mlaj več kot 
20 mož in fantov postavilo »na 
roke«, torej z vrvmi, lestvami in 
posebej za ta namen prirejenimi 
drogovi. Pred leti so si sicer delo 
olajšali in ga postavili strojno,

vendar so jih ženske takoj oz- 
merjale, češ, kakšni moški pa 
ste, da niti mlaja ne (z)morejo 
postaviti.
Po kresovanju je pred vaško-ga- 
silskim domom ob živi glasbi 
dolgo v noč sledilo tradicional- 
no družabno srečanje s ponudbo 
jedi z žara in žlahtno kapljico. 
Praznovanje na predvečer so po- 
pestrili tudi s pokanjem s karbi- 
dom velike posode za mleko.
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AKTUALNO

K r e s o v a n j e

t u d i  v  B a k o v c i h Aleksandra Grah

Tudi letos so v Krajevni skupno- 
sti Bakovci organizirali kresova- 
nje za vse krajane in krajanke, da 
bi skupaj obeležili praznik dela. 
Praznik dela, znan tudi kot prvi

maj, je mednarodni praznik de- 
lavstva, ki ga vsako leto praznu- 
jejo v večini držav sveta. Praznik 
spremlja praznovanje največjih 
dosežkov mednarodnega dela-

vskega gibanja. V  Sloveniji je 
praznik dela kot državni pra- 
znik bil uzakonjen leta 1948. 
Prireditev v čast delavskemu 
prazniku se je pričela s svečanim 
kresnim sprevodom iz središča 
Bakovcev, v katerem so sodelo- 
vali Prekmurska godba Bakovci, 
mažoretke ter nogometni sek-

ciji U 12 in U 14 iz Sportno- 
nogometnega društva Bakovci. 
Prekmurska godba Bakovci se 
je predstavila s svojim kratkim 
nastopom, ki ga je popestrila ma- 
žoretna skupina. V  nadaljevanju 
so fanfare oznanile sklepni del — 
prižig veličastnega kresa.

2 0  d e l o d a j a l c e v

p o n u j a l o  2 5 0  d e l o v n i h  m e s t Geza Grabar

V organizaciji Območne služ- 
be Zavoda RS za zaposlovanje 
Murska Sobota in murskoso- 
boškega razvojnega centra je na 
Trgu kulture v središču Murske 
Sobote tudi letos potekal sedaj že 
tradicionalni zaposlitveni sejem. 
Geslo letošnjega je bilo »Dober 
poklic, dobro delovno mesto«. 
Dogodek, katerega rdeča nit je 
bila mladim ponuditi čim več ar-

gumentov, da se odločijo za pravi 
poklic, tistim, ki so do njega že 
prišli, pa tudi zaposlitev, je letos 
presegel vsa pričakovanja, saj je 
kar 20 delodajalcev iz znanih in 
uveljavljenih pomurskih podje- 
tij in šest ustanov ponujalo kar 
250 delovnih mest. Po nekaterih 
ocenah se je sejma udeležilo več 
kot tisoč obiskovalcev, večinoma 
mladih in prvih iskalcev zaposli-

tve, ponudbo pa so si prišli ogle- 
dat tudi ponovni iskalci, ki so bili 
prej zaposleni za določen čas.
V  prostorih bližnje Pokrajinske 
in študijske knjižnice je avstrij- 
sko podjetje WoIford, ki izdeluje 
ženske nogavice in trikotažo ter 
v Severni obrtni in industrijski 
coni že gradi svojo tovarno, pri- 
pravilo predstavitev svoje dejav- 
nosti. Glede na to, da je v regiji 
veliko mladih brezposelnih in so 
zaposlitvene možnosti v nekoč 
za mesto in regijo paradni teks-

tilni dejavnosti praktično nične, 
je zanimanje za tega delodajalca 
izjemno veliko. Enako pa velja 
tudi za podjetje Xal-svetila, ki bo 
svojo tovarno v Murski Soboti 
pričelo graditi jeseni.
Čeprav je bilo iskalcem zaposli- 
tve -  teh je v Pomurju po zadnjih 
podatkih čez 7.850 ali dobrih ti- 
soč več kot pred letom dni, po- 
nujeno relativno veliko delovnih 
mest, vsa niso bila zasedena. Se 
vedno pa iščejo zidarje, tesarje, 
mizarje in kovinarje.
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AKTUALNO

M e r k u r  o d p i r a  v r a t a

v  M u r s k i  S o b o t i Tadej Kirinčič

Konec meseca maja bo na Markišavski 

ulici, tik pred tablo, ki označuje konec 

mesta Murska Sobota, odprl vrata no- 

vozgrajeni trgovski center podjetja 

Merkur. Svojo umeščenost v lokalno 

okolje želijo dokazati in poudariti z 

otvoritveno zgodbo, katere rdeča nit 

je štorklja -  živali, ki za Prekmurje, 

posledično pa tudi za Mursko Soboto, 

predstavlja simbol.

Kljub temu, da trenutne gospo- 
darske in finančne razmere na 
svetovnih, ravno tako pa tudi na 
domačem trgu niso ravno ble- 
steče, so v Merkurju, ki je sicer 
slovensko podjetje, ob odprtju 
novega nakupovalnega centra 
optimistični. Pravijo namreč, 
da si murskosoboški kupci novo 
ponudbo, ne le zaslužijo, tem- 
več tudi močno želijo in nujno 
potrebujejo. Murska Sobota 
predstavlja središče regije, ki je 
izrazito kmetijska ter posledično 
posejana s kmetijami in hišami, 
lastniki pa ogromno prostega 
časa posvetijo delu na hiši in 
predvsem okolici hiš ter kmetij. 
Trenutno so potrebe svojih strank 
zadovoljevali v dveh prodajalnah, 
ki sta se nahajali v dveh različnih 
trgovskih centrih in tako tudi na 
dveh fizično ločenih lokacijah, 
kar je kupce pogosto odvračalo 
od nakupa v Merkurju. Zato so 
že pred odprtjem novega nakupo- 
valnega središča zaprli obe svoji

nekdanji prodajalni. Prodajalno 
M ERKU RD O M , ki se je naha- 
jala v Mercatorjevem trgovskem 
centru v bližini tovarne Mura, 
so tako zaprli konec minulega 
meseca, med tem ko so trgovino 
M E R K U R M O JSTER , ki se je 
nahajala v bližini nakupovalne- 
ga središča BTC, zaprli šele 15. 
maja. Dober teden dni trajajoče 
obdobje med zaprtjem zadnje 
trgovine ter odprtjem novega 
nakupovalnega centra je namreč 
potrebno, da preselijo vse izdelke 
in tehniko iz starih prodajaln v 
nov nakupovalni center, ravno 
tako pa je potreben čas za selitev 
ter dodatna izobraževanja in iz- 
popolnjevanja zaposlenih. 
Merkurjev nov nakupovalni cen- 
ter pa ne prinaša zgolj združitve 
obeh dosedanjih prodajaln, tem- 
več prinaša tudi nekatere druge 
izboljšave in novosti. Tako bo 
združeval celotno ponudbo iz- 
delkov za dom, vrt, prosti čas 
in delavnico na enem mestu. 
Kupcem bo po novem na voljo 
skupaj več kot 13.000 kvadratnih 
metrov prodajalno — skladiščnih 
površin, ki bodo prilagojena so- 
dobnemu prodajnemu koncep- 
tu, ki po besedah predstavnikov 
Merkurja, zagotavlja prijetnejše 
nakupovanje, ki ga obstoječi 
stari trgovini nista mogli nuditi. 
Poleg Merkurjeve prodajalne pa 
bo v novozgrajenem nakupoval- 
nem centru tudi okrepčevalnica 
ter prodajni prostori nekaterih

manjših samostojnih podjetni- 
kov in obrtnikov. Poskrbeli so 
tudi za parkirni prostor. Tako 
je pred stavbo nakupovalnega 
centra urejenih kar 320 parki- 
rišč, zato so prepričani, da le-teh, 
razen seveda ob otvoritvi, ne bo 
primanjkovalo.
Uradna otvoritvena slovesnost, 
ki naj bi potekala 21. maja točno 
opoldne, bo predvsem v zname- 
nju otrok. Poleg otroških delav- 
nic ter popustov bo Merkur ob 
otvoritvi izvedel tudi donacijo 
varstveno - delovnemu centru. 
Ravno tako pripravljajo poseb- 
no presenečenje mladim mami- 
cam. Prvim stotim nosečnicam, 
ki bodo skorajšnji prihod novo- 
rojenčka dokazale z materinsko 
knjižici, obljubljajo ob nakupu 
darilni bon v vrednosti 5 evrov, 
ki ga lahko unovčijo ob enem iz- 
med naslednjih nakupov, vendar 
najkasneje do 30. junija letošnje- 
ga leta.
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AKTUALNO

O p o z o r i l n e  t a b l e  z a  v e č j o

v a r n o s t  š o l a r j e v  n a  p o t i  v  š o l o

Policijska postaja Murska Sobota je 

s pomočjo »sponzorjev« izdelala tri 

opozorilne table, ki bodo v okolici 

osnovnih šol voznike opozarjale na 

večjo previdnost.

Ideja se je porodila v sklopu pro- 
jekta »Policist Leon svetuje«, ki 
poteka na osnovnih šolah v petih 
razredih in v okviru katerega se 
učenci pogovarjajo o različnih te- 
mah, ena od njih pa je tudi varna 
pot v šolo.

»Med pogovorom — predvsem na 
Osnovni šoli II in podružnični 
šoli Krog — so učenci kot največji 
problem na poti v šolo izpostavili 
prečkanje cest čez prehod za pe- 
šce v neposredni okolici šole,« je 
povedal vodja policijskega oko- 
liša na Policijski postaji Murska 
Sobota Tomaž Trajbarič.
Tako je nastala ideja o tabli učen- 
ke v realni velikosti z napisom 
»Počasi«. Lik na tabli je Tajda 
Lovenjak, petošolka z druge 
osnovne šole, ki se je prostovolj- 
no ponudila za fotografiranje. 
»Pri odločitvi sploh nisem okle- 
vala, še vesela sem,« je na pred- 
stavitvi povedala Tajda. Policiji 
so pri tem projektu pomagali 
tudi Mestna občina Murska 
Sobota, Zavarovalnica Triglav, 
Tiskarna Klar, Foto Berke in 
Komunala. Zaenkrat so izdela- 
ne tri table za drugo, tretjo in

kroško osnovno šolo, saj so na 
teh šolah bile ugotovljene po- 
manjkljivosti. Omenjene šole 
bodo table s Tajdino podobo in 
napisom odslej prosto postavljale 
na mestih, kjer smatrajo, da je to 
potrebno.

16

www.clarus.si

http://www.clarus.si


AKTUALNO

K o m u n a l a  M u r s k a  S o b o t a  p r i

s p o m l a d a n s k e m  u r e j a n j u  m e s t a

Ko je zima mimo in s tem tudi 
delovanje zimske službe, se s pre- 
bujanjem narave začnejo tudi in- 
tenzivna vzdrževalna dela na javnih 
površinah, kot so čiščenja mestnih 
ulic, cest, pločnikov, vzdrževanje 
in obnavljanje parkovne opreme, 
vzdrževanje in obnavljanje pešpoti 
in drugih utrjenih poti na območju 
zelenih površin, urejanja drevore- 
dov, obrezovanje dreves, dosaje- 
vanje poškodovanih in nevitalnih 
dreves, grabljanje in pospravljanje 
listja, urejanje cvetličnih gredic in 
korit ter dognojevanje.

Strojno čiščenje mestnih ulic, cest 
in pločnikov
Prvo spomladansko vzdrževalno 
delo je strojno čiščenje mestnih ulic, 
cest in pločnikov. Treba je odstraniti 
ves drobljenec, ki se je med opra- 
vljanjem zimske službe posipaval 
po prometnih površinah. Očistiti 
je treba tudi vso drugo nesnago, 
ki se je med zimskim obdobjem 
nabirala po prometnih površinah. 
Delo načrtujemo na ta način, da 
začnemo čiščenje prometnih povr- 
šin v središču mesta ter po krajevnih 
skupnostih hkrati, saj nam sodob- 
na strojna oprema to omogoča. V 
mestu pričnemo čistiti v mestnem 
središču, nato pa se s stroji pomi- 
kamo na obrobje mesta.
Po krajevnih skupnostih pa čistimo 
v zaporedju od ene do druge kra- 
jevne skupnosti.
Glede na to, da smo strojno dobro 
opremljeni, se je z leti čas prvega 
spomladanskega čiščenja zmanjšal z 
enega meseca na dva tedna dela.

Grabljanje listja
Od vseh del je najtežje načrtovati 
odstranjevanje listja, ker je odpada- 
nje listja nepredvidljivo. Na stran- 
skih poteh se listje lahko pusti dlje 
časa, ker se nekateri obiskovalci 
parka, ki živijo v mestih, radi spre- 
hajajo po odpadlem listju in tako 
doživijo ta čar jeseni. 
Odstranjevanje listja s travnih povr- 
šin in površin izpod dreves pomeni 
odnašanje hranilnih snovi iz parka. 
Naraven krogotok hranil se lahko 
sklene tudi tako, da na mestih, kjer 
se listje mora odstraniti, hranila na- 
domestimo z gnojenjem. Kjer to 
odstranjevanje ni nujno, je najbolje, 
da tam listje ostane. Tako pospeši- 
mo rast takega rastlinja, ki za svoj 
obstoj nujno potrebujejo prekritje z 
listjem. S takim načinom vzdrževa- 
nja v zadnjih letih nam je že uspe- 
lo ohraniti in še pospešiti razširitev 
določenih zanimivih rastlinskih vrst 
kot sta Tomazinov žafran, hostni 
teloh in petelinčki.
S trate, ki je namenjena igri, je treba 
občasno odstranjevati listje, druga- 
če trata propade, naravno funkcijo 
listja pa nadomestiti s primernim 
gnojenjem. Enako velja za drevo- 
rede, odstranjevati pa je treba tudi 
zamete iz listja, ki jih naredi veter.

Vzdrževalna dela pri drevoredih
Drevesa, ki rasejo v mestnih drevo- 
redih, imajo slabše pogoje za rast 
in razvoj kot drevesa v naravnem 
okolju. Onesnažen zrak, tlačenje 
tal, manjša zračna vlaga, mehanske 
poškodbe, manj sončne svetlobe 
in omejen prostor. Zaradi vseh teh

dejavnikov je treba na drevesih iz- 
vajati gojitveno in vzdrževalno rez. 
Gojitvena rez se opravlja v smislu, 
da opravljamo rez za oblikovanje 
krošnje, ki je usklajena z rastjo, ki 
je značilna za določeno vrsto, sorto, 
da oblikujemo primerne ogrodne 
veje in vrh potegnjen skozi deblo 
drevesa. Na drevesih opravljamo 
še pomladitveno rez, ko določeno 
krošnjo obnovimo oz. pomladi- 
mo, in rez za presvetlitev krošnje, 
drevnine.

Ureditev gredic in živih mej
V jesenskem času smo gredice 
uredili in jih zasadili s čebulnica- 
mi — tulipani, narcisami in mače- 
hami, ki so nas s svojimi cvetovi 
razveseljevale že jeseni in skupaj s 
čebulnicami polno zacvetele zgodaj 
pomladi. Mačehe bogato cvetijo še 
sedaj v maju. Zasaditev enoletnic 
kombiniramo s trajnimi grmički, 
ki enoletnicam dajejo trajnostni 
okvir. Tako so z enoletnicami za- 
sajene pokrovne vrtnice, poletna 
medvejka, zimzeleno kosteničevje, 
pušpan in sivka. V  mestu pa imamo 
tudi kar nekaj živih mej iz različnih 
rastlinskih vrst, ki jih je treba redno 
obrezovati in jim ohranjati zasno- 
vano obliko.

Čiščenje ribnika
Čiščenje odpadkov, predvsem pla- 
stenk, steklenic in vrečk, je v ribni- 
ku v Mestnem parku dokaj težavno 
delo, predvsem zaradi dostopa na 
sredino ribnika, kjer je odpadkov 
največ. Kljub vsemu nam z rednim 
čiščenjem in vztrajnostjo uspe poči- 
stiti okolico ribnika in sam ribnik.

Ponos mesta so tudi urejena 
krožišča
V Murski Sobota imamo tri krož- 
išča, in sicer je pri Maximusu, pri 
BTC-ju in na Tišinski ulici. 
Krožišča so zasajena s prekrivnimi 
rastlinami, ki so cvetoče ali zimze- 
lene ter v kombinaciji s trato, le na 
Tišinski ulici je celotno krožišče 
zasajeno in je brez trate. Sama fo-

tografija pove več o sami urejenosti 
krožišč, dodam naj le, da je za tako 
urejenost potrebno redno vzdrže- 
vanje teh grmovnic, in sicer rezanje 
teh grmovnic in vzdrževanje zasno- 
vanih oblik, redna košnja, dognoje- 
vanje, dodajanje zastirke ipd.

Zanimivosti parka v mesecu 
maju!
Sedaj, v maju, so prvi znanilci po- 
mladi v Soboškem parku, kot so 
Tomazinov žafran, teloh, kalužnica, 
petelinčki, že odcveteli in z njimi 
smo že krepko stopili v pomlad. 
Tudi prve spomladanske grmov- 
nice, kot so nepozeba, tatarski ko- 
vačnik, ki prijetno dehti, še vedno 
aktualna forzicija, leska, rumeni 
dren, japonska kutina, tudi zgo- 
dnejše vrste magnolij so že odcvete- 
le, pa tudi okrasne češnje in jablane. 
Kljub temu pa v tem mesecu lahko 
v parku občudujemo kar nekaj cve- 
tov, potem pa še zanimive barve in 
oblike listov. Tako v tem trenutku 
zelo lepo cvetijo rdečecvetni divji 
kostanj, pa japonski dren in rume- 
na magnolija. Zelo zanimivi so listi 
različnih dreves in grmovnic, ki jih 
zasledimo v različnih tonih zelene: 
od svetlo zelene do temne, pa v ne- 
žnih odtenkih zeleno rumenih ter 
pisanih in rdečih listov najrazličnej- 
ših velikosti in oblik (rumenolistna 
gledičija, rdečelistna bukev, javor).
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Z d e n k o  P o d l e s n i k  n a  č e l u  M u r e

n a s l e d i l  F r a n c a  H u b r a Karlo Vratarič

Desetega aprila je Franc Huber nad- 

zorni svet Mure nepričakovano sezna- 

nil z odstopom zaradi upokojitve, ki 

so ga nadzorniki tudi sprejeli. Zaradi 

trenutne gospodarske situacije se je 

kadrovska komisija konec preteklega 

meseca odločila za imenovanje pro- 

kurista. Odločitev je v začetku maja 

sprejel tudi nadzorni svet in za dobo 

do enega leta za prokurista imenoval 

Zdenka Podlesnika.

»M oje delo m orajo oceniti 
drugi, moja ocena pa je ta, da 
sem svoje cilje v celoti izpol- 
nil,« je ob odstopu povedal 
Franc Huber, ki je bil pred- 
sednik uprave le deset mese- 
cev namesto dve leti. Zato je 
posebna kadrovska kom isija 
morala in poiskati prim erno 
rešitev. »Razpravljali sm o o 
različnih m ožnostih, tudi o 
razpisu. U gotovili sm o, da 
razpis zahteva mesec ali dva za 
reševanje situacije, zato smo se 
odločili, da nadzornemu svetu 
predlagamo rešitev s prokuri- 
stom  z m andatom  do enega 
leta,« je povedal predsednik 
kadrovske kom isije in nad- 
zornega sveta M ure H enrik  
Peternelj.
Petega m aja se je nato se- 
stal nadzorni svet in H ubra 
z naslednjim  dnem razrešil s 
funkcije predsednika uprave 
in prekinil delovno razmerje. 
Prokurist je za dobo do enega 
leta postal dotedanji nam e- 
stnik predsednika nadzorne- 
ga sveta Z denko Podlesnik, 
H ubru pa se prizna le nado- 
mestilo stroškov za neizkori- 
ščen dopust, prokurist pa ima 
možnost, da z njim  sklene ne- 
kajmesečno pogodbo o sveto- 
vanju. »Računamo, da smo v 
tem trenutku našli najboljšo

kadrovsko rešitev predvsem s 
stališča, da trenutno b ijem o 
bitko za rešitev Mure. N ihče 
ne bi prišel za pet, šest let v po- 
tapljajočo se ladjo. Drugače pa 
smo m nenja, da je naša ladja 
sicer obtežena, ampak precej 
manj kot nekatera druga pod- 
je tja  v Sloveniji, in da zdrava 
jedra lahko obdržimo in kako- 
vostno nadaljujemo z delom,« 
pravi Peternelj.
Po Hubru so odstopne izjave 
podali še trije  člani uprave: 
D ušan G o m b o c, Jože Ban 
in M arinka G lavač, vendar 
n jihovih odstopov nadzorni 
svet M ure ni sprejel in bodo 
svoje delo nadaljevali v upra- 
vi pod vodstvom  prokurista 
Podlesnika. »Svojo nalogo vi- 
dim v tem , da ekipo uprave 
konsolidiram do te mere, da 
bo delovala kot dober tim , s 
ciljem , da poskušam zagotovi- 
ti ustrezne finančne vire za to- 
liko delavcev, kolikor jih ima 
delo,« pravi Podlesnik. Kot je 
še povedal, si bo prizadeval za 
vzpostavitev pogojev za nor- 
malnejše poslovanje družbe in 
pripravo pogojev za redni raz- 
pis za imenovanje predsednika 
uprave Mure. O b tem upa, da 
bo naletel na pozitiven odnos 
odobravanja lokalnega okolja 
in kolektiva ter da ga bodo 
oboji sprejeli kot nekoga, ki

je pripravljen nekaj narediti na 
pošten način.
Nadzorni svet je  obravnaval 
tudi rezultate prvih treh m e- 
secev letošnjega leta in ugoto- 
vil, da letošnjega načrta kljub 
rebalansu ne izpolnjujejo v ce- 
loti. Razlog je predvsem večje 
zmanjšanje naročil iz tujine od 
predvidenega. V  treh mesecih 
je  skupna realizacija M ure 
znašala 10 ,2  m ilijona evrov, 
kar je  štiri m ilijone manj kot 
v enakem obdobju lani, v tem 
času pa je bila ustvarjena izgu- 
ba v višini 2,1 m ilijona evrov. 
K onec meseca m arca je  bilo 
v skupini Mura zaposlenih še 
3 .2 2 3  delavcev, kar na letni 
ravni pom eni zm anjšanje za 
okoli 4 5 0  delavcev. Povprečni 
bruto osebni dohodek za prve 
tri mesece je znašal 7 1 2  evrov, 
nadaljnja usoda največje po- 
murske družbe pa je  v veliki 
meri odvisna tudi od skupšči- 
ne, kjer upajo na dokapitali- 
zacijo s strani države ali bank 
upnic.
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P r v i  r e z u l t a t i  š t u d i j  o  m o ž n i h

h i d r o e l e k t r a r n a h  n a  M u r i  a v g u s t a Karlo Vratarič

Predstavniki Dravskih elektrarn 

Maribor so v prostorih Pomurskega ra- 

zvojnega inštituta predstavili program 

poteka študije trajnostnega razvoja in 

drugih strokovnih podlag v projektu 

gradnje hidroelektrarn na Muri.

Čeprav je bilo srečanje v prvi 
vrsti namenjeno županom ob- 
čin ob reki Muri, sta se sreča- 
nja udeležila le veržejski župan 
Slavko Petovar in apaški župan 
dr. Darko Anželj, ki pa je bil 
tam kot direktor inštituta v vlogi 
gostitelja. Kot je bilo povedano 
na predstavitvi, so študije šele v 
začetni fazi, izbrani izvajalci pa 
se bodo v kratkem odpravili na 
teren in podrobno zabeležili tre- 
nutno stanje in vplive na okolje. 
Prve podatke študije trajnostnega 
razvoja bodo predstavili avgusta, 
v drugem polletju pa bodo o teh 
podatkih, vplivih na okolje in o 
tem, kakšna vrsta sanacije Mure 
bo najboljša, možni vsebinski 
pogovori z lokalno skupnostjo. 
Novi direktor Dravskih elektrarn 
Andrej Tumpej je na predstavi- 
tvi spomnil na izpolnjevanje že 
sprejetih obveznosti države, ki

se nanašajo na povečanje prido- 
bivanja energije iz obnovljivih 
virov. »Glede na to, da smo go- 
spodarska družba, moramo tako 
tudi ravnati. Študija trajnostnega 
razvoja bo dala pomembne odgo- 
vore, ki bodo podlaga za nadalj- 
nje odločitve o energetski izrabi 
reke Mure,« je med drugim pove-

dal Tumpej. Povzetek programa 
je predstavil Igor Čuš iz DEM-a, 
ki je izpostavil multidisciplinar- 
ni pristop in upoštevanje omeji- 
tvenih pogojev, ki bodo izhajali 
iz okoljevarstvenega programa, 
Nature 2000  in trajnostnega 
razvoja.

TILIA
Avto Rajh d.o.o.
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AKTUALNO

K G Z  M u r s k a  S o b o t a

D a n  o d p r t i h  v r a t Geza Grabar

Pomurje po zaslugi strokovnih služb 

zavoda z naslova ukrepov kmetijske 

politike lani bogatejše za 20 milijonov 

evrov. Tudi delovanje murskosoboške- 

ga Kmetijsko-gozdarskega zavoda je 

močno vpeto v sistem dela KGZS -  

kakor tudi delovanje ostalih sedmih 

zavodov, še posebej sosednjega na 

Ptuju, s katerim tvorijo čredo ple- 

menskih bikov lisaste pasme oziroma 

osemenjevalni center.

Sicer pa se poslanstvo zavoda, 
ustanovljenega za izvajanje jav- 
nih služb kmetijskega svetovanja, 
strokovnih nalog v proizvodnji 
kmetijskih rastlin, strokovnih 
nalog v živinoreji, nalog genske 
banke, gozdarstva in ribištva na 
območju vseh štirih upravnih 
enot oziroma vseh pomurskih 
občin, odraža v delovanju od- 
delka za kmetijsko svetovanje, 
laboratorija in raziskav, oddelka 
za živinorejo z osemenjevalnim 
centrom za govedo in vzrejali- 
ščem za mlade bike lisaste pasme 
s kontrolno službo ter oseme- 
njevalnim centrom za merjasce 
v Bakovcih.
Kljub temu da se je Pomurje 
kot najbolj kmetijska pokrajina

v državi tako v primarnem sek- 
torju kot predelovalni industriji, 
ki je ves čas slonela na tej edini 
avtohtoni dejavnosti, v zadnjem 
času znašlo v precej kočljivem 
položaju, je to za regijo v smislu 
pridelave hrane kot strateške 
dobrine velik izziv. In tudi za 
KGZ Murska Sobota, katerega 
strokovne službe so po prepri- 
čanju direktorja Franca Režonje 
gonilna sila pomurskega kmetij- 
stva ter vezni člen gospodarskih 
in negospodarskih subjektov, ki 
vsako leto pomagajo posamezni- 
kom in gospodarskim družbam 
z izvedbo kmetijske politike, še 
posebej Programa razvoja pode- 
želja in drugih virov iz evropskih 
skladov v Pomurje. Podatki iz 
lanskega leta kažejo, da je tega

denarja skupaj z neposrednimi 
in izravnalnimi plačili bilo čez 
20 milijonov evrov oziroma so 
ga 11,1 milijona pridobili na 
razpisih.
Ob tradicionalni reviji plemen- 
skih bikov in srečanju rejcev bi- 
kovskih mater je bila tudi pro- 
blemska seja območne enote. 
Na njej so predstavili trenutno 
nič kaj rožnato stanje v posame- 
znih panogah ter podali možne 
rešitve.

K G Z  i n  Z Z V  M u r s k a  S o b o t a  z  r o k o  v  r o k i

T r a d i c i o n a l n a  p o n u d b a  n a  z d r a v  n a č i n Geza Grabar

M urskosoboška Km etijsko- 
gozdarski zavod in Zavod za 
zdravstveno varstvo na področju 
različnih predavanj, izobraževanj 
in delavnic tesno sodelujeta že 
vrsto let. Pika na i je bila sku- 
pna delavnica oziroma sklop treh 
predavanj na temo tradicionalne 
ponudbe jedi na zdrav način. 
Kot je dejala Jožica Kapun 
Maršik, pri murskosoboški enoti 
kmetijske svetovalne službe KGZ 
Murska Sobota koordinatorka 
za dom, družino in dopolnilne

dejavnosti, so delavnico v pro- 
storih zdravstvenovarnostnega 
zavoda pripravili za gospodinje 
s turističnih kmetij. »Pred očmi 
smo imeli dejstvo, da si gostje na 
kmetijah želijo miru in zdrave 
domače hrane. Prav zato je ve- 
dno bolj pomembno, da imajo 
kmetije v ponudbi tradicional- 
ne domače jedi, pripravljene na 
zdrav način,« je dejala Kapun 
Maršikova.
Prav z namenom, da bi turi- 
stičnim kmetijam predstavili,

kako pripraviti tovrstne jedi in 
kakšna živila pri tem uporabiti, 
je potekal sklop treh predavanj, 
zaključili pa so ga z delavnico 
s praktičnim delom, imenova- 
no »Tradicionalna ponudba na 
zdrav način«.
Na delavnici so strokovnjakinje 
z Zavoda za zdravstveno varstvo 
na kratko predstavile živila, ki jih 
uporabljamo pri pripravi jedi, go- 
spodinje pa so se lotile priprave 
solat in sirnih namazov, primer- 
nih za različne priložnosti.
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N e p o z a b n i  s p o m i n i

n a  g i m n a z i j s k a  l e t a Aleksandra Grah

Letošnje leto je za Gimnazijo Murska 

Sobota izjemnega pomena, saj dija- 

ki in dijakinje ob 90-letnici obstoja 

šole pripravljajo številne prireditve. 

V spomin na gimnazijska leta so v 

Pokrajinski in študijski knjižnici odprli 

razstavo 90-ih fotografij.

Razstavljene fotografije so prispe- 
vali nekdanji dijaki, profesorji in 
vsi, ki so na kakršen koli način z 
gimnazijo povezani. Se vedno pa 
pozivajo vse, ki imajo doma shra- 
njene fotografije iz gimnazijskih 
let, da k razstavi prispevajo še 
svoj delček spomina. Otvoritve 
razstave fotografij se je udeležil

tudi nekdanji dijak, nato profesor 
gimnazije Evgen Titan: »Veseli 
me, da je gimnazija po vrsti težav 
zadihala, a še vedno nam znanje 
odhaja. Iz Beograda, Budimpešte 
in Londona sem prišel nazaj v 
Mursko Soboto. Poznam mnogo 
akademsko izobraženih ljudi, ki 
bi morali ostati tukaj. Mladi rod 
bi se moral vrniti in pomagati, da 
naša lepa pokrajina zopet zapla- 
pola kot pšenično zrnje, vmes pa 
so mak, modriš in škrjanček.« 
Po besedah ravnateljice Regine 
Cipot si z različnimi dogodki pri- 
zadevajo opozoriti vse Pomurce, 
da gimnazija je in da bo imela 
vedno poseben pomen. Povedala 
je tudi, da so ponosni na vse nek- 
danje dijake, ki so doštudirali 
in se kot akademiki tudi vrnili 
nazaj, sedaj pa so kot nekakšen 
svetilnik za vse nove generacije.

Gimnazijo do svečanega dogod- 
ka čaka še veliko priprav, saj bo 
že v maju potekal tradicionalni 
Festival mladih Pomurja, junija 
se bodo po mnogih letih sreča- 
le vse generacije šole, kjer bodo 
nekdanji dijaki obujali srednje- 
šolske spomine. V  oktobru bodo 
pripravili okroglo mizo s pomur- 
skimi akademiki ter srečanje s 
pisatelji in pesniki, ki so s šolo 
na kakršen koli način povezani. 
V jesenskih mesecih se bo zvrstil 
tudi simpozij o zgodovini gimna- 
zije in Prekmurja.

D i j a k i  E k o n o m s k e  š o l e  n a j b o l j š i

e k o n o m i s t i  i n  r a č u n o v o d j e  v  d r ž a v i Karlo Vrataric

Dijaki murskosoboške Ekonomske 

šole v letošnjem šolskem letu beležijo 

odlične rezultate na različnih državnih 

tekmovanjih. Na dveh -  iz gospodar- 

skega poslovanja in računovodstva 

-  so celo najboljši v Sloveniji.

Na 15. državnem prvenstvu 
iz gospodarskega poslovanja v 
Kranju so dijakinje murskoso- 
boške Ekonomske šole postale 
državne prvakinje. Na tekmova- 
nju so nastopile Marjetka Bokan, 
Larisa Trplan in Martina Ivanuša, 
v posamični konkurenci pa je 
Bokanova postala državna pod- 
prvakinja. To pa ni prvi naslov 
državnih prvakov v tem šolskem 
letu, saj je pred časom ekipa 
Ekonomske šole slavila tudi na

tekmovanju iz računovodstva. 
Tam je v posamični konkurenci 
Nina Jelenovec postala državna 
prvakinja na višji ravni, Urška 
Kranjec pa se je uvrstila na tre- 
tje mesto. Uspeh je dopolnila 
Patricija Zadravec, ki je osvojila 
prvo mesto na nižji ravni.
Na državnem tekmovanju v 
tehniki prodaje so dijaki in dija- 
kinje dosegli ekipno drugo me- 
sto. Posamično sta Tadej Flisar 
in Bojana Kolarič na področju 
živil oziroma konfekcije dosegla 
prvo mesto, Florjan T örnar je bil 
drugi v kategoriji bele tehnike, 
Tina Hozjan pa tretja v kategoriji 
kozmetike. Slednja se je izkazala 
tudi na državnem tekmovanju 
v ekokvizu, kjer je dosegla prvo 
mesto, o klimatskih spremembah 
pa je napisala drugi najboljši esej 
v državi.
Na državnem tekmovanju iz zgo- 
dovine je dijak Benjamin Lulik 
prejel srebrno priznanje, Jožica

Lebar in Gorazd Utroša pa brona- 
sto. Na državnem tekmovanju iz 
poslovne matematike je Boštjan 
Gomboc dosegel četrto mesto 
in srebrno priznanje, na držav- 
nem tekmovanju iz turizma pa 
so dijakinje Ksenija Žižek, Yuliya 
Lakutkina, Katja Gomboc, Doris 
Letina in Tamara Farkaš prejele 
srebrno priznanje.
Na vse naštete uspehe je razu- 
mljivo ponosen tudi direktor šole 
mag. Beno Klemenčič: »Na do- 
sežke dijakov naše šole smo zelo 
ponosni, saj so odraz dobrega 
dela naših profesorjev. V šoli si 
prizadevamo, da dijaki pridobi- 
jo praktično uporabna znanja in 
kompetence, ki jih bodo lahko s 
pridom uporabili v času študija 
in svojem poklicnem udejstvova- 
nju. Rezultati državnih tekmo- 
vanj nam potrjujejo, da se pribli- 
žujemo uresničitvi vizije zavoda 
-  postati središče odličnosti za 
regijo in širše okolje.«
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MESTNA OBČINA MURSKA SOBOTA 
Kardoševa 2,9000 Murska Sobota

Na podlagi Zakona o medijih (UPB1 Uradni list RS, št. 110/2006 in 36/2008) ter 11. člena Odloka o ustanovitvi in izdajanju javnega glasi- 
la Soboške novine (Uradni list RS, št. 61/96,45/2003 in 75/2006) Komisija za mandatna vprašanja, volitve in imenovanja objavlja

javni razpis za imenovanje
odgovornega urednika javnega glasila Soboške novine.

Za odgovornega urednika je lahko imenovan kandidat, ki poleg zakonskih
pogojev, ki jih določa 19. člen Zakona o medijih (UPB1, Uradni list RS, št.
110/2006 in 36/2008), izpolnjuje naslednje pogoje:
visoka izobrazba družboslovne smeri,
najmanj pet let delovnih izkušenj v novinarstvu oziroma na podobnih
delovnih mestih.
Mandat odgovornega urednika traja štiri leta.
Naloge izbranega kandidata bodo predvsem:
• predlaganje programske zasnove glasila,
• odgovarjanje za uresničevanje uredniške politike,
• naročanje, pripravljanje in urejanje besedil,
• opravljanje uredniškega dela ter sodelovanje pri oblikovanju posame- 

zne številke glasila,
• skrb za smotrno organizacijo dela na področju informiranja,
• enkrat letno poročanje izdajateljskemu odboru o uresničevanju uredni- 

ške politike,

• skrb za izvajanje kodeksa novinarske poklicne etike ter druge naloge v 
skladu z Zakonom o medijih.

Zaposlitev ni redna. Z izbranim kandidatom bo po dokončnosti sklepa o 
izbiri sklenjena podjemna pogodba.
Kandidati naj pošljejo prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev, življenje- 

pisom, ter vizijo oziroma izhodišči za programsko zasnovo glasila v roku 
15 dni po objavi na naslov: Mestna občina Murska Sobota, Komisija za 
kadrovska vprašanja, volitve in imenovanja, Kardoševa 2,9000 Murska 
Sobota, s pripisom »javni razpis za odgovornega urednika javnega glasila 
Soboške novine«.
Formalno nepopolne prijave se ne bodo uvrstile v izbirni postopek.
Kandidati bodo o izbiri obveščeni v 8 dneh po sprejeti odločitvi.
V besedilu objave uporabljeni izrazi, napisani v moški slovnični obliki, so 
uporabljeni kot nevtralni za moške in ženske.

BK
st udio

Panvita. trgovina  ZRNOVIT d.o.o.
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Komisija za nagrade in priznanja Mestne občine Murska Sobota na podlagi 9. člena Odloka o priznanjih Mestne občine
Murska Sobota (Uradni lis t RS, št. 33/1997,75/2006) objavlja

RAZPIS ZA VLOŽITEV PREDLOGOV ZA PODELITEV PRIZNANJ 

MESTNE OBČINE MURSKA SOBOTA 

ZA LETO 2009

Priznanja Mestne občine Murska Sobota so:

Častni občan Mestne občine Murska Sobota 

Plaketa Mestne občine Murska Sobota 

Zahvalna listina Mestne občine Murska Sobota

Naziv častni občan Mestne občine Murska Sobota se podeli za izkazano 
čast posamezniku za zasluge, ki imajo trajen pomen za ugled in promo- 
cijo Mestne občine Murska Sobota. Ta naziv se lahko podeli tudi tujemu 
državljanu.
Plaketa Mestne občine Murska Sobota se v obliki denarne nagrade pode- 
ljuje posameznikom, skupinam občanov ter društvom za življenjsko delo, za 
večletne uspehe trajnejšega pomena, vrhunske uspehe in dosežke ter kot 
spodbuda za nadaljnje delo.
Zahvalna listina Mestne občine Murska Sobota se podeljuje posameznikom, 
družbam, zavodom, organizacijam in skupnostim ter društvom za pomemb-

ne uspehe in dosežke na posameznih področjih življenja in dela, ki prispevajo 
k nadaljnjemu razvoju in ugledu Mestne občine Murska Sobota.
Predloge za podelitev priznanj Mestne občine Murska Sobota lahko podajo: 
posamezniki, družbe, zavodi, politične in druge organizacije in skupnosti, 
društva ter organi lokalne skupnosti.
Rok za predložitev predlogov s pisno obrazložitvijo je sobota, 31.5.2009 na 
naslov: Mestna občina Murska Sobota, Kardoševa 2, 9000 Murska Sobota 
oziroma na vložišču mestne uprave s pripisom: “Predlogi za podelitev pri- 
znanj Mestne občine Murska Sobota 2009” .

Zapisnik
sestanka upravljavcev vodnih virov Pomurja, z dne 25.02.2009

Osnovni vir pitne vode v Pomurju je podtalnica, ki se večinoma brez posebne 
obdelave črpa v vodovodna omrežja. Kakovost pitne vode določata Pravilnik 
o pitni vodi in notranja kontrola po sistemu HACCP. Skladnost pitne vode z 
veljavno zakonodajo kontrolira ZZV M. Sobota, ki v skladu z notranjo kontrolo 
(HACCP) odvzema vzorce za redne mikrobiološke in kemijske preiskave, 
zlasti na vsebnost nitratov in pesticidov. Nadzor nad kakovostjo pitne vode 
se v obliki občasnih preskušanj izvaja v okviru državnega monitoringa, vsi 
ostali izredni pojavi v pitni vodi pa se spremljajo v okviru izrednega nadzora, 
katerega vrsta in obseg se prilagajata glede na vzrok in lokacijo.
Največji problem pitne vode v Pomurju predstavljajo nitrati in pesticidi. Med 
pesticidi je to zlasti atrazin, katerega uporaba ni več dovoljena, zato se nje- 
gove koncentracije že nekaj časa znižujejo. Zamenjujejo ga drugi pripravki, 
zlasti na bazi metolaklora.
Zaradi nekaterih pripomb na izvajanje državnega monitoringa, izrečenih 
na sestanku upravljavcev vodovodnih sistemov v Ljubljani julija 2007, so 
predstavniki Ministrstva za zdravje osnutek monitoringa za leto 2008 poslali 
vsem prisotnim upravljavcem v pregled. Zaradi zamenjava atrazina z meto- 
laklorom v raznih fitofarmacevtskih pripravkih so predstavniki upravljavcev 
vodovodnih sistemov iz Pomurja predlagali, da se metolaklor in njegovi me- 
taboliti uvrstijo v nabor državnega monitoringa pitne vode v severovzhodnem 
delu Slovenije. Po pričakovanjih so bile nato leta 2008 v pitni vodi večine 
vodovodnih sistemov v Pomurju ugotovljene povišane koncentracije me- 
tolaklora in njegovih metabolitov. Vsi upravljavci teh vodovodnih sistemov 
so v skladu z določili Pravilnika o pitni vodi obvestili vse pristojne državne 
institucije, od katerih pa ni bilo nobenega odziva, ali pa je ta bil šablonski in 
brez konkretnih odgovorov na odprta vprašanja:
- Ali je voda z vsebnostjo metolaklora škodljiva za ljudi in do katere meje?
- Kako organizirati vodooskrbo, da bo vsebnost metolaklora čim nižja? 
Nadzor nad metolaklorom in njegovimi metaboliti s Pravilnikom o pitni vodi 
ni eksplicitno določen. Kljub temu smo se upravljavci vodovodnih sistemov 
Pomurja, v katerih je bila v okviru državnega monitoringa ugotovljena nje-

gova povišana vrednost, odločili, da poskušamo poiskati ustrezno rešitev na 
skupnem sestanku oktobra 2008 v prostorih ZZV M. Sobota. Vabila so bila 
poslana tudi na IVZ Ljubljana, Ministrstvo za okolje in prostor in ZZV Maribor. 
Sestanka se je udeležil samo predstavnik ZZV Maribor mag. Slavko Lapajne. 
Po seznanitvi s problematiko in diskusiji je bilo dogovorjeno, da ZZV Maribor 
izdela oceno tveganja za zdravje ljudi, na podlagi katere bi se sestavilo sku- 
pno poročilo, ki se predstavi javnosti in pošlje pristojnim ministrstvom.
Iz prejetih ocen tveganja je razvidno, da se glede na do sedaj znane toksiko- 
loške podatke o vplivu metolaklora, S-metolaklora in metabolitov metolaklo- 
ra ESA in metolaklora OXA na zdravje ljudi ter glede na razpoložljive podatke 
o koncentracijah teh spojin v pitni vodi ocenjuje, da izmerjene koncentracije 
na pipi uporabnika in posledični vnosi v organizem v primeru oskrbe s pitno 
vodo na območju Pomurja ne predstavljajo tveganja za zdravje ljudi, vključ- 
no z malimi otroci in dojenčki, in s tem pomembnega javnozdravstvenega 
problema, saj vnos, ob upoštevanju najvišjih izmerjenih koncentracij na pipi 
uporabnika in izračunu vnosa metolaklora, -metolaklora in metabolitov me- 
tolaklora ESA in metolaklora 0XA prek vode v skladu z metodologijo sve- 
tovne zdravstvene organizacije (WH0), ne preseže 10 odstotkov skupnega 
dnevnega vnosa (TDI).
Ugotovljene vrednosti so sicer višje od predpisanih, so pa tudi precej nižje 
od priporočil svetovne zdravstvene organizacije, ki je za pitno vodo določila 
mejno vrednost 10 pg/l in temelji na dopustnem dnevnem vnosu 3,5 pg/ 
kg telesne teže. Problematika reševanja teh odstopanj je precej zahtev- 
na tako s tehnološkega kot tudi finančnega vidika ter presega možnosti in 
kompetence upravljavcev vodovodnih sistemov Pomurja, zato pozivamo vse 
pristojne institucije (Ministrstvo za okolje in prostor, Ministrstvo za zdravje in 
Ministrstvo za kmetijstvo), da poskušajo pospešiti dogajanja glede izgradnje 
pomurskega vodovoda, oziroma zagotoviti ustreznost vodnih virov in nuditi 
ustrezno strokovno pomoč upravljavcem vodovodnih sistemov v tem delu 
države.

Zapisal: Boris Petrič
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Novosti v Javnem stanovanjskem skladu Mestne občine Murska Sobota

Zavetišče za brezdomce

V zadnjih letih je obseg brezdomstva v Sloveniji narasel. Postalo je vidno in 
bolj diferencirano. Brezdomci so vedno večja ogrožena ciljna skupina ljudi v 
naši občini in tudi v celotni regiji. Ponavadi brezdomne osebe iz našega okolja 
odklanjajo namestitev v drugem okolju, zato smo se na Javnem stanovanj- 
skem skladu odločili za nakup stanovanjske hiše, ki smo jo predali namenu 
Zavetišča za brezdomce decembra 2007. Zavetišče deluje pod vodstvom 
društva Mozaik -  društva za socialno vključenost že več kot leto dni. 
Potrebe po prostih kapacitetah v zavetišču naraščajo, saj je od januarja 
2009 zavetišče polno zasedeno. Stanovanjska hiša nudi možnost predelave 
kletnih in podstrešnih prostorov in s tem povečanja kapacitet za namestitev 
brezdomnih oseb. Tako smo v aprilu 2009 začeli s prenovo kletnih prostorov, 
ki bodo nudili možnost namestitve novim uporabnikom.

Začasne bivalne enote v Murski Soboti

Bivalne enote so prostori, ki se dodeljujejo za začasno reševanje stanovanj- 
skih potreb socialno ogroženih oseb. Upravičenci za dodelitev bivalnih enot 
so ljudje, ki so v najtežjih materialnih in socialnih razmerah in jih zaradi ohra- 
njanja družine ali socialne izključenosti ni možno reševati z javnimi razpisi. 
Bivalna enota se lahko dodeli tudi zaradi izredne socialne ogroženosti pred 
napovedano deložacijo na podlagi sodne odločbe o izpraznitvi in izročitvi 
stanovanja lastniku, ko posamezniku ali družini zaradi tega grozi brezdom- 
stvo. V takih primerih se bivalna enota dodeli zaradi zaščite mladoletnih 
otrok, starejših oseb, posameznikov, ki jim je odvzeta poslovna sposobnost 
ali jim je dodeljen skrbnik za poseben primer, posameznikov s težavami v 
duševnem zdravju, invalidov, kroničnih bolnikov in brezposelnih oseb. 
Takšnih potreb je v Mestni občini Murska Sobota veliko in z vedno večjo brez- 
poselnostjo in slabimi gospodarskimi razmerami potrebe še naraščajo.
V letošnjem letu je Javni stanovanjski sklad Mestne občine Murska Sobota z 
namenom ureditve začasnih bivalnih enot in stanovanj za matere z otroki, ki 
so se znašli na cesti, odkupil večstanovanjsko hišo, ki po svoji prostornosti 
nudi ureditev treh bivalnih enot in štirih stanovanj. S prenovo stanovanjske

hiše bomo začeli jeseni leta 2009 in predvidevamo dokončanje do konca 
leta 2010.

Subvencioniranje neprofitnih najemnin

Javni stanovanjski sklad Mestne občine Murska Sobota izdaja v skladu z 
Uredbo o metodologiji za oblikovanje najemnin v neprofitnih stanovanjih 
ter merilih in postopku za uveljavljanje subvencioniranih najemnin (Uradni 
list RS, št. 131/2003,142/2004 in 99/2008) odločbe za subvencionirano 
najemnino. Stroški za subvencije se krijejo iz proračuna Mestne občine M. 
Sobota. Upravičenci za subvencionirano najemnino so občani mestne ob- 
čine, ki so najemniki neprofitnih stanovanj, namenskih najemnih stanovanj 
in bivalnih enot. Vlogo in navodila za subvencionirano najemnino prosilci 
dobijo na sedežu Javnega stanovanjskega sklada Mestne občine Murska 
Sobota, Trg zmage 1.
NOVO! Od 1. januarja 2009 lahko občani Mestne občine Murska Sobota pri- 
dobijo subvencijo za najemnino za tržno stanovanje, vendar se mora najeto 
stanovanje nahajati v Mestni občini Murska Sobota. Pogoj za pridobitev te 
subvencije je, da se je prosilec prijavil na razpis za dodelitev neprofitnega 
stanovanja v najem in je uvrščen na prednostni listi. V primeru, da Javni sta- 
novanjski sklad več kot eno leto ni objavil razpisa, pa mora prosilec najprej 
vložiti vlogo za pridobitev neprofitnega stanovanja, in če izpolnjuje pogoje 
za najem neprofitnega stanovanja, lahko vloži še vlogo za subvencioniranje 
tržnega stanovanja.

Nov razpis za neprofitna stanovanja

Glede na to, da ima Javni stanovanjski sklad Mestne občine Murska Sobota 
veljavno prednostno listo upravičencev neprofitnih stanovanj iz leta 2008 in 
na tej listi še čaka na stanovanja 22 prosilcev, bomo razpis za nove upravi- 
čence objavili predvidoma septembra 2009.

Javni stanovanjski sklad 
Mestne občine Murska Sobota

Vabljeni na KOLESARJENJE OB MURI -  kolesarski maraton TOUR DE MUR TOTAL 2009

Tradicionalna kolesarska prireditev TOUR DE MUR TOTAL 2009, katere na- 
men je predvsem promocija kolesarjenja, zdravega življenja in pozitivnega 
odnosa do naravnega okolja, bo tudi letos -  že drugič -  zapeljala v Slovenijo. 
Slovenska etapa se bo odvijala v nedeljo, 14. junija 2009.
Etapni kolesarski rekreativni maraton je pred 19 leti nastal kot prireditev 
z namenom spodbuditi razvoj kolesarjenja ob Muri. V tem času je prerasel 
v množično prireditev, ki se je udeležuje blizu 4000 kolesarjev. Letos pa je 
poseben po tem, da je prvi TOUR DE MUR TOTAL, saj se bo tokrat mogoče 
odpeljati ob celotnem toku Mure -  od izvira v Muhru v Avstriji do izliva v 
Dravo pri Legradu na Hrvaškem.
Slovenski del kolesarskega maratona poteka po trasi: Bad Radkersburg (most 
prijateljstva) -Gederovci -  Sodišinci -  Tišina - Krog(pijača) -  Dokležovje
- Srednja Bistrica -  Mura - Razkrižje (hrana in pijača) -  Cven -  Banovci
-  Veržej -  Bunčani - Hrastje/Mota - Rački vrh - Kapelski vrh -  Orehovci - 
Gornja Radgona (cilj pri okrepčevalnici Nana in žrebanje nagrad).
Na to rekreativno kolesarsko prireditev ste vabljeni tudi prebivalci Mestne

občine Murska Sobota. Ostalim kolesarjem se lahko pridružite na štartu ob 9. 
uri na mostu prijateljstva med obema Radgonama, ali pa pol ure kasneje -  ob 
9.30 - v Krogu, kjer je predviden prvi postanek in okrepčilo, ki ga pripravljajo 
domačini iz Kroga. Prijave zbira TIC v Gornji Radgoni. Lahko pa se prijavite 
tudi v TIC v Murski Soboti (v zgradbi Pokrajinske in študijske knjižnice v 
Murski Soboti), tel: 02 534 11 30, e-pošta: tic.sobota@siol.net.
Čeprav je dolžina celotne trase v Sloveniji okrog 80 kilometrov, pa proga 
omogoča tudi udeležbo rekreativnih kolesarjev in družin. Na trasi so predvi-
deni postanki v Krogu, na Razkrizju, 
v Banovcih in na koncu zaključek v 
Gornji Radgoni. Na Razkrižju je za 
udeležence predvidena tudi malica, 
k i je vključena v startnini.
Več o samem maratonu na spletni 
strani http://www.tour-de-mur.at/.
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AKTUALNO

D r u š t v o  u p o k o j e n c e v  M u r s k a  S o b o t a  

O d  b a b i c e  d o  v n u k a Geza Grabar

Sekcija ročnih del pri Društvu 
upokojencev Murska Sobota 
je v sodelovanju z vsemi šti-

rimi osnovnimi šolami v me- 
stu Murska Sobota, Društvom 
Sožitje, Medobčinskim dru-

štvom invalidov Murka Sobota, 
Turističnim društvom Martin 
Martjanci in kot gostjo iz Porabja 
na Madžarskem Margito Korpič, 
članico Slovenskega društva upo- 
kojencev v Porabju, tudi ob leto- 
šnjih velikonočnih praznikih v 
prostorih Pokrajinske in študijske 
knjižnice pripravila večdnevno 
skupno velikonočno razstavo. 
Naslov te je bil tudi enak prej- 
šnjih letom — »Od babice do 
vnuka«. Tudi tokratna, že peta 
velikonočna razstava je obsegala

številne aranžmaje, velikonočne 
pogrinjke, prtičke in vezenine. 
V  okviru razstave pa so na temo 
»Car pomladi« na ogled čudovita 
likovna dela postavili člani dru- 
štvene likovne sekcije Mozaik. 
Ob odprtju obeh razstav je ducat 
narodnih, prekmurskih in porab- 
skih pesmi zapel komorni mešani 
pevski zbor porabskih Slovencev 
na Madžarskem iz Monoštra, 
ki ga vodi zborovodja Tomaž 
Kuhar.

M o t o r i s t i č n i  k l u b  S a m o r o g

D o m u  s t a r e j š i h  R a k i č a n  p o d a r i l i  p e č i c o Geza Grabar

Pred uradnim začetkom motoristič- 

ne sezone smo priča najrazličnejšim 

prireditvam: od blagoslovitev in sej- 

mov rezervnih delov do dobrodelnih 

akcij.

Člani Motorističnega kluba 
Samorog, ki organizirano deluje- 
jo že deveto leto in imajo sedež v 
Krištancih v Prlekiji, okrog 30 čla- 
nov pa prihaja z obeh bregov Mure, 
so pred kratkim pred Domom sta-

rejših Rakičan združili več stvari: 
na ogled so postavili svoje jeklene 
konjičke, s strani župnika so prejeli 
blagoslov, ob tej priložnosti pa so 
domu kot javnem zavodu za po- 
trebe varovancev predali električno 
pečico.
O pomenu projekta je zbranim ne- 
kaj besed v imenu kluba spregovoril 
Robi Sabjan, v imenu Doma starej- 
ših Rakičan pa se je za darilo zahva- 
lila direktorica Vijola Bertalanič. V 
domu si prizadevajo urediti večji 
skupni prostor za druženje z majh- 
no kuhinjo, kjer bi lahko babice 
tu in tam pokazale svoje spretno-

sti in v novi električni pečici pekle 
pecivo. Pri projektu so sodelovali 
Ana Kokol in Sonja Kolbl, številni 
sponzorji ter seveda Samorogovi 
člani. Medgeneracijsko druženje je 
tokrat lepo uspelo.
Ob tem niso pozabili, da je sv. 
Krištof zavetnik popotnikov, in 
med nje uvrščamo tudi motoriste. 
Zato so ob tej priložnosti opravili 
obred blagoslova vozil in motori- 
stov, ki ga je opravil tišinski župnik 
Boštjan Čeh. Ob tej priložnosti je 
vse motoriste obdaril z nabožnimi 
podobicami, ki naj med vožnjo va- 
rujejo motoriste pred nesrečami.

S p l o š n a  b o l n i š n i c a  M u r s k a  S o b o t a

P r v a  v o ž n j a ,  v a r n a  v o ž n j a Geza Grabar

V projekt Inštituta za varovanje 
zdravja, Direkcije Republike 
Slovenije za ceste in Sveta za 
preventivo in vzgojo v cestnem

prometu se je z namenom oza- 
veščanja o pravilni uporabi otro- 
ških sedežev in zaščiti novoro- 
jenčka ali otroka med vožnjo v 
avtomobilu vključil tudi gineko- 
loško-porodni oddelek mursko- 
soboške bolnišnice.
V  priložnostno strokovno uspo- 
sabljanje v okviru projekta so se 
vključili medicinske sestre, ba- 
bice in fizioterapevti murskoso- 
boškega ginekološko-porodnega 
oddelka. Kot so sporočili iz bol- 
nišnice, je namen projekta uspo-

sobiti zdravstveno negovalno 
osebje za svetovanje porodnicam 
in mladim staršem o ustreznem 
izboru avtomobilskih sedežev za 
novorojence in otroke, o ustrezni 
namestitvi sedežev in pritrditvi 
novorojenčka ali otroka ter zašči- 
ti med vožnjo v prometu. 
Usposabljanje, na katerem so s 
predstavitvijo svojih izkušenj pri 
izvajanju projekta sodelovali tudi 
predstavniki Splošne bolnišnice 
Izola, je bilo sestavljeno iz teore- 
tičnega in praktičnega dela.

Strokovni direktor murskosobo- 
ške bolnišnice Daniel Grabar je 
izrazil zadovoljstvo nad projek- 
tom ter dejal, da so se v bolni- 
šnici z veseljem in brez pomisle- 
ka odločili za sodelovanje, saj so 
otroci naš najdragocenejši dar, 
njihovo zdravje in varnost pa ena 
največjih vrednot.
Zaposleni bodo svoja teoretično 
in praktično pridobljena znanja 
o varni vožnji delili bodočim po- 
murskim mamicam in očetom.
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AKTUALNO

M e d o b č i n s k o  d r u š t v o  i n v a l i d o v  M u r s k a  S o b o t a

V  p r i č a k o v a n j u  o d p r a v e  p r o s t o r s k e  s t i s k e Geza Grabar

V okviru letošnjih Soboških dnevov v 

juniju bo društvo, ki z območja nekda- 

nje skupne ali velike občine združuje 

kar 1.700 članov -  samo 800 jih pri- 

haja iz Mestne občine Murska Sobota, 

počastilo že 40. obletnico uspešnega 

delovanja.

Delovanje društva se v prvi vrsti 
nanaša na aktivnosti vseh podro- 
čij ročnih spretnosti, prilagojenih 
športnih aktivnosti, neprecenljivo 
vlogo pa med številnimi komi- 
sijami igra socialno-zdravstvena, 
ki jo vodi Eva Abraham. Svojim 
članom si prizadevajo rešiti kar 
največ socialnih in zdravstvenih 
težav. V  okviru omenjene komi- 
sije že 5. leto 23 članic, kolikor jih 
je trenutno povezanih v skupino, 
kleklja, plete, kvačka, riše na ste- 
klo in še kaj. S svojimi z veliko 
čuta in ljubezni ustvarjenimi iz- 
delki se predstavljajo na številnih 
razstavah, vselej pa pripravijo tudi 
za priložnostno obdaritev v okvi- 
ru društvenih prireditev.

Ker imajo v t. i. Domu upokojen- 
cev na Kocljevi 2 (za nekdanjim 
Domom tehnike) velike prostor- 
ske težave, saj so njihovi prostori 
zaradi stopnic članom s težava-

mi v motoriki težje dostopni, 
računajo na županovo obljubo 
primernejših in za vse invalide 
dostopnejših prostorov.

M e d n a r o d n o  s r e č a n j e

i n v a l i d o v  t r e h  s o s e d n j i h  d r ž a v Filip Matko

Medobčinsko društvo invalidov 
Murska Sobota, ki ga s sedežem 
v Murski Soboti kot predsednik 
vodi Rudolf Kulič, je v soboto, 
18. aprila, na kegljišču v Radencih 
pripravilo mednarodno druženje 
invalidov treh sosednjih držav: 
Slovenije, Avstrije in Madžarske.

Skupno se je tekmovanja v ke- 
gljanju udeležilo 43 invalidk in 
invalidov iz Lipnice (Leibnitz) in 
Kapfenberga na Štajerskem v so- 
sednji Avstriji, športnega društva 
invalidov Vasakarat iz Sombotela 
(Szombathely) na Madžarskem 
ter iz Pomurja. Čeprav tekmova-

nje ni bilo v ospredju tokratnega 
srečanja, je vseeno najbolj zani- 
mivo bilo ob 14. uri v D O SO R- 
ju, Domu starejših občanov 
Radenci, kjer sta bili razglasitev 
rezultatov ter podelitev pokalov 
in praktičnih nagrad.
V ekipni konkurenci sta tako med 
ženskami, kot med moškimi, slavili 
ekipi gostiteljev. Rezultati ženskih 
ekip: 1. MDI M. Sobota: 1097 po- 
drtih kegljev, 2. Kapfenberg (A): 
890 podrtih kegljev, 3. Lipnica (A): 
795 podrtih kegljev in 4. Vasakarat 
Sombotel (M): 744 podrtih kegljev. 
Rezultati moških ekip: 1. MDI M. 
Sobota: 1321 podrtih kegljev, 2. 
Kapfenberg (A): 1201 podrt kegelj, 
3. Vasakarat Sombotel (M): 1095 
podrtih kegljev in 4. Lipnica (A): 
897 podrtih kegljev.
V posamični konkurenci pa se je or- 
ganizator odločil, da podeli posebne 
pokale gostujočim tekmovalkam in 
tekmovalcem, posebne pokale pa 
domačim kegljavkam in kegljačem. 
Rezultati posameznega tekmovanja 
za tujke: 1. Resi Konig (Lipnica-A) 
256, 2. Elfi Mageraock (Kapfenberg 
-  A) 238, 3. Khati Braunederer

(Kapfenberg-A) 231 itd.; posame- 
zno tekmovanje za tujce: 1. Andras 
Palko (Vasakarat -  M) 339,2. Jozsef 
Jurgeas (Kapfenberg -  A) 312, 3. 
Willi Krenn (Kapfenberg -  A) 300 
itd.; posamezno tekmovanje za do- 
mačinke: 1. Jelka Orban 346, 2. 
Martina Ropoša 301,3. Anica Pajek 
286 itd.; posamezno tekmovanje za 
domačine: 1. Jožef Martinuzzi 360, 
2. Silvo Martinuzzi 330, 3. Janko 
Kardinar 325 itd.
Zanimivo bo zopet 27. junija letos 
v Murski Soboti, ko bo v okviru 
Soboških dnevov s posebnim progra- 
mom svojo 40. obletnico delovanja 
praznovalo Medobčinsko društvo 
invalidov Murska Sobota.
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AKTUALNO

V e v e r i č k e  v  R a k i č a n u

z a s a d i l e  s a d n i  d r e v e s i Geza Grabar

Ker tudi javni zavod Vrtci 
Murska Sobota sodeluje v mreži 
ekovrtcev, so se tudi posamezne 
enote po svojih močeh pridru- 
žile nacionalnemu projektu, s 
katerim naj bi po Sloveniji po 
ekošolah oziroma vrtcih zasadili 
10 tisoč dreves.
Malčki obeh starostnih skupin 
so tudi iz enote Veveričke v 
Rakičanu na prvi pomladni dan 
ob pomoči enega od očetov otrok 
v kompleksu vrtca na severoza- 
hodnem delu parka zasadili dve

sadni drevesi: jablano in hruško. 
Pri tem so spoznali tehniko saje- 
nja in majhne nasvete za dobro 
in uspešno rast.
V  okvir rednega vzgojnega dela 
bodo poslej vključili tudi opa- 
zovanje rasti in cvetenja obeh 
dreves, z leti pa tudi uživanje 
plodov.

L e t o š n j i  Š k o f i j a f e s t

p r i v a b i l  m n o ž i c o  m l a d i h Aleksandra Grah

Aprila je v Murski Soboti po- 
tekal Škofijafest 2009 z geslom 
»PRIČA.SI«. Letos so prvič v 
zgodovini mariborske metropo-

lije škofijski odbori za mlade in 
Center za duhovne poklice pri- 
reditev organizirali v vseh treh 
škofijah.

Po besedah organizatorjev se je več 
kot 600 mladih zbralo v Vojniku, 
Mariboru in Murski Soboti, da 
bi skupaj obeležili škofijsko sre- 
čanje mladih. V  Murski Soboti 
se je prireditev pričela s kvizom 
o božjem služabniku Danijelu 
Halasu, na katerem je sodelovalo 
dvanajst skupin mladih iz župnij 
murskosoboške škofije. Na kvizu 
se je najbolje odrezala skupina s 
Cankove, ki pa jih čaka še ude- 
ležba na višji ravni. Mladi so se 
na srečanju izjemno zabavali, 
hkrati pa so izkoristili priložnost 
za sklepanje novih prijateljstev. 
Zbrane mlade je nagovoril tudi 
škof msgr. dr. Marjan Turnšek,

njegovemu nagovoru se je pri- 
družil tudi škofijski referent za 
mlade Goran Kuhar. Mladi so 
imeli priložnost sodelovati na 
različnih delavnicah in srečanjih 
s škofom in misijonarko Agato 
Kociper. Za glasbeni program so 
poskrbeli člani odlične skupine 
Stična bend, ki so udeležence 
zabavali z duhovno rock glasbo. 
Seveda pa niso pozabili na bogo- 
služje, saj so pripravili posebno 
sveto mašo, kjer so sodelovali tudi 
mladi animatorji. Visoka udelež- 
ba na prireditvi dokazuje, da se 
mladi iz murskosoboške škofije 
zavedajo tudi pomena duhovnega 
življenja.

3 0  let o s n o v n e  š o l e Zlata Jud

Lepo sončno soboto 25.4 .2009 smo se po 
3 0  letih zbrali na dvorišču I. osnovne šole 
v M urski Soboti, učenci, k i smo leta 1979 
zaključili osnovno šolo. Najlepši je  bil prvi 
pogled in stisk roke, saj smo se nekateri 
srečali prvič po tolikih letih. Ravnateljica 
šole nas je  prijazno nagovorila, ter nam na 
kratko podala nekaj podatkov o zgodovini 
in razvoju šole, ki prav v tem letu praznuje 
50 let obstoja. Po ogledu šole smo nazdravi- 
li srečanju ter posneli to fotografijo.
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AKTUALNO

L e p o  je d e l i t i Filip Matko

Rdeči križ Slovenije je konec leto- 
šnjega marca pričel z dobrodelno

akcijo »Lepo je deliti«. V akcijo 
je vključenih vseh 55 območnih 
združenj Rdečega križa. Območno 
združenje v Murski Soboti ima to 
pomlad veliko dela z obveznostmi 
do delavk in delavcev, ki so ostali 
brez dela, veliko jih je v zadnjih 
nekaj mesecih ostalo tudi brez. 
Brezposelnim razdeljujejo prehran-

ske pakete, pa tudi pripomočke za 
higieno.
V akcijo zbiranja hrane, oblačil in 
obutve so se vključili tudi učenke 
in učenci vseh oddelkov, skupno 
57 šolark in šolarjev, Podružnične 
osnovne šole Krog, ki jih vsestran- 
sko animira požrtvovalna mentori- 
ca krožka Mladih članov Rdečega

križa Majda Marenče. 8. aprila so 
zatorej v šoli pripravili posebno 
srečanje s predstavniki Rdečega 
križa, akcija zbiranja prehrambe- 
nih artiklov ter oblačil in obutve 
za družine v stiski pa je trajala do 
24. aprila, ko so zbrano predali 
Območnemu združenju Rdečega 
križa Murska Sobota.

A k t i v n i  p r o s t o v o l j c i

v  n a š i  o b č i n i

V tednu med 20. in 26. aprilom je 
potekal tokrat že 10. Festival pro- 
stovoljstva mladih, ki ga Slovenska 
filantropija, združenje za promocijo 
prostovoljstva, organizira ob med- 
narodnem dnevu prostovoljstva 
mladih. V sodelovanju z različnimi 
prostovoljskimi organizacijami so 
po celi Sloveniji potekali različni 
dogodki, ki so na različne načine 
promovirali prostovoljsko delo. 
Tokrat smo tudi v Murski Soboti 
prvič pripravili dogodek ob medna-

rodnem dnevu prostovoljstva mla- 
dih. V sodelovanju s Pomurskim 
društvom za krepitev socialnega 
dela, Klubom prekmurskih štu- 
dentov, Srednjo zdravstveno šolo, 
OS I Murska Sobota, Društvom 
upokojencev Murska Sobota in 
prostovoljci Hiše Sadeži družbe 
smo v BTC City Murska Sobota 
25. aprila 2009 predstavili prosto- 
voljsko delo, projekt »Hiša Sadeži 
družbe« in projekt »Prostovoljstvo 
-  si upaš?« ter izvedli dve delavnici, 
merjenje krvnega pritiska in ustvar- 
jalno delavnico. Delavnico merje- 
nja krvnega pritiska so izvajale pro- 
stovoljke Srednje zdravstvene šole, 
ustvarjalno delavnico pa je vodila 
Željka Hoblaj, ki izdeluje unikaten 
ročni nakit. S pomočjo prostovoljk 
OŠ I Murska Sobota so na ustvar- 
jalni delavnici izdelovali unikatne

verižice in darilne škatlice.
V  aprilu pa je Slovenska filan- 
tropija v okviru projekta »Hiša 
Sadeži družbe« izvedla tudi dru- 
ge delavnice: čebelarsko delavni- 
co z Vladimirjem Rodilom, Ano 
Kodila in Marijo Sapač, mizarsko 
delavnico z Vinkom Domjanom, 
ustvarjalno delavnico s Heleno 
Rijavec, računalniško delavnico 
z Boštjanom Fartkom, cvetličar- 
sko in vrtnarsko delavnico z Olgo 
Varga in kuharsko delavnico s pro- 
stovoljkami upokojenkami.
Vsem prostovoljcev, ki so sodelo- 
vali pri izvajanju delavnic, se za- 
hvaljujemo za trud in verjamemo, 
da bodo s svojim delom vzpodbu- 
dili tudi druge k prostovoljskemu 
delu in s tem tudi k širjenju ideje 
prostovoljstva.

Napovednik dogodkov za mesec 
maj:
Torek, 19. 5. 2009, ob 13.00 na 
OŠ I Murska Sobota:
- računalniška delavnica (spoznava- 
nje besedila in uporaba interneta) 
Petek, 22. 5. 2009, ob 12.30 na 
OŠ I Murska Sobota:
- ustvarjalna delavnica (izdelovanje 
darilnih škatel)
Petek, 29. 5. 2009, ob 12.30 na 
OŠ I Murska Sobota:
- zeliščarska delavnica (priprava 
ognjičeve kreme)
Za udeležbo na delavnicah se lah- 
ko prijavite na telefonski številki 
031/748-412 (Nataša Vršič) ali se 
oglasite v prostorih Društva upoko- 
jencev Murska Sobota, Kocljeva 4. 
Delavnice, ki jih izvajajo, so brez- 
plačne. Mentorji na delavnicah so 
prostovoljci.

R a z s t a v a  v  k n j i ž n i c i

P u š č a  n e k o č  i n  d a n e s Geza Grabar

Da bi bilo naselje Pušča, ki bo čez 
dve leti praznovalo 100 let, v širši 
javnosti še bolj prepoznavno, so se v 
romskem kulturno-turističnem dru- 
štvu Pušča ob pomoči Janeza Škaliča 
in mag. Franca Kuzmiča odločili za

zanimivo razstava na temo »Pušča 
nekoč in danes«.
Razstava, katere odprtje so z nastopi 
popestrili člani Kulturnega romske- 
ga društva Dobrovnik in flavtistka 
Mojca Cerpnjak, je bila do 1. marca 
na ogled v Pokrajinski in študijski 
knjižnici v Murski Soboti, nato 
pa so jo prenesli še v Maribor in 
Ljubljano.
Razstava je v sliki in besedi zajela 
razvoj kraja od prvih hiš, zgrajenih 
iz šibja in blata, ter samo življenje 
Romov: vrtec, zabavo, šport in se-

veda slovo. Ob koncu razstave pa 
je prikazan utrip Pušče danes s po- 
udarkom, da bi se Romski otroci 
izobraževali.
Kot je v priložnostnem predavanju 
o nastanku in razvoju kraja Pušča, 
imenovanega tudi Pušča, kar pome- 
ni pusta ali s travo zaraščena pokraji- 
na, dejal mag. Franc Kuzmič, se je tu 
prvi leta 1911 naselil Ivan Horvat, 
ki se je preselil iz Cernelavcev. Do 
začetka prve svetovne vojne so v na- 
selju živele le štiri družine, že leta 
1957 pa je tam bilo 28 hiš. Danes

v tem največjem romskem naselju v 
Sloveniji v 220 gospodinjstvih živi 
okrog 700 prebivalcev.
Kot je dejala predsednica KTD 
Pušča Sonja Horvat, razstava po- 
meni nekakšen prerez skoraj stole- 
tnega utripa kraja, ki je z leti dobil 
podobo sodobno urejenega naselja z 
asfaltom, vrtcem, športnim igriščem 
in seveda z lepimi stanovanjskimi 
hišami.
Ob jubileju 100. obletnice kraja, 
ki ga bodo dostojno počastili, bodo 
izdali tudi posebno monografijo.
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AKTUALNO

P o t r d i l a  z a  p r v e

r o m s k e  p o m o č n i k e Geza Grabar

Prvi pomočniki so si z izobraževanjem 

pridobili pedagoška, psihološka, me- 

todična, didaktična in ostala potreb- 

na znanja za uspešno sodelovanje z 

učenci, starši in učitelji.

V  okviru projekta »Uspešno 
vključevanje Romov v vzgojo 
in izobraževanje«, katerega no- 
silec je Zveza Romov Slovenije 
in ki od začetka julija lanskega 
leta poteka na treh lokacijah v 
Murski Soboti, Mariboru in

na Dolenjskem, so na Ljudski 
univerzi v Murski Soboti pr- 
vim štirinajstim udeležencem 
(vseh skupaj je 31) podelili 
potrdilo o uspešnem zaključku 
izobraževanja.
Kot je dejala direktorica Ljudske 
univerze Vesna Laissani, ki je iz- 
vajala izobraževanje v Murski 
Soboti, je funkcija romskega po- 
močnika zamišljena kot vez med 
učencem in učiteljem ter šolo in 
družino oziroma okoljem, odko- 
der učenci prihajajo.
V  220-urnem  usposabljanju, 
med katerim so bodoči pomoč- 
niki štiri dni na teden delali kot 
romski pomočniki na šolah, en 
dan pa je bil namenjen njihove- 
mu izobraževanju s poudarkom 
na slovenskem jeziku, pedago- 
giki z didaktiko in psihologiji, 
vključili pa so tudi druge teme, 
so si romski pomočniki v izo-

braževanju pridobili pedagoška, 
psihološka, metodična, didak- 
tična in ostala potrebna znanja 
za svoje uspešno sodelovanje z 
učenci, starši in učitelji. Glavni 
cilj izobraževanja sta integracija 
romskih otrok in motivacija za 
učenje.
Prvi nosilci potrdil romskega 
pomočnika iz Prekmurja so: 
Robertina Ratko (Zenkovci), 
Tina Horvat (Pušča), Laura 
Hahn (Vanča vas), Blanka 
Šarkezi (Dobrovnik), Suzana 
Zilič (Krašči), Marjan Drvarič 
(Zenkovci), Ksenija Valner 
(Gornji Črnci), Viktoria Kolar 
(Pušča), Doris Bajič (Ropoča), 
Aneta Ulaga (Vanča vas), Donata 
Horvat (Murska Sobota), 
Samira Horvat (Pušča), Mišel 
Horvat (Pušča), Estera Horvat 
(Čentiba).

Turistična agencija KLAS

TRATNJEK
K L I M A  C E N T E R

30



W W W . M O B I T E L . S I

http://WWW.MOBITEL.SI


KULTURA

K n j i g a  L u c i j e  M a z e j  K u k o v i č  

V o z  n a  s t r m i n i Aleksandra Grah

Na predvečer svetovnega dneva knjige 

je v Pokrajinski in študijski knjižnici 

Murska Sobota bivša zdravstvena 

ministrica Zofija Mazej Kukovič pred- 

stavila svojo knjigo, v kateri razkriva 

osebne izkušnje iz premagovanja 

kriz.

Mazej Kukovičeva se je pri pet- 
desetih letih odločila, da bo iz- 
dala svojo knjigo, ki je nastajala 
kar nekaj časa.
V prvem delu knjige Voz na str- 
mini Mazej Kukovičeva opisuje 
svoje korenine, drugi del pa je 
posvečen njenemu poslovnemu 
življenju. Knjiga vključuje tudi

nekatere kolumne, ki jih je med 
svojim vodenjem Esotecha pi- 
sala za interni časopis podjetja. 
V  knjigi je razkrila svoje osebne 
izkušnje, vzpone, padce in mej- 
nike, ki so posebej zaznamovali 
njeno življenje. Kot je povedala 
avtorica na predstavitvi, je v knji- 
gi želela prikazati, da je možno 
v življenju z vztrajnostjo in ne-

nehnim trudom narediti velike 
korake. Izpostavila je izkušnje 
in način njenega spopadanja 
s krizami tako v zasebnem kot 
poklicnem življenju.
Mazej Kukovičeva je predstavi- 
tev knjige zaključila s pozitivno 
mislijo: »Kakor koli usmerjam 
življenje, le-to kot tekoča voda 
poišče svojo pot. Pomembno 
je, da se ne smilimo sami sebi 
in da vedno iz navidez nerešljive 
in slabe situacije poiščemo novo 
priložnost. Življenje gre naprej 
novim generacijam naproti.«

www.apms.si
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KULTURA

R o b e r t  T i t a n  F e l i x

m e d  k r e s n i k o v i m i  n o m i n i r a n c i Aleksandra Grah

Priprave na izbor za najboljši slo- 
venski roman leta že tečejo, saj je 
znanih prvih deset del, ki jih je 
imenovala žirija Delove nagrade 
kresnik. Za letošnjega kresnika je

v igri pomurski pisatelj, pesnik 
in urednik Robert Titan Felix z 
romanom »Pontifikat«. 
Nominacija za nagrado kresnik 
za roman »Pontifikat« je poleg 
nominacije za roman »Sanja in 
samostan« Felixova druga samo- 
stojna nominacija. Pred tem je bil 
skupaj s Stefanom Kardošem in 
Normo Bale med nominiranci še s 
skupinskim romanom »Sekstant«. 
Nominiranec Robert Titan Felix 
nam je zaupal svoje občutke ob 
nominaciji: »Nominacija za na-

grado seveda ni nekaj, kar bi člo- 
vek pričakoval, zato tudi nimam 
nobenih pričakovanj za naprej v 
bitki za nagrado; da je bil roman 
uvrščen med deset najboljših, ki 
so izšli v lanskem letu, je za roman 
in avtorja dovolj veliko priznanje, 
upam pa samo, da se bo zaradi 
tega morda kak bralec več odločil 
na lastne oči prepričati, kaj roman 
ponuja. »Pontifikat« je roman, ki 
je zrasel iz spletne novele z ena- 
kim naslovom. Podnaslovljen 
je kot »prilika o sestopu«, saj

spremlja izkušnjo odsluženega 
etnorockovskega zvezdnika, ki se 
mora spustiti v podzemlje, da bi 
se soočil s podzemljem samega 
sebe. Sam pri sebi pa ga še najraje 
imenujem »black metal roman«, 
ne samo zato, ker je black metal 
scena milje, v katerem se zgodi 
protagonistov zdrs, ampak ker 
sem v romanu uporabil številne 
»gotske« elemente, dobro znane 
iz prav te subkulture, in upam, 
da sem jih uspel preplesti v prepo- 
znavno in sugestivno besedilo.«

S l o v o  o d

M u r s k e  S o b o t e Aleksandra Grah

V Pomurskem akademskem klu- 
bu je potekal literarni večer s pri- 
znanim pisateljem Vladimirjem 
P. Stefanecem, ki deluje kot sa- 
mostojni ustvarjalec na področju 
kulture.
Pisatelj Vladimir P. Štefanec je 
na ljubljanski Filozofski fakulteti

diplomiral iz filozofije in umetno- 
stne zgodovine. Poleg proze piše 
publicistična besedila o prevodni 
književnosti in likovni umetno- 
sti, v zadnjem času pa daje velik 
poudarek kriminalkam, kajti sam 
sodi v generacijo, ki je odraščala 
z žanrskimi vsebinami, zato tudi 
nima nobenih predsodkov do ža- 
nrskega tipa literarnega ustvarja- 
nja. Sicer pa so ravno kriminalke 
tiste, ki mu dajejo priložnost, da se 
lahko ukvarja s sodobno družbo, 
saj tukaj lahko zajame teme, ki jih 
sicer morda ne bi. Na literarnem 
večeru je pisatelj še največ pozor- 
nosti namenil predstavitvi roma-

na »Republika jutranje rose«, ki 
je bil tudi nominiran za nagrado 
kresnik. Dogajanje v romanu je 
postavljeno v začetek 20. stoletja 
v Mursko Soboto, ki je takrat ži- 
vela v nepredvidljivih in viharnih 
časih pred in med prvo svetovno 
vojno ter po njej, ko je pokrajina 
na skrajnem vzhodu Slovenije do- 
živela ogromno preobratov. »Ta 
knjiga je moja edina knjiga, ki je 
postavljena v Mursko Soboto, saj 
ponavadi svoje knjige postavim v 
neko univerzalno okolje, ki ima 
neke evropske značilnosti. Roman 
je vsekakor bila odraz moje potre- 
be, ko sem čutil, da moram to na-

pisati. Res je, da sem se preselil v 
Ljubljano, ampak v Murski Soboti 
sem vseeno živel nekaj časa, tako 
da sem čutil zavezo, da tudi Murski 
Soboti posvetim knjigo. To sploh 
ni bilo težko ravno zaradi never- 
jetno zanimive zgodovinske dedi- 
ščine, in zato je izjemno primerna 
za literarno obdelavo,« je povedal 
pisatelj. Iz celotnega avtorjevega 
opusa najbolj izstopa koncept pra- 
vičnosti, kajti v njegovih zgodbah 
nastopajo ljudje, ki iščejo to, česar 
ni mogoče najti. Trudijo se, da bi 
tudi sami prispevali nekaj k dob- 
robiti družbe, a jim to ne uspeva 
najbolj.

P r i  u s t v a r j a n j u

i z h a j a  iz a r h i t e k t u r e Aleksandra Grah

Arhitekt Ivo Bošnjaković je v galeriji 

Kluba PAC predstavil zanimive foto- 

grafije, ki so nastale kot kombinacija 

fotografije s klasično grafiko.

Bošnjakovič živi in ustvarja v 
Murski Soboti, pri ustvarjanju pa 
se vedno sprašuje, se prostoru pri- 
lagaja, ali pa si ga želim podrediti. 
Doslej je sodeloval pri različnih 
skupinskih in samostojnih razsta- 
vah. Dobil je tudi prvo nagrado 
za grafiko, t. i. EX AEQUO, in 
nagrado Kulturne skupnosti ob- 
čine Murska Sobota. O samem 
konceptu razstavljenih fotografij 
pa pravi: »Ko kombiniram fotogra- 
fijo s klasično grafiko, dobljeno s

pomočjo računalnika, dejansko gre 
za sistem razširjenih medijev. Ko 
fotografiram, že od samega začetka 
skušam zajeti motiv in ga kombi- 
nirati z večkratnimi ekspozicijami, 
nato pa vse združim v smiselno ce- 
loto tako, da izdelek izraža vizualno 
kakovost, ki jo nato dopolnjujem z 
grafičnimi in matematičnimi pri- 
jemi. V osnovi je to kombinacija 
več ekspozicij na enem kvadratu 
filma. Koliko jih je, je odvisno od 
tega, kakšen motiv izberem, že od

samega začetka pa si ustvarim v 
glavi kompozicijo. Vidim temne 
in svetle površine, ujeti skušam 
zaporedja. Že takrat, ko gledam 
skozi objektiv, je pomembno, da 
se približam svoji zamisli.

33



KULTURA

V i t e z i n j a  p o e z i j e

p o s t a l a  L u č k a  Z o r k o Aleksandra Grah

V okviru 12. dnevov slovenske knjige 

je potekal pesniški turnir, kjer se je 

dvanajst finalistov potegovalo za la- 

skavi naziv viteza poezije.

Naziv vitezinje poezije si je le- 
tos prislužila mlada pomurska 
pesnica in pisateljica Lučka 
Zorko, ki se je za literarni do- 
sežek borila skupaj z Matejo 
Jevšnikar Hočevar, M ilojko 
Komprej, Simono Kopinšek,

Željkom Perovičem, Ano Pisar, 
Tatjano Pregl Kobe, Bredo Pugelj, 
Jožetom Sevljakom, M arijo 
Sedivy, Maruško Šibila in Katjušo 
Trampuž. Zorkova je žirijo uspela 
prepričati s pesmijo »Stegna«; za 
nagrado je prejela kovano vrtnico, 
ki simbolizira viteza pesniškega 
turnirja, knjigo »Orfejev spev« 
in denarno nagrado. Doslej se 
je ljubiteljem književnosti pred- 
stavila s pesniškima zbirkama 
»Reciklaža kosti« in »Obdukcija 
srca«, z novelo »Ugrabitev stvar- 
nosti« pa je sodelovala v zbirki 
kratke proze »Štirje«, leta 2007 
je izdala pesniško zbirko z na- 
slovom »Karavana«. Nagrajenka 
festival komentira z naslednjimi 
besedami: »Sama sicer dojemam 
vsakovrstne nagrade kot nekaj 
zasluženih odrskih minut, ki pa 
lahko marsikomu približajo tvo- 
je delo ter ponesejo tvoje ime in

tvoj glas malo dlje, kar je bistveni 
sestavni del procesa komunikaci- 
je v ustvarjanju. Argumentacija 
strokovne komisije je prav tako 
zelo koristila mojemu pogledu na 
lastno ustvarjanje ter je bila zelo 
lepa motivacija in do neke mere 
tudi kažipot za križpotja, na ka- 
terih sem se kot ustvarjalka znašla 
pred izidom naslednje knjige.«

TRGOVINA METRČEK

triglav
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Pesem je
sonce v srcu Elizabeta Rožman

Mešani pevski zbor Vladimir Močan 

Društva upokojencev Murska Sobota 

pod vodstvom zborovodje Matije 

Horvata ml. je najlepše pozdravil 

pomlad s svojim prvim koncertom 

17. aprila v grajski dvorani. Ljubezen 

do petja je združila sedem pevcev in 

enajst pevk.

Zbor je na koncertu dokazal, 
kako bogata je zakladnica pre- 
kmurskih in drugih ljudskih pe- 
smi. Le kdo ne pozna pesmi »San 
se šetao«, »Teče mi vodica«, »Ne 
ouri, ne sejaj«, »Kaj ti je, deklica« 
in »Pa se sliš'«. Zbor je predstavil 
kar 17 pesmi različnih priredb 
in avtorjev, gostja koncerta pa 
je bila pevka Mateja Ivanov -

Moira, s katero so tudi skupno 
zapeli črnsko duhovno pesem. 
Geza Kišfalvi, vodja lokalne pb- 
močne izpostave Javnega sklada 
za kulturne dejavnosti, je podelil 
Gallusova priznanja in značke za 
večletno petje v zborih. Bronasta 
priznanja so prejeli Nada Golob, 
Jože Golob, Jože Kuhar, Katarina 
Vehab in Jože Temlin, srebr- 
ni Slavica Baranja in Marjana 
Škrilec, zlata priznanja pa Zlato 
Koloman Horvat, Greta Varga 
in Irena Morčič. Pevka zbora 
Ester Pleša poje že 32 let in je 
vsa priznanja že prejela. Topel 
aplavz je bila najlepša čestitka za 
doseženo.
Zbori in pevki Moiri so ob za- 
ključku koncerta, ob pesmi 
»Nmau čez Izaro«, pritegnili tudi 
obiskovalci v dvorani. Aplavz je 
izvabila še pesem »Kje so tiste ste- 
zice«, polna dvorana pa je ubrano

zapela. To je bilo najlepše darilo 
pevcem za mnoge ure vaj in zbo- 
rovodju za trud. Vse, kar je bilo 
vloženo v ta koncert, je bilo v tre- 
nutku pozabljeno. Zadovoljstvo 
in sreča sta bila ob tem velika. Kje 
pa so res tiste stezice, ki vodijo k 
temu, da z mnogo truda lahko 
dosežeš mnogo? To so stezice lju- 
bezni do petja, odrekanja, vere, 
da je pesem vodilo, ki združuje 
ljudi. To je dokazal zbor in to naj 
mu bo vodilo na poti naprej — saj 
je PESEM SO N CE V SRCU.

DOBRODOŠLI V NOVI ZVEZDI 
v Murski Soboti

Andreja Križman s.p.
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» P t i č j a  g r i p a «  p r i š l a

v  M u r s k o  S o b o t o Tadej Kirinčič

Aprila je športna dvorana novo- 
zgrajene Ekonomske šole Murska 
Sobota gostila člane znane štajerske 
humoristične ekipe Reporter Milan.

S svojim Klejt najt šouom, kakor ga 
imenujejo, so poskrbeli, da nihče od 
prisotnih naslednjega dne ni preživel 
brez bolečin v trebuhu -  od smeja- 
nja, seveda.
Glavni in najbolj vidni vlogi v tej 
humoristični predstavi, ki govori 
o prihodu zloglasnega virusa ptičje 
gripe, predstavljata gospod Zupan, 
ki je ugleden veterinarski inšpektor 
ter strokovnjak specializiran prav za 
področje ptičje gripe in Ferdinand 
Kokot, ki je preprosti kmečki človek,

sicer pa lastnik kokošje farme. Vlogo 
prvega je zaigral Tine Križanič, med 
tem ko se je v vlogo preprostega 
kmečkega človeka postavil Matjaž 
Šalamun. Zgodba govori o prihodu 
ptičje gripe k nam, kar povzroči med 
ljudmi paniko. Veterinarski inšpek- 
tor Zupan se nastale situacije loteva 
povsem resno ter s strogo strokov- 
nim pristopom, med tem ko Kokot 
resnosti situacije ne razume povsem, 
zato jo jemlje neresno. Med dvema 
ognjema se znajde Dejan Vedlin, ki

je bolj znan kot reporter Milan, ki 
s svojim novinarskim nosom in ra- 
dovednostjo poskuša ugotoviti kaj se 
dejansko dogaja. Tekom predstave 
se izkaže, da je reporter Milan tudi 
najbolj resen lik v celotni zgodbi, saj 
poskuša vzpostaviti normalen dialog 
med veterinarskim inšpektorjem ter 
lastnikom kokošje farme. Dodatno 
popestritev predstavlja tudi posta- 
vitev zgodbe v lokalno okolje, saj 
se je le-ta odvijala v bližini Murske 
Sobote.

P r i h a j a

E R O I K A  s s i m f o n i č n i m  o r k e s t r o m Tadej Kirinčič

V mesecu juniju, le nekaj dni pred 
pričetkom festivala Soboški dnevi 
2009, pa bo v Murski Soboti potekal 
koncert priznanega vokalnega tria, 
zbran pod imenom Eroika, ki je s 
svojim prvim nastopom na držav- 
ni proslavi v hipu osvojil Slovenijo. 
Matjažu Robavsu (bariton), Aljažu

Farasinu (tenor) in Metodu Žuncu 
(tenor), klasično izobraženim in 
šolanim pevcem, ki jih v celoto 
povezuje dirigent, aranžer in pro- 
ducent Patrik Greblo, se bo tokrat 
pridružil še simfonični orkester RTV 
Slovenija. O izjemni priljubljenosti 
tria Eroika pričajo razprodani kon- 
cert ter osvojena platinasta plošča, 
diskografsko priznanje za izjemno 
prodajo njihovega prvenca. Da bo 
tokratni koncert res nekaj posebne- 
ga zagotavlja tudi dejstvo, da je za 
prve dni meseca junija napovedan 
tudi izid njihove nove plošče, ki bo

tako njihova druga studijska plošča. 
Na nastopu v Murski Soboti bo 
tako moč premierno slišati njihove 
nove skladbe kot so Jesen u meni, 
Vandima, Endless love, Julija, Zate, 
Lahko noč Piran, Granada in Nad 
mestom se dani, ki bodo pravgoto- 
vo postale uspešnice. Naštete pesmi 
Eroika skrbno varuje ter skrbi za to, 
da bodo za njihove zveste oboževalce 
in ostale poslušalce popolno presene- 
čenje, kot zanimivost pa so omenili, 
da so nad novimi skladbami ter edin- 
stveno interpretativno nadgradnjo 
navdušeni prav vsi, ki so do sedaj

imeli možnost slišati njihove nove 
posnetke. Da gre za zares odlično in 
vrhunsko glasbeno zasedbo ter, da je 
njihova glasba zares osvojila srca in 
ušesa Slovencev, priča tudi dejstvo, 
da je njihov prvenec “Eroika” na 
uradni lestvici najbolj prodajanih 
plošč v Sloveniji, objavljeni konec 
minulega leta v Vikend magazinu, 
zasedel prvo mesto ter tako bil naj- 
bolj prodajana slovenska plošča v 
letu 2008, ki je tudi sedaj, kar 18 
mesecev po izidu, še vedno uvrščena 
med prvih deset najbolje prodajanih 
plošč na lestvici Slo Top 30.

T u d i  l e t o s

p o d a r j a l i  k n j i g e Geza Grabar

V okviru slovenskih dnevov knjige, 
ki so sovpadali s 23. aprilom -  sve- 
tovnim dnevom knjige, sta tudi 
murskosoboška Pokrajinska in štu- 
dijska knjižnica ter Mladinski infor- 
mativni in kulturni klub pred knji-

žnico pripravila akcija pod naslovom 
»Podari knjigo -  kako lepo to zveni«. 
V akciji so brezplačno delili knjige 
oziroma so si jih lahko obiskovalci 
sami izbirali. Tudi na ta način so 
si organizatorji širom po Sloveniji 
prizadevali, da bi ljudi spodbudili 
k branju oziroma bi jim knjigo še 
bolj približali.
Na stojnici in v škatlah so podelili 
na stotine različnih domačih in tujih 
leposlovnih in strokovnih knjig, ki 
jih je knjižnica odpisala.

N a v d u š i l e  s o  t u d i  

l u t k o v n e  s k u p i n e Geza Grabar

Murskosoboška območna izpo- 
stava Javnega sklada Republike 
Slovenije za kulturne dejavnosti 
je bila v marcu in aprilu gosti- 
teljica številnih območnih in 
medobmočnih srečanj na kul- 
turnem področju različnih dejav- 
nosti. Te so se nanašale tako na 
pevske zbore, plesne, folklorne, 
dramske in lutkovne skupine, in 
sicer tako za otroške kot za odra- 
sle skupine.
V  grajski dvorani so gostili sedem 
lutkovnih skupin, ki so se pome- 
rile na medobmočnem srečanju. 
Med številnimi šolami tudi na

tem področju zelo izstopajo vse 
štiri murskosoboške osnovne 
šole. Med njimi je bila tudi sku- 
pina Sončnice z OS IV, ki se je 
predstavila s svojo igrico »Pujski 
in volk«, katere režijo in men- 
torstvo sta prevzela Eva Sarjaš 
in Jure Zavec. Lutkovna skupi- 
na Luna z O Š II pa je zaigrala 
lutkovno igrico »Zgodba s črne- 
ga griča«, katere avtorica je bila 
Nataša Tibaut s skupino po pre- 
dlogi Piotra Wilkona. Tibautova 
je bila tudi v vlogi režiserke in 
mentorice.
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F e s t i v a l  D e l u  č a s t

i n  o b l a s t  v  M I K K - u Tadej Kirinčič

V murskosoboškem gradu, natančneje 

v prostorih Mladinskega informativ- 

nega in kulturnega kluba, je bilo med 

prvomajskimi prazniki tudi letos pe- 

stro. Kot že več let zapored so tudi 

letos pripravili festival Delu čast in 

oblast.

Festival, ki se je pričel na pred- 
večer praznika dela, je tudi letos 
postregel s kakovostnimi glasbe- 
nimi izvajalci ter pestrim glasbe- 
nim izborom, ki je zadovoljil tudi 
zahtevnejšo publiko. Prvi večer je 
nastopila skupina Lollobrigida, 
ki uspešno koncertira po drža- 
vah nekdanje Jugoslavije in ka- 
tere največja posebnost je ravno 
njena zasedba. V  najbolj opazni 
vlogi nastopa pevka, sicer hrvaška 
medijska zvezda Ida Prester, ki je 
na Hrvaškem poznana predvsem 
kot voditeljica televizijske oddaje 
Briljanteen na H RT ter vodite- 
ljica DO RA  2009. Na odru ji 
delajo družbo kitarist zasedbe 
Pips, Chips &  Videoclips, Šinec, 
in prekmurski fantje v zasedbi 
Jernej Savel na bass kitari, David 
Halb na bobnih ter Kleemar na 
synthu. Tako kot na ostalih svo-

jih nastopih so tudi na M IKK- 
ovem odru, na katerem se je ka- 
lil dober del omenjene zasedbe, 
uspeli navdušiti zbrano publiko. 
Prvi festivalski dan se je zaključil 
z disko glasbo iz sedemdesetih in 
osemdesetih let.
Drugi dan festivala v M IKK-u 
je minil v stilu hardcore in punk 
glasbe, saj so nastopili gornjerad- 
gonski IN-SANE, ki jim MIKK- 
ov glasbeni oder ravno tako ni 
tuj, ter ajdovsko-vipavska zased- 
ba Real life version. Tretji in obe- 
nem tudi zadnji večer festivala, 
ki je tokrat prvič potekal v bel- 
tinski Ambasadi Stefana Kovača 
-  Marka, je postregel z najbolj 
hrupno glasbo. Da bo tokrat res 
glasno, je obetal že pogled na mi- 
zico ob vstopu v dvorano, kjer 
so bili naprodaj čepki za ušesa. 
Kljub visokim decibelom se je

tudi ključnega dne festivala ude- 
ležilo zavidljivo število ljudi, ki so 
prisluhnili elektronskim zvokom 
Gokkuchana, si ogledali nepoza- 
ben psiho-šov umetnika Kylieja 
Minoiseja ter večer zaključili s 
spektakularnim nastopom zased- 
be Action Beat, ki je sestavljena 
iz kar treh bobnarjev, basista in 
štirih kitaristov. V  M IKK-u so 
sicer nad potekom in obiskom 
letošnjega festivala Delu čast in 
oblast zadovoljni, zato si lahko 
ta, sedaj že tradicionalni festival 
obetamo tudi prihodnje leto.

37



brezplačna storitev za občane Mestne občine Murska Sobota

Storitev Pomoč občanu omogoča občanom, da občinski upravi svoje predloge, ideje, vprašanja in tudi
pritožbe posredujejo na več načinov, občinska uprava pa se je zavezala, da bo na vprašanja vsaj delno odgovorila v čimkrajšem času, vendar 
ne več kot 48 ur po prejemu vprašanja. Ravno tako pa bodo v čim krajšem času poskušali rešiti tudi težave same. Občani lahko oddajo svoja 
vprašanja in pripombe na naslednje načine:
• preko spletne aplikacije www.obcan.si/murskasobota/, ki je na voljo 24 ur na dan in vse dni v letu,
• na brezplačni telefonski številki 080 88 54, na katero lahko pokličejo 24 ur na dan in vse dni v letu,
• z elektronsko pošto murska.sobota@obcan.si,
• z navadno pošto na naslov Mestna občina Murska Sobota, Kardoševa ulica 2, 9000 Murska Sobota, s pripisom »za Pomoč občanu«, ali 

pa kar osebno v pisarni tajništva direktorja mestne uprave Mestne občine Murska Sobota.
Ne glede na to, na kakšen način je vprašanje oddano, so vsa vprašanja, vključno z odgovori, objavljena na spletni strani 
www.obcan.si/murskasobota.

Neprofitna stanovanja v 
Murski Soboti
Spoštovani!
Zanima me, kdaj se bo začel razpis 
za neprofitna stanovanja v Murski 
Soboti in kdaj bo rok za oddajo vloge, 
ter kje bo treba vlogo oddati. Za od- 
govor se Vam že vnaprej zahvaljujem. 
Lep pozdrav
Odgovor občinske uprave 
Pozdravljeni, odgovor vam je  p r i- 
pravila strokovna služba Javnega 
stanovanjskega sklada mestne občine. 
Navajamo dogovor: »Objavo razpi- 
sa za oddajo neprofitnih stanovanj v 
najem Javnega stanovanjskega skla- 
da Mestne občine Murska Sobota 
načrtujemo v septembru 2009. V  
razpisu, ki bo objavljen v Soboških 
novinah, bodo določeni pogoji, k i jih  
prosilci morajo izpolnjevati za uvr- 
stitev na prednostno listo za dodelitev 
neprofitnih stanovanj v najem, rok 
za oddajo vloge, kam je  vlogo treba 
vložiti itn. Navedene bodo torej vse 
podrobnosti.«

Vodomet
Zanima me, kdaj in kako deluje vodo- 
met v ribniku Soboškega parka. 
Odgovor občinske uprave 
Pozdravljeni, na vaše vprašanje je  
odgovoril Dejan Kuhar, vodja vzdr- 
ževanja javn ih  površin iz  podjetja 
Komunala M. Sobota. Navajamo 
odgovor: »Vodomet v ribniku delu- 
je  s pomočjo elektromotorja, ki pa je  
bil do včerajšnjega dne na popravilu. 
Ravno včeraj, torej 29. aprila, smo 
ga ponovno namestili. Za delovanje 
se vklaplja posebna programska ura, 
ki bo naravnana tako, da bo vodomet 
deloval vsak dan, nekaj ur dopoldan 
in nekaj ur popoldan. Natančnega

časa vam še ne moremo povedati, ker 
ta še ni določen, vsekakor pa bo to v 
času, ko se v parku sprehaja največ 
ljudi.«

Pomoč iz občine
V Soboških novinah piše, da naj bi se 
na občini brezposelnim dodeljevala 
denarna pomoč, in sicer za nujne za- 
deve, popravilo, hrano, zdravila, med. 
pripomočke. Zanima me, kje lahko za 
to pomoč zaprosim?
Odgovor občinske uprave 
Pozdravljeni, res je, v Soboških novi- 
nah je  župan Anton Štihec zapisal, da 
bo tudi mestna občina aktivno vklju- 
čena v dodeljevanje denarne pomoči. 
Vendar se vsi postopki za dodeljevanje 

pričnejo pri Centru za socialno delo 
M. Sobota, kjer bodo zbrali vse podat- 
ke o socialnem in finančnem stanju 
vsakega, ki potrebuje pomoč. Zato je  
vaša prva po t na Center, kjer vam  
bodo vse razložili.

Trošenje slame
Spoštovani,
v zadnjih letih imam občutek, da so lju- 
dje že čisto brez zavor, ko je treba posvi- 
njati ne le zasebna zemljišča, ampak celo 
sosednja zemljišča, ceste parka. Ljudje 
dobesedno tekmujejo, kdo bo naredil 
komu večjo svinjarijo.
Govorim o običaju, ko ob rojstvu otroka 
domačim okrog hiše posujejo slamo. V 
Murski Soboti tega občaja ni bilo, saj 
sem stara Sobočanka in se tega običaja 
ne spominjam. S priseljevanjem ljudi 
z Goričkega in drugih koncev pa se je 
začel ta običaj pojavljati tudi v mestu. 
Predvsem me moti, da gre za pretira- 
vanje, saj trosijo cele prikolice slame, 
perja, papirja, stiroporja, zamaškov,

skratka vsega, kar nekomu naredi ve- 
liko škodo.
Sprašujem se, kakšni ljudje to počno, 
saj tistemu, ki ga gosti, ki mu pripravi 
zakusko, ga postreže s pijačo, naredijo za 
nagrado samo veliko dela, škode in svi- 
njarije, kar ga na koncu tudi precej stane. 
Mar ne bi bilo lepše prinesti recimo 
igračo in spiti kozarček na zdravje, se 
poveseliti s tistimi, ki so dobili dojenčka, 
kot pa jim delati škodo in svinjarijo, da 
ne govorim o tem, da spravljajo v nevar- 
nost uporabnike cest.
Predlagam, da se sprejme odlok in 
prepoved takšne objestnosti, kr- 
šitelje pa kaznuje. Rojstvo o tro- 
ka se lahko proslavi na lepši način. 
Vsaj mene trošenje slame in perja spo- 
minja na živino ali na stari rek, ki pravi, 
da kjer osel leži, tam dlako pusti. 
Odgovor občinske uprave 
Pozdravljeni, odgovor vam je  pripravi- 
la komunalna inšpektorica Miroslava 
Toplak.
Navajamo odgovor: » Tako kot se bodo 
med nami našli takšni, ki se bodo z  
vami strinjali, se bodo našli tudi dru- 
gi, ki so za ohranjanje tradicije in obi- 
čajev. Vendar je  vedno treba prisluhni- 
ti enim in drugim ter na koncu ubrati 
pot, ki bo sprejemljiva za oboje. Res 
je, da nekateri pri tem početju preti- 
ravajo, zato v takšnem primeru seveda 
ne moremo več govoriti o ohranjanju 
običajev in tradicije.
V  Mestni občini Murska Sobota ima- 
mo sprejet Odlok o javnem redu (Ur.
I. RS št. 4/00 in 18/06), ki prepove- 
duje metanje, puščanje ali odlaganje 
predmetov, snovi in odpadkov na ja v - 
ne površine. Prav tako so v Odloku 
o občinskih cestah (Ur. l. RS 16/00) 
določene sankcije za kršitelje, ki na 
občinski cesti puščajo ali mečejo ka-

kršne koli predmete ali kako druga- 
če onesnažujejo cesto in na ta način 
ovirajo oz. ogrožajo promet. Tudi 
republiški Zakon o varnosti cestnega 
prometa (Ur. l. RS št. 56/08) v 113. 
členu prepoveduje onesnaževanje cest 
in vozišča.
Redarska služba in policija sta pristoj- 
ni za nadzor nad izvajanjem zgoraj 
navedenih predpisov. V  preteklosti je  
mestno redarstvo že nekajkrat posredo- 
valo v primerih, kot jih  navajate.«

Darilo ob rojstvu otroka
Pred časom sem v Soboških novinah 
zasledila prispevek o tem, da starši ob 
rojstvu otroka prejmejo s strani občine v 
dar knjigo, ki bi jo naj po novem mami- 
ce dobile v dar že v porodnišnici. Sama 
sem rodila pred kratkim (prvega otroka), 
v sredini aprila, vendar v porodnišnici 
knjige nisem dobila. Zanima me, kje 
in kaj se je zalomilo. Imam napačne 
informacije?
Odgovor občinske uprave 
Pozdravljeni, odgovor je  pripravila 
mag. Rofina Bernjak, višja svetoval- 
ka za zdravstveno in socialno varstvo 
mestne občine. Navajamo odgovor: 
»Res je, da bodo mlade mamice, ki 
so občanke Mestne občine Murska 
Sobota, prejemale knjigo za novo- 
rojenca že v bolnišnici. Ker smo se v 
marcu in aprilu v mestni občini dogo- 
varjali z  bolnišnico o načinu izvedbe 
predaje knjige mamicam, ki bodo 
rodile, je  po vsej verjetnosti prišlo do 
nehotenega izostanka, da vam knjige 
niso izročili. Zato vas prosimo, da 
nam posredujete svoj naslov. Knjigo 
vam bomo takoj posredovali po pošti. 
Hvala za razumevanje.«

38

http://www.obcan.si/murskasobota/
mailto:murska.sobota@obcan.si
http://www.obcan.si/murskasobota


ŠPORT

M u r a  0 5  s  š t e v i l n i m i  r e m i j i

z a p r a v i l a  m o ž n o s t  z a  d r u g o  m e s t o Karlo Vratarič

Čeprav nogometaši Mure 05 v spo- 

mladanskem delu prvenstva pod 

vodstvom trenerja Bojana Jančarja 

še niso zabeležili poraza, so v osmih 

tekmah uspeli slaviti le trikrat, kar 

petkrat pa so se Murine tekme končale 

z delitvijo točk.

Spomladanski del prvenstva se je 
začel obetavno z zmago nad Belo 
krajino s 3:1, sledila pa sta remija 
s Krškim in Olimpijo. Nekoliko 
boljše predstave so Muraši pri- 
kazali na gostovanjih v Kranju 
pri Triglavu in Zagorju, kjer so 
slavili s 3:1 oziroma 8:0. Nato 
sta sledili dve zaporedni domači 
tekmi s Krškim in Šentjurjem, ki 
sta se končali le z 2:2, z enakim 
rezultatom pa se je končalo tudi 
drugo spomladansko gostovanje 
v Kranju. »Ne morem zadovo- 
ljen, cilj je bilo drugo mesto, ki 
pa ga kot vse kaže ne bomo do- 
segli. Trudimo se, manjka nekaj 
igralcev, a ni kakovosti za uvr- 
stitev v prvo ligo,« pravi trener 
Bojan Jančar.
Podobnega mnenja je tudi mladi 
napadalec Mitja Flisar, z deveti- 
mi zadetki najboljši strelec klu-

ba, ki je dosegel nekaj odločil- 
nih zadetkov na zadnjih tekmah. 
»Mislim, da je ekipa na začetku 
spomladanskega dela, ko so pri- 
šle okrepitve, delovala precej bo- 
lje. Zdaj ob koncu sezone pa smo 
vidno utrujeni. Ni več svežine, 
vseeno pa bi morali na zadnjih 
dveh domačih tekmah iztržiti več 
kot le točki. Če bi zmagali, bi bil 
položaj na lestvici drugačen in 
bi se z Olimpijo zagotovo borili 
za uvrstitev v prvo ligo,« pravi 
Flisar.
Mnogi pristaši in navijači kluba 
trenerju zamerijo preveč obramb- 
no igro, s čimer pa se Jančar ne 
strinja: »Vsi nas kritizirajo, da 
igramo samo z enim napadal- 
cem. A to ni res. Dosegli smo 
več kot dvajset zadetkov, in če 
bi se branili, takega števila golov 
verjetno ne bi dosegli. Je pa res, 
da imamo veliko smole, nismo 
kompaktni v obrambi in pre- 
jemamo dosti zadetkov. Loviti 
moramo zaostanek, ker vedno iz- 
gubljamo, tako da je težko igrati. 
Fantom nič ne zamerim, a raven 
kakovosti igralskega kadra je pre- 
nizka.« V  petih tekmah, ki so se 
končala z delitvijo točk, je Mura 
izgubila deset točk in trenutno 
zaseda le četrto mesto, zaostanek 
za Aluminijem in Triglavom pa 
znaša štiri točke.
Dosežek Flisarja je še toliko več 
vreden, ker praviloma dobiva pri- 
ložnosti le v nadaljevanju tekem,

ne strinja pa se z Jančarjevimi 
trditvami. »Ko igram, dam svoj 
maksimum, trener pa sestavlja 
ekipo. Igramo s takšno postavi- 
tvijo, da zame v moštvu ni pro- 
stora, saj igra z enim napadalcem 
in dvema »polšpicama«. Kmetec 
je v Muro prišel kot okrepitev in 
ima status prvega napadalca, tako 
da mi je namenjena le obrobna 
vloga,« pravi mladi napadalec, 
čigar dobre predstave zagotovo 
ne bodo ostale neopazne drugim 
klubom. Kot sam pravi, se za zdaj 
za njegove usluge ne zanima še 
nihče, kar pa se utegne spreme- 
niti po koncu sezone. Njegov 
obstanek ali odhod iz Fazanerije 
pa sta odvisna od končne uvrsti- 
tve Mure in ambicij v prihodnji 
sezoni.
Murskosoboškega drugoligaša do 
konca sezone čakajo še dvoboji z 
Aluminijem doma, z Olimpijo v 
gosteh, Livarjem doma in Belo 
krajino v gosteh. »Že od samega 
začetka igramo iz tekme v tekmo 
in v zadnjih štirih tekmah bomo 
seveda igrali na zmago. Katero 
mesto nam bo to prineslo, pa ne 
vem. Upam, da zadržimo vsaj 
trenutno četrto mesto, če že ne 
bomo osvojili ciljev, ki smo si 
jih zadali na začetku,« odgovar- 
ja Jančar na vprašanje o končni 
uvrstitvi črno-belih.

Foto: Gregor Čiček
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M u r s k o s o b o š k i  z d r a v n i k i

z n a j o  t u d i  d o b r o  t e č i Geza Grabar

V  organizaciji zdravnikov iz 
Murske Sobote -  med kateri- 
mi so levji delež prispevali mag. 
Alojz Horvat, Leon Lang, dr. 
Mitja Lainščak in Vlasta Petric, je 
s startom in ciljem na atletskem 
stadionu pri O Š I ter na progi, 
ki je bila speljana po Mestnem 
parku, tudi v začetku letošnje- 
ga aprila potekal tradicionalni 
Zdravniški tek.
Kakor prejšnja leta so se tudi letos 
tekači in tekačice na progah, dol- 
gih 6,7 in 4,5 kilometra, pomeri-

li v dveh različnih kategorijah. V 
skupini zdravnikov, zobozdravni- 
kov, veterinarjev in farmacevtov 
je med moškimi zmaga po zaslu- 
gi Aleksandra Sosteriča tudi letos 
odšla v Lenart, v ženski konku- 
renci pa po zmagi Petre Novak v 
Ljubljano.
Sicer pa se organizatorji niso izka- 
zali samo kot dobri gostitelji, pač 
pa tudi kot tekmovalci. Tako je 
Peter Brunec (Bayer Ljubljana), 
sicer doma iz Martjancev, osvo- 
jil 2. mesto, domačin M itja

Lainščak (Bolnica Golnik) je bil
3., Alojz Horvat z zasebno am- 
bulanto v Murski Soboti, doma 
iz Dankovcev, je bil 5., Iztok 
Stoti (Splošna bolnišnica Murska 
Sobota) je osvojil 6., Leon Lang 
z zasebno ambulanto v Murski 
Soboti pa 12. mesto. Med žen- 
skami je v tej kategoriji tekla le 
Vlasta Petric (Splošna bolnišnica 
Murska Sobota) in v absolutni 
razvrstitvi osvojila 3. mesto.
V drugi kategoriji, ki so jo sesta-

vljali ostali zdravstveni sodelavci, 
pa je bila Olga Flisar Holcman
2., Vinko Pajnhart pa 3. Oba 
prihajata s Kroga pri Murski 
Soboti.
Dodajmo še, da kljub velikim 
naporom pri pripravi in izvedbi 
teka organizatorji z udeležbo niso 
bili navdušeni, saj je nastopilo 
vsega 29 tekmovalcev. Prejšnja 
leta jih je bilo redno 40 in več, 
največ 45.

KEOR

Pütra
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L a n i  j u b i l e j ,

l e t o s  v  z n a m e n j u  p r o g e  z a  m o t o k r o s Geza Grabar

Tudi v jubilejnem, 60. letu de- 
lovanja je bilo za člane mursko- 
soboškega avto-moto društva s 
kar 7 .050  člani zelo pestro in 
razvejano. Sicer pa kot rdeča nit 
v društvu ostaja nenehno vpelje- 
vanje novih metod in oblik dela s 
ciljem dviga prometne varnosti. 
Kot je na letni skupščini, ki se 
je je udeležil tudi generalni se- 
kretar Avto-moto zveze Slovenije 
Matjaž Gaberšek, poročal neu- 
morni predsednik Franc Čarni, 
je bilo že od samega začetka delo

v društvo jasno začrtano v smi- 
slu, da svojim članom čimbolj 
izpolnijo pričakovanja na podro- 
čju avto-moto tehnike, prometne 
kulture in avto-moto športa. In v 
tem duhu so se odvijali dogodki 
tudi v lanskem, jubilejnem letu. 
Tako so se ob nudenju fizične in 
pravne pomoči članom, izvajanju 
koordinacije med komisijami in 
vzdrževanju svojih objektov ter 
sodelovanju z drugimi društvi 
tudi lani organizirali dopolnilna 
izobraževanja v smislu novosti

zakona o varnosti v prometu, bili 
so nosilec posebnega izobraževa- 
nja in tekmovanja šolske mladine 
z naslova preventive in vzgoje v 
cestnem prometu na občinskih 
in medobčinskih ravneh, bolj 
znanega kot tekmovanje »Kaj 
veš o prometu«.
Poleg že naštetega naj bi letos 
dali večji poudarek pripravi in 
posodobitvi proge za motokros 
v Mačkovcih, ki naj bi po nekaj 
letih samevanja oziroma samo- 
stojnih nastopih nekaterih posa- 
meznikov znova zaživela, saj naj 
bi si ob postavitvi spremljajoče 
infrastrukture zanjo pridobili 
tudi licenco AMZS, s čimer naj 
bi se na progo počasi vrnila tudi 
tekmovanja. Progo naj bi v smi- 
slu pogodbenega razmerja upo- 
rabljala tudi druga vrsta športnih 
vozil.
Da bi te in podobne cilje lažje 
dosegli, znotraj društva deluje- 
jo tri komisije: za organizacij- 
ska vprašanja in članstvo jo kot 
predsednik vodi Stefan Puhan, 
za varnost prometa Jože Skrilec

ml. in za avto-moto šport Stefan 
Lovenjak. Kot je poudaril Čarni, 
društvo ostaja organizacija odpr- 
tega tipa, kar pomeni, da se stal- 
no povezuje in sodeluje z drugimi 
društvi in organizacijami, ki ima- 
jo v svojih programih podobne 
naloge, to so varnost v cestnem 
prometu, avto-moto tehnika in 
avto-moto šport. Tako pri izvaja- 
nju svojega programa že vrsto let 
zelo dobro sodelujejo s policijsko 
postajo v Murski Soboti, ZŠAM 
Murska Sobota, Društvom para- 
plegikov Prekmurja in Prlekije, 
Motoklubom Veterani Murska 
Sobota, občinskimi sveti za 
preventivo in vzgojo v cestnem 
prometu, zlasti v Mestni obči- 
ni Murska Sobota ter občinah 
Moravske Toplice, Puconci in 
Grad. Več desetletij društvo zelo 
dobro sodeluje tudi s srednjimi 
in osnovnimi šolami, zlasti na 
področju preventive in vzgoje 
učencev v cestnem prometu.

R o k o b o r c a  D e j a n  Š e r n e k  i n

J u r e  K u h a r  t r e n i r a t a  v  Z D A Karlo Vratarič

Za rokoborca Sobote Dejana 
Serneka in Jureta Kuharja so si tre- 
nerji in strokovni štab letos zadali 
dva etapna cilja: Sredozemske igre 
konec junija in svetovno prvenstvo 
septembra. Od 27. aprila se naha- 
jata na enomesečnih pripravah v 
Coloradu v Združenih državah 
Amerike.
•Z bazičnimi pripravami smo pri- 
čeli že jeseni lanskega leta, dva te- 
dna smo bili tudi v Planici, večino 
treningov pa smo opravili v Murski 
Soboti,« pravi trener Rade Bačič. 
Vmes so se udeležili treh turnirjev, 
in sicer v Beogradu, Szombatelyju 
in na Grand Prixu Slovenije, ki 
je bil v Murski Soboti, pripravili 
pa so še skupne priprave s Hrvati, 
Avstrijci, Italijani in Madžari na

Madžarskem. Sosednje države so 
se pripravljale na nastop na evrop- 
skem prvenstvu v Litvi, ki pa ga je 
naša reprezentanca izpustila.
Od 27. aprila se prej omenjena 
rokoborca nahajata v olimpijskem 
centru Colorado v Združenih dr- 
žavah Amerike, kjer bosta ostala 
en mesec in se pripravljala skupaj 
z ameriško reprezentanco, ki je ena 
najmočnejših in najuspešnejših na 
svetu. Iz Amerike je nekaj vtisov 
za Soboške novine napisal Dejan 
Šernek: »Tukaj v Ameriki je po- 
polnoma drugačen svet kot pri 
nas. Pogoji za trening so neverjetni. 
Imamo restavracijo, ki je odprta od 
sedme zjutraj pa do devetih zve- 
čer, v tem času pa tam lahko ješ, 
kolikokrat hočeš. Na voljo imava

tudi vse fizioterapevtske storitve, 
vse potrebe izraziš trenerju, on pa 
preostalo uredi pri drugih strokov- 
nih delavcih. Delovni dan se prične 
zjutraj petnajst minut pred sedmo, 
sledi zajtrk, ob 8.30 se prične prvi 
trening, ki traja približno dve uri. 
Sledita kosilo in počitek, ob 16.30 
pa je na sporedu drugi trening, ki 
prav tako traja dve uri. Po treningu 
je večerja, nato pa nočni počitek. 
Dva treninga na dan sta zelo na- 
porna, dvakrat tedensko pa prido- 
bivamo moč še v fitnesu, enkrat 
tedensko pa tečemo celo po stopni- 
cah. Vse ostalo poteka na blazini, 
rokoborske vaje za vzdržljivost pa 
so zelo naporne in mučne.« 
»Drugače se v Ameriki počutiva 
zelo lepo, njihovi rokoborci so naju

sprejeli, kot da bi bila njihova, veli- 
ko se tudi družimo. Kot zanimivost 
naj povem, da si center vsak dan 
ogledujejo obiskovalci in turisti. 
Za njih smo prava paša za oči. Za 
njih si zvezdnik, »olimpijec«, in če- 
prav te ne poznajo po imenu in te 
prvič vidijo, te prosijo za avtogram 
in skupno sliko,« še pravi Šernek. 
Po vrnitvi iz Amerike rokoborca 
čakajo še tritedenske zaključne pri- 
prave, na katere bodo kot sparing 
partnerje povabili Ukrajince, cilj 
na Sredozemskih igrah pa je vsaj 
ena medalja. Na zadnjih igrah je 
Jure Kuhar zasedel peto mesto.
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L j u b i t e l j i  b e n c i n s k i h  h l a p o v

z b r a n i  v  M u r s k i  S o b o t i Tadej Kirinčič

Prvi majski vikend je Murska 
Sobota zopet gostila ljubite- 
lje vonja po zažgani gumi in 
bencinskih hlapov, ki so se na 
Industrijski ulici pomerili v po- 
speševanju z avtomobili. 
Tekmovanja v pospeševanju so 
večini znana predvsem iz ameri- 
ških filmov, v katerih so v vlogah 
tekmovalcev običajno bili mladi 
fantje, ki jim je prestopništvo 
bilo način življenja. Kljub temu 
da se je ta šport k nam dejansko 
prenesel iz Združenih držav, pa 
na srečo v resničnem življenju ni 
tako, saj so tekmovalci običajno 
povsem običajni ljudje in nikakr- 
šni cestni razbojniki. Tekmovanje

poteka tako, da se po 402 me- 
trov, kar znaša natančno četrt 
milje, dolgi ravni progi istoča- 
sno zapodita dva avtomobila. V 
naslednji krog se uvrsti tisti, ki to 
pot prevozi v krajšem času. Na 
tovrstnih tekmovanjih pri nas le 
redko vidimo prestižne športne 
znamke, temveč prevladujejo 
dokaj običajni avtomobili, ki so 
nekoliko prilagojeni za tovrstna 
tekmovanja ter imajo precej več 
moči kot serijski avtomobili. 
Zato ni presenetljivo, da najhi- 
trejšim ob prečkanju ciljne črte 
števec za hitrost kaže krepko čez 
200 km/h.
Tokratno tekmovanje v pospeše-

vanju na četrt milje, ki ga je pri- 
redilo društvo Street race team, 
je v Murski Soboti organizirano 
potekalo že šestič, nanj pa se je 
prijavilo kar 67 tekmovalcev iz 
vse Slovenije ter sosednjih dr- 
žav. Ti so se pomerili v osmih 
različnih kategorijah — glede na 
specifikacije vozila, s katerim 
tekmujejo. Tako kot na prete- 
klih tekmovanjih so se tudi letos 
domači predstavniki odrezali več 
kot odlično. V  kar štirih izmed 
osmih kategorij so pometli s 
konkurenco ter si z najboljšimi 
časi voženj prisvojili zlate me- 
dalje. Poleg odličnih nastopov 
domačih tekmovalcev pa je več 
kot 3.500-glavo množico v do- 
bro voljo spravljalo tudi toplo in 
sončno vreme. V premoru pred

finalnimi vožnjami je gledalce s 
svojimi spretnostmi navduševal 
tudi mladi stunt skuterist Rok 
Bagoroš iz Murske Sobote, ki je 
s svojim skuterjem prikazoval 
najrazličnejše vragolije.

Š a h o v s k i  t u r n i r  

v  M I K K - u Tadej Kirinčič

Mladinski informativni in kul- 
turni klub Murska Sobota je v so- 
delovanju s Šahovskim društvom 
Radenska Pomgrad priredil že dru- 
gi šahovski turnir v hitropoteznem 
šahu za osnovnošolce.
Turnirja se je udeležilo kar 35 mla- 
dih šahistov iz naslednjih osnov- 
nih šol: Osnovna šola I. Murska 
Sobota, Osnovna šola Tišina, 
Osnovna šola Turnišče, Osnovna 
šola Bogojina, Osnovna šola 
Veržej ter Osnovna šola Beltinci. 
Tekmovanje se je odvijalo v treh 
različnih starostnih kategorijah, 
in sicer za osnovnošolce starosti 
do devet, dvanajst ter petnajst let. 
Učenci Osnovne šole I Murska 
Sobota so se najbolje odrezali v sta- 
rostni kategoriji do devet let, kjer

so suvereno zasedli prva tri mesta. 
Osnovna šola I Murska Sobota se 
je na lestvici osnovnih šol uvrstila 
na tretje mesto.

Rezultati turnirja:
Šole:
1. DOS Lendava (18,5)
2. OŠ Bogojina (17)
3. OŠ I Murska Sobota 
Absolutno do 15 let
1. Boris Markoja (OŠ Turnišče)
2. Matej Grah (Gimnazija 

Murska Sobota)
3. Dorian Vida (DOŠ Lendava)

Absolutno do 12 let:
1. Erik Čeke (DOŠ Lendava)
2. Sandi Pucko (OŠ Bogojina)
3. Matej Ošlaj (OŠ Bogojina)

Absolutno do 9 let:
1. Vojko Kumin (OŠ I Murska 

Sobota)
2. Jaka Meglič (OŠ I Murska 

Sobota)
3. Marko Irgolič (OŠ I Murska 

Sobota)
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P r a v a  v r e d n o s t  p o t r j e n a

o b  p o l e t n i h  n e u r j i h Geza Grabar

Gasilstvo dobiva nove dimenzije, 
saj v ospredje vse bolj stopa njiho- 
va tehnična pomoč.
Tudi v minulem letu je deset 
prostovoljnih primestnih gasil- 
skih društev, GD Murska Sobota 
in Industrijsko gasilsko društvo 
Mura uspešno uresničevalo že v 
letu 2005 zastavljene dolgoročne 
cilje organiziranosti: pravnonor- 
mativna zaščita gasilca-operativca, 
opremljanje z osebno in skupinsko 
zaščitno opremo ter posodobitve 
opreme glede na tehnološki razvoj, 
vse v skladu s standardi in merili 
GZS, ter usposabljanje in pridobi- 
vanje mladih v svoje vrste.
Od aprila, ko je bila zadnja seja 
upravnega odbora zveze, pa je 
polnopravni član zveze tudi PGD 
Pušča, tako da zveza po novem 
šteje 13 društev.
Kot je v obsežnem poročilu ugo- 
tavljal predsednik Stefan Barbarič, 
ima v zvezi s pravnonormativno 
zaščito gasilca največ skrbi, saj pro- 
stovoljci prevzemajo vse več nalog 
in odgovornosti, v zadnjih letih pa 
se jim je močno povečal tudi ob- 
seg operativnega delovanja. Ta že 
zdavnaj ne zajema samo klasičnega 
gašenja požarov in preventive, pač 
pa tudi reševanje ob prometnih, 
tehniških, ekoloških in naravnih 
nesrečah. Slednje je bilo zlasti iz- 
razito lansko leto.
GZS je doslej že nekajkrat resor-

nemu ministrstvu, vladi in držav- 
nemu zboru poslala predloge in 
zahteve o ureditvi statusa gasilca, 
zlasti razmerja med delodajalcem 
in gasilcem in statusa ugodnosti 
delodajalca, če ima zaposlenega 
gasilca. »Gasilci delamo prosto- 
voljno, a naloge moramo izvajati 
profesionalno in odgovorno.« 
Število intervencij podvojeno 
Tudi letos ni mogel zaobiti dej- 
stva o vse večji požarni ogrože- 
nosti območja mestne občine, 
zlasti Murske Sobote, ki se je od 
leta 2002 povečala za trikrat. To

je podkrepil tudi s številom in- 
tervencij GD Murska Sobota kot 
osrednjega društva: leta 2006 so 
murskosoboški gasilci opravili 67, 
predlanskim 96 in lani že 103 in- 
tervencije. Vendar se povečuje tudi 
vloga primestnih društev, ki so leta 
2007 opravila šest; lani, ko je bilo 
zlasti veliko neurij in požarov, pa 
kar 98 intervencij. »V kolikor 
pride do nesreč večjih razsežnosti 
in ob istem času smo s tehniko, 
s katero razpolagamo, prekratki. 
Zato je pomembno, da so poleg 
osrednjega društva tudi vsa ostala 
primestna društva dobro opremlje- 
na za delovanje v intervencijah v 
svojih okoljih in širše,« je ocenil 
Barbarič in se zavzel, da imajo v 
GD Murska Sobota profesionalno 
zaposlene gasilce, ki v smislu čim 
krajšega intervencijskega časa opra- 
vljajo dežurstva. Kot je še pojasnil, 
imajo ti zaposleni gasilci svoj redni 
delovni čas, v katerem izvajajo ra- 
zno servisno in uslužnostno dejav- 
nost, izven delovnega časa pa so 
prav tako prostovoljci. Ker se je v 
letu 2008 njihovo število okrepilo 
za dva, jih je v društvu sedaj zapo- 
slenih osem in gospodar. »V taki 
obliki organiziranosti bi jih bilo

potrebnih najmanj 12. Če pa bi 
imeli popolno profesionalizacijo, 
bi bilo po minimalnih normativih 
treba zagotoviti 24 profesionalnih 
gasilcev in režijsko službo ter bi se 
bilo obvezno preoblikovati v za- 
vod. Ta pa je za proračun mestno 
občine prevelik zalogaj.«

Prostovoljstvo na preizkušnji
Ob sodelovanju z županom 
Antonom Stihcem, ki razume 
težave gasilcev, zato jim v veli- 
ki meri pomaga, in se po drugi 
strani zaveda svoje odgovornosti, 
gasilska zveza zelo dobro sode- 
luje tudi s strokovnimi službami 
mestne občine, z murskosoboško 
izpostavo in regijskim centrom 
Uprave RS za zaščito in reševanje, 
vojsko, policijo in humanitarnimi 
organizacijami.
Poleg številnih korekcij zakonov, 
ki zadevajo tudi gasilce, poveljnik 
Franc Olaj opozarja, da bo prosto- 
voljno gasilstvo v sedanji obliki na 
dolgi rok težko izvedljivo. Dosežki 
na operativnem področju, kjer de- 
lujejo tri enote pionirjev, dve enoti 
pionirk, šest enot mladincev, eno- 
ta mladink, 15 enot članov, štiri 
enote članic in po ena enota ve-
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teranov in veterank, pa jih kljub 
vsemu hrabrijo.
Sicer pa je bilo tudi lansko zimsko 
obdobje v znamenju izobraževanj: 
za varno delo z motorno žago, ker 
imajo društva že skupaj 85 usposo- 
bljenih operativcev na tem podro- 
čju, obnovitveni in začetni tečaj za 
nosilce izolirnih dihalnih apara- 
tov, dveh za vodjo enot. Zlasti kar 
zadeva slednjega, Olaj ugotavlja, 
da je tudi znotraj domače gasilske 
zveze velika potreba po vodstve- 
nem kadru, ki ga bo počasi pri- 
manjkovalo. Današnji kriteriji so 
previsoki, ugotavlja, zato se boji, 
da bo primanjkovalo že takih, ki 
bi se odločali za vodstveni kader, 
da o kadru višjega poveljstva niti 
ne govori.

Opremljanje na dobri poti
Ob evakuacijskih vajah v vrtcih, 
šolah in nekaterih javnih usta- 
novah so uspešno izvedli kar ne- 
kaj vaj tudi v oktobru — mesecu 
varstva pred požari. »Komisija za 
opremo in investicije pri gasilski 
zvezi skrbi, da oprema nabavljajo 
po načrtu, v prvi vrsti pa opremo 
za zaščito gasilca, skupno zaščitno 
ter ostalo tehnično opremo. Z go- 
tovostjo lahko povem, da smo z 
nabavo opreme po kategorizaciji 
društev skoraj končali. Priskrbeti 
moramo še zaščitne obleke pro-

ti visoki temperaturi, slediti pa 
bo treba tehnični dovršenosti te 
opreme.«
Kar zadeva število intervencij in 
število porabljenih delovnih ur, je 
bilo leto 2008 zaradi neurij sredi 
julija in avgusta izjemno: skupaj 
201 intervencija -  od teh jih je 
103 opravilo osrednje društvo, raz- 
liko pa ostala društva. Skupaj 267 
operativcev je z opremo in tehniko 
opravilo 1.375 delovnih ur. »Tu 
moram pohvaliti vsa društva, ki 
so nesebično pristopila k sanaciji 
objektov, gašenju dveh požarov v 
Polani, odstranjevanju drevja ter 
pri drugih delih. Želim si, da ga- 
silci v prihodnje ne bi bili priča 
takšnim dogodkom, kot smo jim 
bili v letu 2008,« je zaključil. 
Ingrid Lončar, ki pri gasilski zvezi 
vodi komisijo za ženske, pa je v 
poročilu izpostavila, da so v tek- 
movalnem pogledu med štirimi 
delujočimi ženskimi desetinami v 
okviru društev Polana, Markišavci, 
Veščica in Černelavci v ospredju 
slednje. Lani so se udeležile tudi 
državnega tekmovanja v Ravnah 
na Koroškem. Enako pa velja 
tudi za pionirke in mladince iz 
Rakičana.

Gasilska avtolestev z evropskimi 
sredstvi
Kot sta spomnila že Barbarič in

Olaj, nadrobno pa je samostojen 
projekt nabave nove gasilske av- 
tolestve predstavil poveljnik Štaba 
Civilne zaščite MO Murska Sobota 
Stanislav Wolf, ki je tudi pohvalil 
izjemno angažiranost gasilcev ob 
lanskem neurju. 10-letno sode- 
lovanje sil zaščite in reševanje pa 
se je potrdilo, kot trdi Wolf, kot 
pravilno. Ker je predlanski poizkus 
regijskega dogovora o sofinanci- 
ranju -  kljub zavedanju, da tako 
lestev potrebuje vsa regija, in ne le 
mestna občina, propadel, so se lani 
v mestni občini odločili za partner- 
stvo z mestom Szombathlely na 
Madžarskem. Skupaj so pripravili 
in oktobra lani oddali ponudbo 
mednarodnega razpisa čezmejnega 
sodelovanja na področju varstva 
pred naravnimi in drugimi ne- 
srečami oziroma za sredstva EU 
kandidirajo v okviru projekta Cilj
III.. Kot je dejal, je to po finančni 
vrednosti trenutno drugi največji 
projekt. Če bo projekt odobren, ga 
bodo z vrsto aktivnosti, kamor so 
ob GD Murska Sobota vključena 
tudi mestna občina, Uprava RS za 
zaščito in reševanje in Potapljaško 
društvo, izvajali tri leta. Vrednost 
lestve se giblje okrog milijona 
evrov, skupaj pa je projekt ocenjen 
na 1,7 milijona evrov. Ostala sred- 
stva naj bi porabili za nakup opre- 
me za potapljače, pa tudi opremo

za cestno reševanje na madžarski 
strani. Izid razpisa oziroma uspe- 
šnost vloge naj bi bila znana maja 
ali junija.

Za gasilstvo več sredstev
Sicer pa se je letos višina proračun- 
skih sredstev za gasilstvo povečala 
za 9 odstotkov in znašajo 202.333 
evrov, skupaj s požarno takso pa še 
za 15 tisoč evrov več.
Kljub nekaterim pomislekom, da 
statut zveze ni skladen s statutom 
GZS, je bil ta vendarle z veliko 
večino sprejet; določeno je bilo 
tudi, da letna članarina za društva 
kot člane zveze znaša 20 evrov. Ker 
je GZ MO Murska Sobota med 
redkimi primerljivimi mestnimi 
gasilskimi zvezami, ki nima po- 
veljniškega gasilskega vozila, bi 
kazalo po napotkih predsednika 
razmišljati tudi v tej smeri.
Poleg številnih pozdravnih na- 
govorov so delegati na skupščini 
soglasno potrdili predlog Stefana 
Barbariča, da se Stefan Vereš ime- 
nuje za častnega poveljnika GZ 
M O , Francu Potočniku (GD 
Murska Sobota) pa so podelili 
napredovanje v višjega gasilskega 
častnika II. stopnje organizacijske 
smeri.
Zahvalne listine za uspešne in- 
tervencije v lanskem letu so pre- 
jela gasilska društva iz Bakovcev, 
Černelavcev, Kroga, Kupšincev, 
Markišavcev, Nemčavcev, Polane, 
Rakičana, Satahovcev, Veščice in 
IGD Mura.
Skupščino so tudi letos sklenili 
s podpisom pogodbe z županom 
Antonom Štihcem o opravljanju 
nalog javne gasilske in splošne 
reševalne službe v Mestni občini 
Murska Sobota za leto 2009.
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GASILCI

Š t e f a n  V e r e š ,

g a s i l s t v u  z v e s t  ž e  v e č  k o t  p o l  s t o l e t j a Geza Grabar

»Kdor ne pozna Štefana Vereša, ta 

ni gasilec,« je bilo le eno od razmi- 

šljanj ene od vidnejših članic nacio- 

nalne gasilske zveze na že časovno 

oddaljenem izobraževanju sodnikov 

v Slovenskih goricah, ki nedvoumno 

oriše lik in veličino 1. decembra leta 

1944 v Bakovcih rojenega Štefana 

Vereša.

Kot se spominja, se je v gasilske 
vrste v domačem kraju z veliko od- 
govornostjo vključil leta 1957 še 
kot pionir, že leta 1961 pa je postal 
izprašani gasilec. Kot ambiciozen 
mladenič, zavzet član in s prvimi 
z odliko končanimi izobraževanji 
pa je hitro napredoval. Že sredi 60. 
let je opravljal tajniške dolžnosti, 
po dva mandata je bil sprva pred- 
sednik, zatem poveljnik in do leta 
2003 spet predsednik.
Nenehno se je izobraževal in si z 
najvišjimi ocenami pridobil najviš- 
jo gasilsko izobrazbo -  višji gasilski 
častnik. Glede na gasilski staž si 
je zatem pridobil še častna naziva: 
višji gasilski časnik I. ter pred leti 
s strani takratnega predsednika 
Gasilske zveze Slovenije (GZS) 
Ernesta Eöryja tudi višji gasilski 
častnik II. stopnje. Že od leta 1974 
je gasilski sodnik, pridobil pa si je 
tudi specialnost gasilskega preda- 
vatelja, kar pomeni, da je izobra- 
ževal bodoče vodje skupine, enote 
in enot.
Ob tem, da je bil praktično več kot 
30 let močno vpet v domala sleher- 
no gasilsko dogajanje v takratni ve- 
liki Gasilski zvezi Murska Sobota, 
ki je vključevala društva iz nek- 
danje skupne soboške občine, saj 
je bil med drugim tudi poveljnik 
omenjene gasilske zveze, je vidno 
vlogo (od)igral tudi pri formiranju 
gasilstva po novem zakonu o lo- 
kalni samoupravi -  Gasilske zveze 
Mestne občine (GZ MO) Murska 
Sobota. Leta 1998 je bil izvoljen 
za prvega poveljnika novonastale 
gasilske zveze mestne občine. 
Veliko zaslug je imel predvsem pri 
določitvi kategorizacije društev 
ter izdelavi operativnega plana 
opremljanja in usposabljanja. 
Kot poveljnik pa je imel zelo od- 
govorno delo v takratni delitveni 
bilanci, saj so takratne novo nasta- 
le zveze v Pomurju hotele iztržiti 
maksimalno
Njegova odlika je bila strokovnost 
in nepopustljivost do sogovorni- 
kov. Je dobitnik vseh najvišjih

državnih gasilskih priznanj, kot 
so gasilska odlikovanja I. in II. 
stopnje, plamenice ter drugih vi- 
sokih priznanj Uprave republike 
Slovenije za zaščito in reševanje 
(URSZR).
V znak zahvale pa so mu kot prve- 
mu poveljniku GZMO M.Sobota 
ob lanski 10. obletnici zveze pode- 
lili zahvalno listino.
Na stotine je bilo vikendov, po- 
navadi nedelj -  velikokrat pa tudi 
sobot in nedelj skupaj, ki jih je 
bodisi kot sodnik na gasilskih 
tekmovanjih, obletnicah ali dru- 
gih prireditvah posvetil gasilstvu. 
Morda tudi zato, ker so bili v ne- 
koč zelo številčno bakovsko gasil- 
stvo — premogli so namreč kar pet 
tekmovalnih enot — od pionirjev 
in mladincev do članov A in B ter 
tudi članic, vključeni tudi žena ter 
vsi trije otroci -  dve hčerki in sin, 
so ga najbližji pri prepogostih izo- 
stankih z nedeljskih kosil razumeli 
in vse to tolerirali z veliko mero 
razumevanja. Iz zakladnice števil- 
nih prijetnih prigod — tistih, ki jih 
je doživel na požariščih, ki so bili 
v 60. in 70. letih tudi v tem hitro 
razvijajočem se primestnem kraju 
kar pogosti, nerad govori, se iz 70. 
let spominja sektorskega tekmo- 
vanja v Polani pri Murski Soboti. 
Ker so si bakovski gasilci že takrat 
nabrali dragocene izkušnje na tek- 
movanjih zunaj pomurske regije, 
so bili vešči prenekatere tehnike, 
kako čim hitreje sestaviti sesalni 
vod. In potem, ko so ga za vsega 48 
sekund -  tedaj je bilo povprečen 
čas 70 sekund, so se vsi sodniki 
do zadnjega izmotavali, čaš, da so 
se jim merilne ure pokvarile in da 
ne vedo za čas. Ko so jih vendarle 
primerjali, je kruta resnica -  rekli 
bi ji lahko tudi nevoščljivost, mar- 
sikoga bolela..
Stefan, danes upokojeni trgovec 
nekdanjega Potrošnika, pa je po- 
membno vlogo odigral tudi na 
drugih področjih. Bil je namreč 
tudi predsednik KS Bakovci, pa ob- 
činski svetnik, že v občini Murska

Sobota pa tudi delegat v zboru 
krajevnih skupnosti. Vsepovsod 
je odigral vidno vlogo: ko je bil 
aktiven v društvu, so kupili prvo 
in zatem tudi drugo orodno gasil- 
sko vozilo, avtocisterno, zgradili 
vaški in gasilski dom, navezali so 
prijateljske stike z gasilskimi tova- 
riši iz Oplotnice in Bovca; gradnji 
telefonije in širitvi vodovodnega 
omrežja je sledila gradnja kanaliza- 
cije in pločnikov, kolesarske steze 
do Murske Sobote,...
Ker gre za gotovo enega najpo- 
membnejših živečih gasilcev v 
pomurskem prostoru, v mestni 
občini pa bi mu težko našli pri- 
merljivega, je bilo samo vprašanje 
časa, kdaj bo dobil še eno prizna- 
nje. Na nedavnem občnem zboru 
kot najvišjem organu GZ MO 
Murska Sobota so ga na predlog 
sedanjega predsednika Stefana 
Barbariča delegati soglasno potr- 
dili za časnega poveljnika gasilske 
zveze mestne občine.
Tudi ob tem priznanju je ostal 
skromen: tudi tega častnega naziva 
vesel, saj pomeni potrditev zače- 
tega dela v gasilski zvezi, ki tudi 
zaradi dobrih temeljev postavlja 
nove dimenzije. Prepričan je tudi, 
da bo zaradi vedno večjih zahtev 
do gasilcev prostovoljstvo moralo 
zavzeti nove dimenzije ter da je 
neminovno, da se poklicna enota 
kot udarna sila v sistemu zaščite in 
reševanja še bolj okrepi.
Čeprav med gasilce rad zahaja in 
se gasilskih prireditev pogosto ude- 
ležuje, mu v veliko veselje ostaja 
delo v vinogradu v Filovcih ter na 
poljih.
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KRIŽANKA

NAGRADNA KRIŽANKA

Glasilo: SOBOŠKE NOVINE izdaja: MESTNI SVET ustanovitelj je Mestna občina
MURSKA SOBOTA, Kardoševa 2, 9000 Murska Sobota
Člani izdajateljskega odbora: ANTON ŠTIHEC, JOŽE CASAR, mag. MARJAN GUJT,
GEZA KIŠFALVI, NIKOLAJ MIRAN LANŠČAK, DARKO RUDAŠ, DAVOR ŠKORJANEC,
DEZIDER ŠOOŠ in DANIJELA ŽITEK
Naslovnica: TANJA ZRINSKI
Odgovorni urednik: Nikolaj Miran Lanščak
Jezikovni pregled: RAJKO MARINIČ
Oblikovna zasnova: INQUA, d. o. o.
Grafična priprava in tisk: TISKARNA KLAR, ANTON KLAR, s. p.
Naklada: 7000 izvodov
SOBOŠKE NOVINE prejemajo gospodinjstva v mestni občini 15. v mesecu, 
brezplačno.
Prispevke pošljite na: urednistvo.novin@murska-sobota.si 
Telefon: 02 525 1619

Geslo križanke, svoje ime in priimek ter naslov nam pošljite do 
31. maja 2009 na naslov: Mestna občina Murska Sobota, 
Kardoševa 2, 9000 Murska Sobota, s pripisom: Za križanko

Nagrada, ki jo  poklanja Turistična agencija Klas, je  enodnevni izlet iz  
njihovega aktualnega kataloga po lastni izbiri.

Nagrajenka križanke iz prejšnje številke: 
Sonja Kaufman

Cankarjeva 21, 9000 Murska Sobota
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SLOVESNOST OB DRŽAVNEM PRAZNIKU OB DNEVU UPORA PROTI OKUPATORJU
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Mestna občina M urska Sobota vabi vse družine,

v soboto, 23. maja 2009, med 10.00 in 17.00 na veliki
v

Program bosta povezovala in vas zabavala: PRIMOŽ IN MIRAN 

RAZSTAVA STARODOBNIH VOZIL - JEEP KLUB VETERAN MURSKA SOBOTA 

SNEMANJE ODDAJE »KO ZORI BEZEG - OTROCI ODGOVARJAJO« V ŽIVO

JODL GODL SE PREDSTAVI 

USTVARJALNE DELAVNICE 

ZABAVNE IN POUČNE IGRE ZA VSO DRUŽINO 

PRIJAZNE MASKOTE S PRESENEČENJI 

IGRALA ZA PREDRZNE VRAGOLIJE

KONCERT MAČEK MURI z Neco Falk ter Jerkom in Vilkom Novakom


